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/ineffe ^ radi! 
v soboto, 4. oktobra, je svetovni dan živali, ki ga razviti svet 

praznuje že 65 let. Mednarodna konferenca za zaščito živali je 
leta 1932 dan smrti Frančiška asiškega, zavetnika živali, usto-
ličila za praznik, ki se v tujini praznuje precej odmevno. Na ta 
dan so živali v centru medijske pozornosti. Frančišek asiški se je 
zavzemal za vsa živa bitja, govoril je z živalmi in učil spoštovan-
ja do njih in vsega živega. V ponedeljek, 6. oktobra, pa se prične 
tudi mednarodni teden otroka, ko bodo malčki zasuti s pozornost-
jo najrazličnejših institucij in dobrodelnih organizacij. Kaj imajo 
skupnega živali in otroci? Marsikdo bo rekel, da nič. Meni pa se 
vseeno zdi, da so oboji povsem nebogljeni in odvisni od nas, od 
naših muh in navad, dobre ali slabe volje. In prav zato, ker so 
nam zaupani, smo jim dolžni spoštovanje, odgovorno ravnanje in 
predvsem ljubezen. 

Živali so tiste, ki nas povezujejo z naravo. Nekoč so pros-
toživeče živali kraljevale v divjini, danes jih ujete gojimo v 
živalskih vrtovih, druge smo določili za našo prehrano, nekaterim 
smo vzeli dostojanstvo in jih naučili plesanja po zadnjih tacah. 
Veliko pa jih še vedno prilagajamo na življenje v naših domovih, 
da bi postale čimbolj idealni družabniki. Človek je tisti, ki si jih 
je podredil, vzel jim je življenjski prostor, prostost, nrav, način 
življenja in pogosto tudi dostojanstvo. V kontaktih z društvom za 
varstvo in proti mučenju živali iz Maribora, kjer je edini azil za 
zavržene živali v Sloveniji, je slutiti potrebo, da je ljudem čut za 
živali najprej potrebno privzgojiti. Zgrešeno je pričakovati, da 
bodo kar vedeli, kakšen odnos do živali je zaželen. Po mnenju 
veterinarjev se odnos in odgovornost lastnikov živali v Sloveniji 
iz leta v leto izboljšujeta. Slab onos do živali je vedno bolj 
nezaželen in se razume kot znak nevzgojenosti in zaplankanosti. 
Spreminjajo, osveščajo in vzgajajo se zadovoljni lastniki živali, 
ki tudi tistim, ki živali sicer ne marajo preveč, ne otežujejo 
življenja. Živali so nam popolnoma podrejene. Ste kdaj pomislili 
kako močno bi vas lahko ugriznil vaš pes, ko grdo ravnate z njim. 
Pa ne ugrizne. Ne zato, ker bi se bal, saj je dostikrat močnejši od 
lastnika, ampak zato, ker ga ima rad. Od naše velikosrčnosti je 
odvisno, kakšno življenje imajo naše živali. Pred časom sem 
slišala prijetno starejšo gospo, ki je glasno kritizirala Slovence. 
Rekla je: 'Kako naj bi imeli radi živali, ko še svojih otrok ne ma-
rajo!' 

Tudi otroci so popolnoma odvisni od bralcev uvodnikov. Od 
vaše dobre volje in vaše zadovoljnosti z življenjem je odvisno, 
kakšno bo njihovo življenje. Bo polno ljubezni, topline in nežnos-
ti ali pa bo brutalno, hrupno, polno prepirov in pretepov. Ali bo 
spomin na otroštvo poln travm ob spominu na družino in bo pri-
jeten le spomin na Flokija, Pikico ali Macija, s katerim je otrok 
delil svoje težave. Živali imajo to neverjetno sposobnost, da lahko 
ure in ure poslušajo naše monologe. V odnosu med otroki in 
živalmi se oblikuje odgovornost, strpnost, naklonjenost, vse, kar 
bo otroku koristilo, ko bo vstopil v svet odraslih. 

Otroci in živali so naša odgovornost. Prisluhnite svoji vesti in 
ravnajte po njej. Imejte jih radi ne le zaradi dolžnosti in odgovor-
nosti, ampak iz čistega zdravega egoizma. Uživajte v vsem, kar 
vam lahko nudijo. Ne dajte si vzeti teh lepih trenutkov zaradi 
prezaposlenosti, nemarnosti ali nepoznavanja. Imejte jih radi, 
naj bo to gesta tole-
rance v svetu, ki se . 
vrti vedno hitreje in\ 
ker ima vsak svoje \J ^ »0OiU>L 
majhne radosti. 

ZAVRC / SVEČANO OB PRVEM PRAZNIKU OBČINE 

O c f p r l f s o novo šolo 
T I . september so si v 

Zavrču izbrali za prvi 
občinski praznik predvsem 
zato, ker so na ta dan 
odprl i težko pričakovano 
novo osnovno šolo, ki je za 
Zavrčane največja pridobi-
tev ob koncu 20. stoletja, 
kot je ob odprtju dejal 
župan Franc Majcenovič 
(na levi), ki je vrvico pre-
rezal skupaj s Teo Va-
lenčič, državno sekretarko 
v šolskem ministrstvu, in 
ravnateljem Francem 
Kekcem. 

Več o završkem 
občinskem prazniku 
na strani 9 . 
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PTUJ / VARUH ČLOVEKOVIH PRAVIC IVAN BIZJAK 

Da bi vsak živel , 
iloveka vredno žn/Z/en/e 
Varuh človekovih pravic na Slovenskem Ivan Bizjak je mi-
nuli torek, 23. septembra, skoraj ves dan preživel v Ptuju. 
Svoj obisk je namenil predvsem tistim problemom, ki so-
dijo v njegovo pristojnost, torej primerom kršenja človeko-
vih pravic ter nepravilnostim državnih in občinskih or-
ganov v odnosu do posameznika. Ker je bil ptujski župan 
ta dan na seji parlamenta, se je o tovrstni problematiki na 
Ptujskem z njim pogovarjal podžupan Ivan Jurkovič. 

Varuha človekovih pravic je za-
nimalo predvsem, kako je z 
reševanjem stanovanjske proble-
matike v mestni občini Ptuj, ker 
je to področje predmet najpogos-
tejših pritožb tudi v drugih 
občinah. Zadovoljen je bil s po-
jasnilom, da je lani na razpisu za 
socialna stanovanja šestina tis-
tih, ki so izpolnjevali pogoje, ta 
stanovanja že tudi pridobila in da 
bo kmalu ponovni razpis. V pros-
torih mestne občine Ptuj se je 
Ivan Bizjak ta dan pogovarjal z 20 
osebami, ki so se predhodno na-
javile po telefonu, popoldne med 
med 18. in 19. uro pa je bil gost 
oddaje v živo na radiu Ptuj. 

Slovenski varuh človekovih pra-
vic Ivan Bizjak je bil nad odzivom 
oziroma zanimanjem za osebne 
pogovore v Ptuju izredno prese-
nečen: "Moram reči, da je zani-
manje ljudi za pogovor z varuhom 
človekovih pravic na Ptuju pre-
seglo naša pričakovanja. Bil sem že 
po vseh regijskih središčih, pone-
kod celo več kot enkrat, in moram 
reči, da smo pričakovali kakšnih 
15 ljudi. Pa smo se ušteli, saj sem 
se od desetih dopoldne z izjemo 
kratkega odmora za kosilo pogo-
varjal z 20 osebami, ki so se 
predhodno najavile oziroma izra-
zile željo, da bi se z mano osebno 
pogovorile. 

Prišli so še nekateri in svoje 
predhodne pritožbe dopolnili z 
dokumenti ali pisnim gradivom. 
Žal pa vseh, ki so želeli, nisem mo-
gel sprejeti, saj je za vsak pogovor 
potreben čas in jaz si ga vzamem. 
Sicer pa predvidevam, da bomo do 

konca oktobra lahko prišel v Ptuj 
še enkrat. 

Moram reči, da v teh dvajsetih 
ptujskih primerih ni šlo za kakšno 
specifiko, saj so se ljudje pritoževa-
li zoper najrazličnejša področja, 
od, recimo, nekorektnega ravnanja 
policistov do nepravilnosti pri 
uveljavljanju denacionaliziranega 
premoženja in različnih postopkov 
v zvezi z uveljavljanjem statusa 
žrtev vojnega nasilja. Zelo različni 
problemi so bili. Nekateri so me 
opozorili, da so na tukajšnjem 
okrožnem sodišču veliki zaostan-
ki, vendar zaenkrat v primerih, za-
radi katerih so prišli k meni, tega 
ne zaznavam tako izrazito. Tega je 
bilo v drugih koncih Slovenije še 
več, tako da sem nad tem opozori-
lom skorajda presenečen." 

Varuh človekovih pravic je 
državnemu zboru že junija lani po-
dal svoje prvo poročilo, drugo let-
no poročilo je predal maja letos, 
obe pa naj bi obravnavali poslanci 
na prvi naslednji seji državnega 
zbora. V teh poročilih je zajetih 
precej statističnih podatkov ter 
povzetek vseh problemov, ki jih 
imajo ljudje, ko se obračajo na va-
ruha. V imenu teh ljudi zato Ivan 
Bizjak pričakuje temeljito obrav-
navo poročil, seveda pa pričakuje, 
da bodo poslanci upoštevali njego-
ve predloge in opozorila. 

V poročilih je v glavnem poudar-
jeno, da naš pravni sistem še ni sta-
bilen, da je nedorečena tudi zako-
nodaja in da ni povsem v skladu z 
ustavo in mednarodnimi pravnimi 
akti. Opozarja tudi na veliko števi-
lo nerazumno dolgotrajnih up-
ravnih in sodnih postopkov, na vse 
večje število socialnih problemov 
oziroma na relativno slabo 
določene in varovane pravice dela-
vcev ter na številne nerešene prob-
leme, ki jih je prinesla osamosvoji-
tev. 

V Sloveniji še vedno velja zakon 
o temeljnih pravicah iz delovnih 
razmerij iz "rajnke" Jugoslavije, ki 

je seveda neprilagojen sedanjemu 
stanju, saj govori o nekih samoup-
ravnih odnosih, medtem ko smo 
danes v trdem tržnem gospo-
darstvu. Po Bizjakovem mnenju je 
zato treba veliko storiti na 
področju predpisov in hkrati spre-
minjati prakso tistih državnih or-
ganov, ki nadzorujejo izvrševanje 
teh predpisov. Na žalost so naša 
delovna sodišča med najbolj zatr-
panimi, zaradi česar je treba na 
odločitev predolgo čakati; to pa je 
seveda povsem neučinkovito. 

Kot je povedal Ivan Bizjak, je 
poleg gospodarske in socialne 
problematike pogosto kršena tudi 
pravica, ki zagotavlja odločanje o 
razumnem roku in ki je zapisana 
tudi v evropski konvenciji o člove-
kovih pravicah. Znotraj te institu-
cije na pojem človekovih pravic ne 
gledajo ozko, zagotovo pa pomeni-
jo kršenje človekovih pravic vse 
nepravilnosti, ki jih pri svojem 
delu zagrešijo državni organi, ter 
druge pomanjkljivosti in neko-
rektnosti, na katere naletimo v 
vsakdanjem življenju. 

Žal pa tudi varuh človekovih 
pravic mnogokrat ostaja nemočen, 
saj lahko v glavnem samo svetuje 
in priporoča. Redki so primeri, 
kjer lahko neposredno vpliva na 
izboljšanje nepravilnosti. In ob 
tem je Ivan Bizjak poudaril: "Za-
kon nam seveda daje nekatere 
možnosti, da predlagamo ukrepe 
za izboljšanje poslovanja. To je v 
primerih, ko neki državni organ 
sicer dela vse po zakonu, vendar na 
neracionalen način, ki povzroča 
ljudem težave. Težave v gospo-
darstvu pa nam ne omogočajo tis-
tega ravnotežja, da bi gospodarstvo 
lahko spet zadihalo in da bi vsak 
imel toliko sredstev, da bi lahko 
živel človeka vredno življenje. 
Vendar tu ne gre več za moje 
področje dela, to je celoten sklop 
politike in odločanja, ki zahteva 
vse ustvarjalne moči v tej državi. 
Funkcija varuha človekovih pravic 
pa je nepolitična in nestrankarska 
in tako želim tudi delovati." 

Čeprav je delo varuha človekovih 
pravic po svoje zelo obsežno, obre-
menjujoče in odgovorno, pa je ven-
darle vzpodbudno dejstvo, da se 
prav na pobudo Ivana Bizjaka neka-
teri problemi in nepravilnosti v Slo-
veniji že vendarle tudi rešujejo. 

M . Ozmec 

Vsak, ki želi svoj problem 
predočiti varuhu človeko-
vih pravic, mora za to po-
dati pisno vlogo. V njej je 
potrebno opisati bistvo 
problema ter po možnosti 
priložiti dokumente ali 
fotokopije dokumentov, 
ki osvetljujejo problem 
ali nepravilnost, za kate-
ro gre. Možno pa je, da se 
za posamezne informaci-
je in pojasnjevanje obrne-
te tudi direktno na urad 
varuha človekovih pravic. 
To lahko storite po tele-
fonu 080-15-30, ki je 
brezplačen. 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga 
je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj 
leta 1948. Izdaja RADIO • TEDNIK, 
d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki Klemenčič -
Ivanuša, Martin Ozmec, (novinarji), 
Slavko Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 

Propaganda: Oliver Težak, 
«041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 95, 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; « (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vražo va 5; 
tel./faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik @ kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrst/a za 
informiranje Repubi^Ke Slovenije št. 
23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se Sfe/e 
Tednik za izdelek informativnega 
značaja iz 13. točke tarifne številke 
3, za katerega se plačuje 
petodstotni davek od prometa 
proizvodov. 

Nenaročenih fotografij in rokopisov 
ne vračamo. 

N a varuha človekovih pravic Ivana Biz jaka se priza-
deti l judje pogosto obrača jo tudi po telefonu. 

Foto: M . O z m e c 

Naarade za štiri 
pfuisiie cfelcnrce 
26. septembra so v koncernu Sava praznovali 77. rojstni 
dan. Kot je na petkovi slovesnosti povedal predsednik up-
rave Janez Bohorič, ga je Sava dočakala trdna, močna, 
gibka in v velikem razvojnem zagonu. 

"Sava še nikoli ni za svoje izdel-
ke na mesec iztržila toliko kot le-
tos, še nikoli ni izkazovala tako vi-
soke produktivnosti in tako visoke 
akumulacije, še nikoli ni bila pri-
sotna s svojimi izdelki na toliko 
tržiščih in še nikoli ni tako po-
membno posegala v konkurenčna 
dogajanja v gumarskem svetu, saj 
se za dolgoročno sodelovanje z njo 
potegujeta kar dva svetovna gu-
marska velikana - Continental in 
Goodyear. Prepričan sem, da bo ta 
naša 77-letna mladenka izbrala 
pravega partnerja, ki ji bo dal no-
vega razvojnega poleta, da bo 
uspešno uresničila svoje pos-
lanstvo, svojo razvojno vizijo in da 
bo dosegla svoje strateške cilje," je 
med drugim poudaril Janez Boho-
rič. V bodoče namerava Sava na 
vseh dosedanjih tržiščih povečati 
svoj tržni delež in osvajati nove 
trge. Globalizirala bo trženje 
pnevmatik, gumenih profilov, 
cevi, mehov zračnega vzmetenja, 
ofsetnih gumenih oblog in izdel-
kov iz ekološkega programa. Raz-

vijala in spodbujala bo predvsem 
dejavnosti, ki zagotavljajo 
odličnost. V naslednjih petih letih 
naj bi bila letna rast najmanj dese-
todstotna. 

Sava je po prometu 3. največje 
slovensko podjetje, po obsegu 
proizvodnje pa na 32. mestu med 
vsemi svetovnimi gumarskimi 
proizvajalci. V letu 1996 je izdelala 
62 tisoč ton gumenih izdelkov in 
jih skoraj 83 odstotkov izvozila. 
Proizvodnja avtomobilskih 
pnevmatik predstavlja 76,4 odstot-
ka celotne proizvodnje. V 
prejšnjem letu je Sava izdelala 4,2 
milijona pnevmatik, 2,5 milijona 
zračnic in 150 tisoč ščitnikov. 

Pomemben dogodek ob 77. dne-
vu Save je bil podpis dogovora o 
sodelovanju delavcev pri up-
ravljanju Save. Tako uprava kot 
svet delavcev se zavedata, da je so-
delovanje delavcev pri upravljanju 
pomembno in potrebno za razvoj 
in poslovanje družbe. Cilj deloda-
jalca in sveta delavcev je doseganje 
večje poslovne uspešnosti družbe. 

kar je možno doseči s pripadnostjo 
zaposlenih družbi. Soupravljanje 
zagotavlja interesno uravnoteženo 
upravljanje. Dogovor prinaša ne-
kaj več pravic sveta delavcev, kot 
jih določa zakon, predvsem glede 
informiranja in skupnega posveto-
vanja. Sava je tudi v svoji razvojni 
viziji opredelila razvoj vseh oblik 
sodelovanja delavcev kot enega iz-
med pomembnih ciljev razvoja 
družbe. 

Najpomembnejši dogodek praz-
ničnega dneva pa je bil večer v 
Prešernovem gledališču, na kate-
rem so nagradili najzaslužnejše de-
lavce Save, ki so bili izbrani po te-
meljiti presoji na osnovi vnaprej 
postavljenih meril in ob sodelo-
vanju neposrednih vodij, delovnih 
okolij in posebnega odbora. Nag-
rade so podelili 47 delavcem, ki so 
vsak sprejeli po 90 tisoč tolarjev za 
svoj izjemni prispevek k uspešnos-
ti Save. Med njimi so bili tudi štir-
je delavci, ki so zaposleni v 
ptujskem delu koncema 
Avtozračnicah in Gumami. Nag-
rajenci so Edvard Hojnik, Rado 
Šalamun in Alojz Sterbal iz 
Avtozračnic in Jožica Kokot iz 
Gumarne. 

MG 

MARIBOR / GOST-TUR OD 7. DO 12. OKTOBRA 

O turizmu na 
kmetiji in nu vasi 

Dogajanje na letošnjem že tradicionalnem 
gostinsko-turističnem sejmu Gost-tur '97 bo bo-
gato. Mariborska turistična zveza vanj posega z 
organizacijo in izvedbo okrogle mize pod naslo-
vom Razvoj turizma na kmetiji in na vasi. Gradi-
vo je pripravil Franjo Sauperl, svetovalec za raz-
voj podjetništva v turizmu. 

Namen okrogle mize je predstaviti stanje turiz-
ma na kmetijah in na vasi, cilj pa v okviru sejma 
Gost-tur '97 združiti vse, ki imajo vpliv na pospešen 
razvoj turizma na kmetiji, analizirati stanje in za-
viralne dejavnike v tem razvoju, oblikovati zahteve 
za zakonsko ureditev doslej neurejenih razmer za 
dejavnost turizma na kmetijah, oblikovati sklepe, 
ki bodo osnova za nadaljnje urejanje tega področja, 
in pospešiti povezanost turizma na kmetijah v ce-
lovito turistično ponudbo. 

Za Podravje velja, da ima ob Pomurju in Posočju 

srednje razvit turizem na kmetijah. Ima pa tudi 
malo dobro urejenih (natančneje povedano dobro 
delujočih) turističnih kmetij. Turistične kmetije s 
tega območja se tudi slabo oziroma se sploh ne 
vključujejo v kompleksno ponudbo. Trenutno je v 
Sloveniji registriranih okrog 250 kmetij, ki se s tu-
rizmom ukvarjajo v različnih pojavnih oblikah, v 
to številko pa niso zajeti vinotoči. Ob zavedanju, 
da turizem na kmetijah predstavlja popestritev tu-
ristične ponudbe na deželi, ki jo vse bolj iščeta 
domači in tujih gost, da gre za dopolnilno de-
javnost osnovne kmetijske dejavnosti, ki kmetijam 
ponuja višjo stopnjo predelave in trženje, je ok-
rogla miza dodaten izziv za vse, ki razvoj turizma 
na naših kmetijah jemljejo resno in kot pravo raz-
vojno priložnost. 

M G 

ORMOŽ / TOVARNA SLADKORJA 

Kampanja se /e pričela 
Minuli petek so s svečanim 

prižigom apnene peči v Tovarni 
sladkorja Ormož pričeli predelavo 
pese letine 97. Na svečanosti so se 
zbrali zaposleni in gostje, ki jim je 
predsednik uprave Jurij Dogša na-
menil nekaj vzpodbudnih besed. 

Dejal je, da je tovarna pred veli-
kimi spremembami. Njen arednje-
ročni in dolgoročni cilji je predela-
va 80 do 85.000 ton sladkorja, ki bo 
kakovostno dosegal pogoje, 
določene v evropski skupnosti, in 
temu primerno ceno. Zato naj bi v 
Sloveniji v prihodnjih letih peso 
pridelovali na 10.000 hektarjih. V 
tovarni so v minulem letu vložili 
znatna sredstva v pripravo na ures-
ničitev teh načrtov. Porabili so 2,5 
milijona nemških mark za iz-
boljšave na različnih segmenih 
predelave. Jurij Dogša je zaposlene 
pozval, naj prispevajo k učinkoviti 
kampanji, ki se bo v številkah izka-
zala v poslovnem poročilu ob kon-
cu leta. 

Letos je bila pesa zasejana na 
6450 hektarjih površin, s katerih 
pričakujejo okrog 300.000 ton pri-
delka zelo solidne kakovosti. Spra-
vilo pese se bo končalo v prvih 
dneh novembra. 

v k i 

Mari ja Vernik, S tanko Podgorelec in Drago Zadravec 
so prižgali peč in s t e m svečano naznani l i pričete^ 
letošnje k a m p a n j e . 



ISO 9001 ZA NOVOMEŠKI LABOD 

Novomeški Labod je v prejšnjem tednu pridobil pomembno priznanje 
za svoje delo - certifikat ISO 9001, ptujska dela podjetja Labod -

; Delta in Valido - pa ga šele pridobivata. O b tej priložnosti so predstavili 
• del svoje kolekcije za jesen in zimo. 

IZBRALI KREACIJE ZA MISS SLOVENIJE 

Sinoči je bila v lutkovnem gledališču v Ljubljani gala prireditev ob skle-
nitvi projekta Slovenski modni oblikovalci za miss Slovenije. Na modni 

! reviji so izbrali tri najboljše kreacije, v katerih se bo miss Slovenije Maja 
Šimec predstavila na izboru za miss sveta. Prireditev so popestrile male 
večerne obleke slovenskih oblikovalcev pletilnega studia Draž, Urše Dro-

; fenik, Mojce Beseničar, Cliche, Mojce Makuc, Barbare Plaveč in Jelene 
; Leskovar. Njihove kreacije so zaživele na znanih Slovenkah. Kreacijo 

Barbare Plaveč je nosila Saša Einsidler-Štrumbelj. 

DIABETIKI NA IZLET 

Ptujsko društvo diabetikov bo enajstega oktobra organiziralo prvi je- ' 
senski izlet za svoje člane. Potovali bodo v Mežiško dolino in v Pliberk 

: v Avstrijo. Cena izleta je 2300 tolarjev s prevozom in kosilom. Prijave 
' sprejemajo vsak dan v obeh diabetoloških ambulantah in 8. oktobra v 

društveni pisarni. 

VEČ GOSTOV IN NOČITEV 

Svetovni dan turizma so številni slovenski in tuji izletniki izkoristili za og-
led Ptuja in okolice. Samo na ptujskem gradu so imeli v soboto za šti-

rinajst avtobusov gostov. Če se bo tako dober turistični obisk nadaljeval 
tudi do konca leta, bo leto '97 eno najboljših, kar zadeva turistični obisk 
po letu 1 991. Po podatkih TlC-a se je skupno število obiskovalcev Ptuja 
v osmih mesecih letos v primerjavi z enakim obdobjem prejšnjega leta 
povečalo za enajst odstotkov, od tega tujih za dvajset. Nočitev je bilo več 
za trinajst odstotkov, od tega tujih za štirinajst. Gostov, ki so v Ptuju in 

I Podlehniku prenočevali v pn/ih osmih mesecih letos, je bilo 14.196, 
i nočitev 39.273. Razveseljivo pa je tudi, da se podaljšuje povprečna 
I doba bivanja gostov na Ptujskem - trenutno znaša 2,7 dneva. Pozitivno 
i sliko ptujskega turizma dopolnjujejo tudi podatki o obisku prireditev. 
! Samo kurentovanje in ptujske poletne prireditve si je letos ogledalo čez 

sto tisoč obiskovalcev, od tega jih je bilo več kot trideset tisoč od drugod. 

TA TEDEN NA KTV GORIŠNICA i 

Gledalci kabelske televizije Gorišnica si bodo lahko ta konec tedna, : 
jutri ob 20. uri in v nedeljo, 5. oktobra, ob 15. uri, ogledali že 20. 

mesečno kroniko aktualnih dogodkov. Ekipa KTV Gorišnica je posnela ' 
veliko materiala, omenimo nekatere naslove prispevkov: Poročilo s sep-
tembrske seje občinskega sveta. Temelji za zadnji vodovod v občini, Dru- . 

•' ga maša v grajski^ kapeli na Borlu, Zlati jubilej LD Cirkulane, Odprt je 
j gostišča Paradiž, Že drugič poslovne informacije iz občine. Podpisana 
i listina o pobratenju PGD Formin in PGD Studenci - Maribor, govorili pa 
; bodo tudi o tem, kje in kdaj bodo policisti na območju občine opravljali 
: kontrolo hitrosti, ob odhodu judoisto Damjana f^etka na svetovno j 
! prvenstvo v Pariz in še veliko informacij iz sveta športa. (TM) 

V SOBOTO NA PTUJSKI TV 

Tokratna oddaja ptujske televizije prinaša več zanimivih prispevkov o 
dogodkih zadnjih štirinajst dni v Ptuju in okolici. OŠ Hajdina je boga-

• tejša za nove šolske prostore, Boris Krajnc bo predstavil razvoj ptujske 
kabelske televizije, ptujski obrtniki in podjetniki so se tudi letos uspešno 
predstavili na sejmu v Celju, akademski slikar Albin Lugarič je ob svoji 

• 70-letnici razstavil del svoje bogate ustvarjalnosti, svojo novo knjigo 
. predstavlja škof. dr. Vekoslav Grmič, v Ptuju pa razstavlja France Slana. 

I Pripravila: MG 
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L DA župan v nastopu 
m^^elWWnatovUino dejal, da je 
m^ise ob ^jstvu v glavi več kot ze-
hnci zdaj. S tem je nehote (pred vo-
hivami županov prihodnje leto) 
razkril kandidatom, kaj jim morda 
l^dfijka. 
... DA bi bil Ptuj rad po prijaznosti, 
gostoljubnosti in urejenosti prva 
liga. Pa tega ne zna pokazati. Ko 
pride v staro mesto 25 rektorjev, 
predstojnikov doktorjev znanosti z 
mnogih svetovnih univerz, ji ne 
sprejmejo niti župan niti direktorji 
firm, kjer so bili gostje. Če je ptujski 
nastop drugoligaški, si sami 
določamo mesto pod soncem. 
... DA je imel Ptuj tudi letos lepot-
no tekmovanje, kar je v skladu s šte-
vilnimi Lepotami, ki izhajajo iz 
tega mesta. Ocenjevanje koz sicer ni 
neposredno povezano s tekmovan-

jei^za mis^e in kraljice, se pa kljub 
temjlocenjuje kakovost in lepota. 
... DA je bil v prejšnji državi okto-
ber mesec varčevanja. V novodobni 
državi to ni več potrebno: eni imajo 
toliko denarja, da jim varčevanje ni 
potrebno, drugi pa tako nimajo kaj 
varčevati. 
... DA bo prej, kot se bodo nove 
občine dogovorile o delitvi nekdan-
jega skupnega premoženja, prišel 
čas ponovnega združevanja. 
... DA gre pri iskanju lokacije za še 
eno lekarno v mestu bolj za iskanje 
dobička kot za približevanje upora-
bnikom. Če so v igri bolni ljudje, bi 
bile dobrodošle lekarne v Žetalah, 
Podlehniku, Cirkulanah, Trnovski 
vasi in še kje. 
... DA imajo v Cerkvenjaku še 
srečo, da opeke s kulturnega doma 
padajo ljudjem na glave, saj imamo 
v Sloveniji vse manj porok in posle-
dično tudi rojstev. 
... DA je na to namignil tudi mestni 
župan ob otvoritvi šole na Hajdini: 
"Občina je opravila svoje, sedaj ste 
na vrsti občani." 
... DA imajo komentatorji včasih 
težave z bratoma v parlamentu. Na 
zasedanju z interpelacijsko vsebino 
je komentatorica, sicer naše gore 
list, podpredsednika vlade imeno-
vala kar Podpodobnik. 
... DA pa je težava družine v tem, 
da nimajo v politiki še tretjega bra-
ta. Ta bi lahko kandidiral za 
predsednika države, pa bi imeli par-
lament in vlado še vedru) v rokah. 

Svetniki se za "svojo" 
lekarno niso zavzeli 

Vse bolj postaja jasno, da se 
ptujski svetniki in svetnice niso 
znali ali niso hoteli zavzeti za 
ponujeno lokacijo tretje ptujske 
lekarne oziroma enote javnega 
zavoda Lekarne Ptuj, ker so bili 
pod pritiskom takšnih ali dru-
gačnih nasvetov. Bolj kot pro-
gram in nova kvaliteta ter na-
posled tudi večje občinsko pre-
moženje sta jih zavajala metrs-
ka razdalja in pomanjkljivo in-
formiranje iz različnih logov, 
čeprav je tudi že ponujeni mate-
rial k točki dnevnega reda kar 
sam odpiral nekatera vprašanja, 
na katera pa, kot kaže, svetniki 
in svetnice niso želeli pravih od-
govorov. 

Če bi jih, potem bi lahko v razp-
ravi tvorno sodeloval tudi direktor 
javnega zavoda Lekarne Ptuj Jože 
Gorenc, ki je zaman čakal pred 
zaprtimi vrati. Razprava in glaso-
vanje o ponujeni lokaciji sta se 
izšli brez njegove prisotnosti. Zelo 
zanimiva pa je bila razprava, ki se 
je razvila na hodniku Mestne hiše 
po neuspelem glasovanju za loka-
cijo nove lekarniške enote ob vho-
du v zdravstveni dom. Nekateri so 
se šele takrat zavedli posledic gla-
sovanja, ki pa ga ni bilo več moč 
popraviti. To je le še ena od mno-
gih točk s sej ptujskega mestnega 
sveta, o kateri se je razpravljalo, ne 
da bi svetniki in svetnice dobili 
možnost soočenja s tistimi, ki bi 
jim lahko dali najbolj kvalificirane 
odgovore na še tako neprijetna 
vprašanja. Zanimivo pa je, da jih 
ponavadi sami odklonijo. V tem 
primeru je bilo tudi slišati: 'Zakaj 
bi ga povabili na sejo, saj smo ga 
slišali že na odboru za družbene 
dejavnosti?' A v odboru sedi le ne-
kaj svetnikov. Takšno ravnanje žal 
ne prinaša pričakovane kvalitete v 
svetniško odločanje. 

Direktor javnega zavoda Lekar-
ne Ptuj Jože Gorenc je neposredno 
po glasovanju povedal: "S tem gla-
sovanjem, za katerega sam še ne 
vem, kakšno je bilo, obvestili so 
me samo prisotni, ki so prišli s 
seje, so tisti, ki so v zakulisju tega 
dogajanja, vsaj trenutno dosegli 
svoj namen. Ta pa ni bil v tem, da 
se prebivalcem na Bregu izpolni 
želja po pridobitvi lekarne, temveč 
samo ta, da mi nove lekarne ne 
postavimo tja, kjer smo utemeljili 
strokovno in poslovno upra-
vičenost takšnega vlaganja. Tak 
sklep lahko sprejme samo izredno 
slab gospodar ali nekdo, ki je pod 
močnim pritiskom. Ves čas razpra-
ve sem zunaj čakal, da me po-
kličejo, da jim podam morda do-
datno obrazložitev in utemeljitev, 
pa tega niso storili. Ali ni tudi 
vam, ki me sprašujete, ob tem vse 
takoj jasno?" 

Seveda s tem razprave o lokaciji 
tretje ptujske lekarne oziroma dru-
ge lekarniške enote javnega zavoda 
Lekarne Ptuj še ni konec. V njej bo 
potrebno razčistiti tudi medsebo-
jna razhajanja (tudi obtoževanja) 
med ptujskimi lekarnarji, ki niso 
ustvarjalna in ne vodijo nikamor. 
Ve se, kdo so tisti, ki morajo 
poskrbeti za red, za spoštovanje 
koncesijske pogodbe, dogovorov 
in podobno, zato sprenevedanj ne 
sme in ne more biti. V koncesijski 
pogodbi namreč natančno piše, da 
koncesionar opravlja javno službo 
v obsegu, ki ga določi s pogodbo z 
Zavodom za zdravstveno zavaro-
vanje oziroma s prodajo svojih sto-
ritev v skladu s predpisi, o čemer je 
koncesionar dolžan obvestiti pris-
tojni oddelek občinskega urada 
MO Ptuj. Koncesionar je dolžan 
opravljati zdravstveno dejavnost v 
okviru 40-urnega delovnega tedna, 
oda tega pa ordinacijski čas obsega 
35 ur. Kar pa zadeva dežurstvo le-
karne na Potrčevi, je dejstvo, da bo 

to potekalo le en teden na mesec, 
preostale tri tedne v mesecu bo v 
poznih popoldanskih in nočnih 
urah po zdravila, ki so jih napisali 
na recepte dežurni zdravniki, še 

vedno treba iti v Trstenjakovo. Za 
dežurstvo pa se tudi posebej dogo-
varjajo. Kvaliteta v lekarniški 
oskrbi na območju ptujske 
zdravstvene cone je lahko le 24-

urna neprekinjena oskrba z zdravi-
li in lekarniškimi storitvami, vsa-
ko drugačno razmišljanje je le za-
vajanje z ene in druge strani. 

Majda Goznilc 



SAKUSAK / NA OBISKU PRI JOŽICI NEDELJKO 

Cvetje kot ntnrdih 
Jožica Nedeljko iz Sakušaka 
31/a je ena izmed tistih 
žensk, ki si ne more zamisli-
ti življenja brez cvetja. Od-
kar pomni, ga ima rada. Po-
meni ji veliko, predvsem pa 
so rože nekaj lepega, nekaj, 
kar pomirja in navdihuje 
hlu-ati, nekaj, kar ji je lahko 
v nekem trenutku tudi in-
spiracija za sliko. Morda pa 
ji je cvetje pri srcu zaradi 
barv? 

Natančnega odgovora ne 
pozna, ve pa, da so rože sestavni 
del življenja njene cele družine, 
zato ji tudi ni najbolj prav, da 
sem k hiši prišla predvsem zara-
di cvetja, ki ji bo letos prineslo 
občinsko priznanje za urejeno 
okolje. Pri njih rože sadijo zato, 
ker jih imajo radi, ne pa za nag-
rade, mi poudarjeno pojasni. 
Gojijo jih zase in svojo dušo. Le-
tos je bilo največ stoječih in 
visečih pelargonij, surfinije so 
bile le kot dodatek. Pa tudi v 
časopisu naj ne napišemo dosti, 
mi je še posebej naročila, ker je 
takih hiš, kot je njihova, z veliko 
rožami v vasi in v celi občini 
Juršinci še veliko. 

Ob prihodu k Nedeljkovim pa 
se spoznam še z eno njeno lju-
beznijo, s slikarstvom, čeprav je, 
kot sama pravi, najprej mama 

D o m a č i j a Nedel jkovih v 
cvet ju 

svojim trem otrokom in šele 
nato vse drugo. Risanje je bilo 
njena ljubezen že od malega. 
Njene risbe so ravnateljstvo ob 
koncu osnovne šole tako nav-
dušile, da so ji pripravili samos-
tojno razstavo. Potem pa je 
prišel premor, in šele ko so otro-
ci odrasli, je znova napočilo 
obdobje ustvarjanja. Vmes je mi-
nilo celih 14 let. Od leta 1989 do 
1993, ko je ponovno za nekaj let 
odložila svinčnik, čopiče in bar-
ve, je ustvarjala zelo intenzivno, 
bila gostja in aktivna udeleženka 
številnih slikarskih kolonij. Na-
jbolj so ji pri srcu tihožitja in 
krajine, kot ustvarjalni izziv pa 
se ji v zadnjem času ponujajo 

Cvet je pogosto krasi 
tudi Jožičine slike 

tudi druge teme. Svoje stvaritve 
je razstavila na številnih sku-
pinskih in tudi posamičnih 
razstavah. Pri njenem slikanju 
so ji tako ali drugače pomagali 
številni ptujski slikarji, vsem je 
hvaležna. Naštevanje imen pa se 
ji zdi nehvaležno delo predvsem 
zaradi tega, ker se zelo rado zgo-
di, da se kakšno zaslužno imeni 
izgubi. Nehvaležna in krivična 
pa ne želi biti. Ni pa ji bilo lah-
ko, saj je kar vpila po slikarskem 
znanju. Začela je pri rogozniški 
slikarski skupini, pri Maksu Me-
noniju, pozneje je postala člani-
ca likovne sekcije D P D Svoboda 
Ptuj , v kateri je še danes. V 
začetnem obdobju sta prevlado-
vali tempera in akvarel, danes 
slika v olju. Slika v umirjenih 
barvah, rada ima skladne slike, 
kontrasti so ji tuji. 

Letošnje polletje je bilo za 
Jožico Nedeljko kot slikarko še 
posebej plodno. Po krajšem pre-
moru, vmes je rodila še tretjega 
otroka, je ustvarila zavidljivo 
število slik, dvanajst, kar bi že 
skoraj lahko bila samostojna 
razstava. 

Kljub premorom v slikanju 
Jožica tako ali drugače ostaja v 
mislih z umetniki, z ustvarjan-
jem, ki je kljub vsemu postalo 
del njenega življenja. Doma ima 
polno podporo v možu in otro-
cih Polonci, Igorju in Janiju, ki 
že pri treh letih z veliko ljubez-
nijo in radostjo spremlja mami-
no slikanje. Po svoje vsi nosijo v 
sebi del njenega talenta. Polonca 
sicer ustvarja bolj na skrivaj, 
Igor je neprekosljiv v tehničnem 
risanju, ki že meji na umetnost. 
V letošnji Polončini počitniški 
skicirki je nastalo nekaj izredno 
lepih risb, ki si jih ne bi sramo-
val tudi noben izkušen slikar. Za 
Jožico pa je neprecenljive 
vrednosti Polončin šopek, ki sta 
ga z možem prejela za pet-
najstletnico poroke. V hiši, kjer 
je veliko slik, stoji na vidnem 
mestu. Jožičine stvaritve krasijo 
številne pisarne, šole, domove, 
turistične kmetije. 

V hiši v Sakušaku 31/a bo za-
gotovo še dišalo po slikarski bar-
vi, saj kot pravi Jožica, je v hiši, v 
kateri se slika, sreča velika. Rože 
jih samo dopolnjujejo. 

MG 

JURSINCI / Z MARTO TOPLAK O UREJANJU OKOLJA 

Čez sto nagrad in priznanj 
Urejanje okolja, skrb za ocvetličenje oken in balkonov ter 
urejanje vrtov je postala tista vrednota in vsakdanje opra-
vilo, brez katere ni mogoče več v nobenem okolju. Pri tem 
pa ljudi ne vodi samo tekmovalnost, predvsem je v ospredju 
skrb za novo kvaliteto življenja. 

V občini Juršinci so se te nalo-
ge lotili nekoliko drugače kot v 
drugih okoljih. Mana Toplak je 
povedala, da so delo zastavili v 
komisiji za urejanje cvetočih do-
mov in vrtov pri občinskem od-
boru SKD. Pri tem niso imeli v 
mislih političnega delovanja, vo-
dila jih je predvsem skrb za raz-
voj kraja. Vse vasi in naselja ozi-
roma celotno občino želijo razvi-
ti v eno veliko vas s cvetjem, ure-
jenimi vrtovi in okoljem v celoti. 
Začeli so pred tremi leti, ko so šli 
v vsako vas in poiskali le eno 
najlepšo hišo. V nekaterih vaseh 
pa je bilo tako, da so našli le dve, 
tri rožice. Danes je stanje 
bistveno drugačno, vse več je hiš, 
ki so postale cvetličarne v malem. 
Predvsem komisija pri svojem 
delu ocenjujejo cvetje (hiše brez 
cvetja si po njihovem ne zasluži 
priznanj, nagrad in priznanj). Po-
leg rož pa je pri ocenjevanju po-
membna tudi sama urejenost hiše, 
ki mora imeti urejeno fasado in 
neposredno okolico. Letos so v 
ocenjevanje dodali novo kvaliteto, 
začeli so ocenjevati vrtove. Zelo 
pomembno se jim namreč zdi, da 
se ocenjujejo tudi vrtovi. Opazno 
je, da jih ljudje opuščajo, ker je z 
njim veliko dela. Kjer je vrt, pa je 
najti rože od zgodnje pomladi do 
pozne jeseni. 

Letos bodo v Juršincih potre-
bovali veliko nagrad, da bodo 
nagradili vse, ki so se v tem letu 
potrudili pri urejanju okolja in 
ocvetličenju hiš ter na vrtovih. 

Ocenili so čez sto hiš. Med vsemi 
bodo dve hiši predlagali za 
občinsko priznanje, v vsaki vasi 
bodo izbrali po eno najlepšo hišo 
(to bodo tiste, ki so najboljše že 

tri leta zapored), okoli devetde-
set pa bo pohval. Nagrade bodo 
podelili na jesenski prireditvi 
Zahvala jeseni, ki bo 19. ok-
tobra. 

Da so v Juršincih na pravi 
poti, pove podatek, da so v 
prvem letu ocenili trinajst hiš v 
celi občini, letos že čez sto. 

M6 



FRANCIJA / PTUJSKI PLANINCI NA VRHU MONT BLANCA 

Bliže sonat na Beh goro 

šv ica rsko m e s t o Mar t igny se razprost ira v dolini reke Rone, po kater i se širi 
b lag k l imatsk i vpliv in o m o g o č a rast v inske trte sredi gora . Foto:Uroš Vidovič 

{Nadaljevanje iz prejšnje števil-
ke) 

Kdor čaka, dočaka, pravi znan 
pregovor, in tudi mi smo 
dočakali pozdrav ^ švicarskega 
mejnega policista. Še pozdrav v 
slovo, seveda v francoščini, in že 
oddrvimo sprva v tunelu, nato 
pa po ozki gorski cesti proti širo-
ki dolini reke Roiie. O urejenosti 
in natančnosti v Švici smo sicer 
večkrat slišali že doma, toda ko 
si s svojimi očmi ogledaš njihova 
mesta in vasi, si nad tovrstnimi 
vrlinami prebivalcev alpske 
države še bolj presenečen. Cesta, 
ki se iz Italije spusti v dolino 
Rone, nadaljuje svojo smer proti 
Franciji po dokaj strmem 
pobočju, poraslem z vinsko trto. 
Kljub velikemu naklonu ^ in 
kamniti podlagi so spretni Švi-
carji zasadili vinsko trto le nekaj 
centimetrov od roba ceste ter 
tako maksimalno izkoriščajo 
blago klimo, ki se širi po dolini 
reke Rone. Prepričan sem, da bi 
bili nad urejenostjo vinogradov 
presenečeni tudi naši vino-
gradniki, še posebej pa nad ceno 
vina, saj dosega tukaj žlahtna 
kapljica prav astronomske cene. 
Mimo mesta Martigny, ki počasi 
izginja pod nami, se brez pri-
ložnosti za srečanje s francoski-
mi cariniki razveselimo prihoda 
v državo, kjer nas čaka nepoza-
ben podvig v našem življenju. 
Med Švico in Francijo kaj hitro 
opazimo drugačnost ljudi in 
predvsem njihovih navad ter 
življenjskega ritma. Ker smo 
prišli v Chamonix ravno v času 
dopoldanskega vrveža, si najprej 
ogledamo središče mesta, nato 
pa se utaborimo v avtokampu 
Grand Champ ob vznožju lede-
nika Les Bossons. Ob prihodu v 
kamp, kjer smo postavili "bazni 
tabor" tudi v lanskem letu, nas 
pozdravi prijazna lastnica, od 
katere izvemo, da so vremenske 
razmere v Chamonixu in okolici 
v zadnjih dneh dokaj ugodne. 
Prijazna gospa nas najprej nago-
vori s Slovaki, nato z Madžari, 
toda kaj kmalu skupaj ugotovi-
mo, da smo Slovenci in to iz kra-
jev, kjer je pred leti potovala pro-
ti Madžarski. Mož lastnice je 
namreč Madžar in prav neverjet-
no se nam zdi, ko ugotovimo, da 
pozna Maribor in celo Ptuj . Še 
bolj pa nas preseneti zaskrbljena 
tolažba nad vojno v Sloveniji, 
pri čemer ji hitro pojasnimo, da 
smo Slovenci kratkotrajno od-
kopano "bojno sekiro" zakopali 
že pred leti. Z lastnico kampa, ki 
govori vse svetovne jezike, kar je 
za Francoza prav neverjetno, 
poiščemo primeren prostor za 
postavitev tabora, saj je glede na 
mesec in vremenske razmere ta 

skoraj v celoti zaseden. Lokacija, 
kjer smo postavili šotore, in ku-
haričin kotiček, ki je hitro postal 
mednarodno zbirališče stanoval-
cev kampa, ležita v neposredni 
bližini ledenika Les Bossons. 
Ledeni jezik se v tem predelu 
spušča vse do dna glavne doline 
in tako predstavlja pravo turis-
tično atrakcijo. Še posebej je vre-
den občudovanja v nočnih urah, 
ko ga podjetni Francozi osvetlijo 
z močnimi ultravijoličnimi 
reflektorji. Ob tem se spremeni v 
modro morje s številnimi lede-
niškimi razpokami, pri čemer 
imamo občutek, kot da gledamo 
razburkano morje z visokimi va-
lovi. Nedvomno dobra zamisel, 
saj privablja poleg turistov, nas-
tanjenih v Chamonixu in okoli-
ci, tudi številne naključne po-
potnike. Vznožje ledenika leži 
namreč v neposredni bližini 
avtoceste, "slučajno" pa je le ne-
kaj metrov po čudovitem pogle-
du na ledenik urejen poseben iz-
voz. 

V času, ko so nekateri izmed 
članov odprave že raziskali prag 
ledeniške pokrajine, je naša ku-
harica sekljala in rezljala le njej 
poznane količine skrbno izbra-
nih delikates in v pičle pol ure je 
bilo na "mizi" izvrstno kosilo. Z 
besedo izvrstno nikakor ne pre-
tiravam, kot dokaz pa bi morali 
videti obraze sosedov, ne glede 
na njihovo oddaljenost. Nosovi 
so jim poplesovali kot dekleta v 
Karibih ob prijetnih taktih lati-
no glasbe. Po dobri hrani in se-
veda pijači običajno hitreje steče 
pogovor, kar se je pokazalo tudi 
v našem primeru, saj smo dokaj 
hitro navezali pristne prija-
teljske stike s sosedi, ki so nam v 
kasnejših dneh velikokrat 
povrnili naše začetno prija-
teljstvo. 

Popoldne sledi pregled opre-
me, ki je za hojo v razmerah, kot 
so na pobočjih okoliških štiriti-
sočakov, nujna. Med pregledom 
ugotavljamo morebitne 

poškodbe ali manjkajoče dele, 
vse potrebno pa si nato priskrbi-
mo v Chamonixu. Mestece se 
širi na obeh bregovih lede-
niškega potoka L'Arve, ki je v 
času našega obiska bolj podoben 
podivjanemu konju. Njegova 
hitrost te kar omami in številni 
turisti se ob predolgem opazo-
vanju vode pogosto zamajejo. 
Ostanki starih vaških elementov 
na zgradbah v mestu kažejo na 
dejstvo, da je bil Chamonix v 
prejšnjem stoletju pretežno ag-
rarno naselje. Z razvojem 
zimskega in nič manj pomem-
bnega poletnega turizma pa se je 
pričel kraj spreminjati v mon-
deno turistično središče. Piko na 
i je nedvomno postavila prva 
zimska olimpiada, ki je potekala 
leta 1928 v Chamonixu in mu 
prinesla svetovni sloves z daljno-
sežnimi posledicami za njegov 
gospodarski in družbeni razvoj. 
Po prikupno urejenih ulicah se 
dan za dnem vrstijo številni tu-
risti in gorski pohodniki, kar 
daje mestu poseben prijazen in 
živahen pečat. Svoj obisk Cha-
monixa poleg ogledov znameni-
tosti kraja in številnih trgovin z 
gorniško opremo izkoristimo 
tudi za nabavo osnovnih živil. 
Nikakor ob tem nismo pozabili 
na eno od posebnosti kraja, ki 
postavlja Chamonix daleč pred 
druge tovrstne alpske gorske 
centre. Na veliko zadovoljstvo 
planincev in turistov stoji v ne-
posredni bližini cerkve oglasna 
vitrina s koristnimi podatki o 
vremenu. Po vpogledu na vre-
mensko tablo, kjer meteorološka 
postaja v Chamonixu dvakrat 
'dnevno objavlja natančno vre-
mensko napoved, opremljeno s 
prognostično karto, se otovorje-
ni z raznimi dobrotami francos-
kega kmetijstva odpravimo proti 
parkirišču, od koder smo po zas-
lugi naših šoferjev v nekaj minu-
tah ponovno ob vznožju Bele 
gore. 

Nadallevanle prihodnili 

TEDNIKOVO NAGRADNO VPRAŠANJE 

Ali prepoznale grad na fotografi ji? 

iz ptičje perspektive je videti vse nel<oiiko drugače. V prejšnji, 
39. številki Tednika smo objavili grad pri Veliki Nedelji, v 38. 
številki pa IVIale Moravče. Med pravilnimi odgovori smo izžre-
bali nagrajenko IVlojco Zajšek iz Ljubstave 25, Videm. 

Oglejte si današnjo fotografijo in nam pišite, kateri grad je na 

fotografiji. IVled Vašimi pisnimi odgovori, ki jih boste poslali do 
četrtka, 9. oktobra, na naslov Uredništvo Tednika, Raičeva 6, 
Ptuj, bomo ponovno izžrebali nagrajenca. Tokratna nagrada je 
kaseta z narodnozabavno glasbo, ki jo bo nagrajenec lahko dvig-
nil v pisami uredništva. (MZ) 



KULTUKM, aOMAZEVAHiE 
DORNAVA / DOBRODELNA PRIREDITEV Z RADIJSKIM ORFEJCKOM 

Tolarji za obnovo baroinega dvorta 
Grad Durnava, kulturni spomenik, ki sodi med najpo-
membnejše dosežke baročne kulture na Slovenskem, je v 
lasti države in že nekaj let kliče po temeljiti obnovi. V 
njem so že od leta 1953 varovanci zavoda dr. Marijana 
Borštnarja (enega izmed petih centrov v Sloveniji), 
prostori za življenje 140 duševno prizadetih odraslih 
oseb pa so iz leta v leto slabši. Strokovnim institucijam 
kot da ni mar za ta grad na Ptujskem polju in za stano-
valce, ki v njem živijo, pa se vedno znova zatakne pri is-
kanju denarja za obnovo. 

Prizadevni Dornavčani 
(Franc Zagoršak, Marija 
Slodnjak, Marija Belšak, Slavi-
ca Bratuša, Anita Špes, Janko 
Petek, Zvonko Mikša in Mar-
jan Silak) so se lani povezali v 
odbor za obnovo gradu, da bi 
tako pomagali grajskemu komp-
leksu do resnične adaptacije. 
Državne institucije in širšo 
javnost vse od takrat opozarjajo, 
da baročni dvorec v Dornavi iz-
gublja prvotni sijaj. Pripravili so 
že nekaj okroglih miz in drugih 
aktivnosti, letos spomladi so v 
zavodu izpeljali akcijo Pod 
štorkljino perutjo in opozorili, 
da je novogradnja prostorov za 
gojence nujna, nekaj denarja pa 
jim je uspelo zbrati tudi z dobro-
delnimi prireditvami; nedeljska 
je bila že četrta. 

V dobrodelni oddaji Orfejček 
so godli in peli: Štajerski baro-
ni, Črički iz haloških gričev, 
glasbena skupina iz Zavoda dr, 
Marijana Borštnarja, harmoni-
kar Stanko Mušič, ljudski pe-
vci iz Lancove vasi, Primož Ke-
lenc s svojim ansamblom, Ve-
seli Urbančani, ansambla Tor-
nado in Ambicija ter domačini, 

Oktet iz Dornave. Javno ra-
dijsko oddajo je spremljajo blizu 
600 obiskovalcev, v posebno ve-
selje pa je bila gojencem iz zavo-
da, ki so se lahko s pesmijo zno-
va predstavili ljudem in z drugi-
mi nastopajočimi preživeli 
družaben nedeljski popoldan. Z 
dobrodelno prireditvijo so Dor-
navčani zbrali nove tolarje za 
obnovo gradu, kajti z vstopnino 
in s prispevki na žiro račun se je 
v blagajni nabralo blizu 600 tisoč 
tolarjev. 

KJE SO REŠITVE 
ZA DORNAVO IN 
BORL? 

župan občine Dornava mag. 
Tone Velikonja je na Or-
fejčkovi prireditvi dejal: 
"Združili smo se tisti, ki želimo 
pomagati. Dornavčani živimo s 
svojo občino in zavodom, pa 
vendarle se je potrebno ob neka-
terih trenutkih posebej zamisli-
ti. Glas o potrebi, da dobijo go-
jenci boljše pogoje za bivanje, že 
četrt stoletja mogočno sije v 
grajski prostor, ki ga moramo 
ohraniti za bodoče rodove. 

Prepričan sem, da bomo skupaj 
uspeli tudi z dobrodelnimi pri-
reditvami." 

Sodelovanje pri obnovi gradu 
je Dornavčanom v nedeljo oblju-
bil tudi Alojz Vesenjak, posla-
nec v državnem zboru, na Or-
fejčkovi prireditvi pa je bil med 
gosti tudi Miha Burger, svetova-
lec predsednika državnega zbora 
Janeza Podobnika in predsednik 
Civilne iniciative za Slovenijo. V 
priložnostnem nagovoru je med 
drugim povedal: "Bil sem že v 
gradu Dornava in na Borlu, pa 
sem prepričan, da so težave z 
obnovo obeh gradov rešljive. 
Potrebna je le močna ustvarjalna 
energija, ki ji moramo utreti pot 
v pravo smer, tudi med različne 
politične sfere. Obljubim, da se 
bom za oba gradova osebno 
zavzel." 

Ampak Dornavčani so 
prepričani, da so strokovne in-
stitucije pri iskanju denarja za 
obnovo gradu premalo vztrajne 
in ves čas preveč potrpežljive, 
prav zato pa morajo nekatere 
stvari tako dolgo čakati. Že pred 
31 leti so namreč na gradu odbili 
fasado, da bi se stene pred obno-
vo izsušile, toda dogaja se ravno 
obratno, saj je vlaga že močno 
uničila vremenu izpostavljeno 
opeko. Obnovljen je bil le 
sprednji del kritine, na drugi 
strani pa je njena podoba 
povsem drugačna, zob časa pa je 
načel že vrtne plastike, antične 
mislece in Neptunov vodnjak. 

Franc Zagoršak, predsednik 
Odbora za obnovo gradu, je na 
četrti dobrodelni prireditvi de-
jal, da Dornavčani se smejo do-
voliti, da bi graščina propadla, 
kajti potem bi poznejše genera-
cije nanje kazale s prsti. Za-
goršak je tudi povedal, da se glas 
iz Dornave že sliši v Ljubljano. 
Že letos bodo morali poskrbeti 
za obnovo ostrešja, ki je dotra-
jano, po obnovi pa kliče še mar-
sikaj v gradu in njegovi okolici. 

Dobrodelna prireditev z Or-
fejčkom je bila med Dornavčani 
več kot uspešna, že spomladi pa 
lahko pričakujemo kakšno po-
dobno zabavnoglasbeno priredi-
tev med zidovi dornavske 
graščine. 

Tekst in fotografija: 
Tatfana Mohorko Nastop varovancev Zavoda dr. Marijana Borštnarja 

Tudi v najvišji civilizaciji so 
knjige še vedno največji 
užitek. 

Ralph Waldlo Emerson 
Bližnji prehod v novo 

tisočletje prinaša tudi v 
knjižnice obilo spremennb, ki 
so povezane z nenehnim raz-
vojem tehnologije za prenos 
informacij in z vse večjimi žel-
jami po točni in hitri informaci-
ji. Zraven temeljnih nosilk 
znanj in podatkov - knjig - si v 
knjižnice utirajo pot različni 
nosilci informacij, ki zahtevajo 
nenehno dopolnjevanje in tudi 
izobraževanje knjižničarjev. 

Minuli ponedeljek in torek 
(22. in 23. septembra) sva se 
vodji mladinskega in potu-
jočega oddelka Knjižnice Iva-
na Potrča udeležila posveto-
vanja splošnoizobraževalnih 
knjižnic na temo KNJIŽNICE -
INFORMACIJSKA SREDIŠČA, 
ki je potekalo v Bohinju. Pos-
vetovanja, ki je bilo odlično 
pripravljeno, se je udeležilo 
petindevetdeset knjižničarjev 
iz domala vseh večjih slovens-
kih knjižnic. Levji delež pri or-

ganizaciji sta prispevali 
Knjižnica Otona Župančiča 
Ljubljana in Mariborska 
knjižnica, ki sta tudi zagotovili 
zanimivo mednarodno ude-
ležbo predavateljev. Iz 
Švedske je svoje knjižničarske 
izkušnje predstavila Christina 
Tovote, ki je naslovila svoje 
predavanje Pomembno je, da 
te opazijo. Zgodovina 
švedskih knjižnic in knjižnične 
mreže je Švedom nacionalni 
ponos, drugim deželam pa 
zgled. Javne knjižnice in razis-
kovalne (specialne) knjižnice 
na Švedskem tvorijo verigo, ki 
omogoča dostop do vseh 
knjig iz kateregakoli konca 
dežele. Toda tudi švedskim 
knjižnicam je denarna pogača 
pretanko odrezana, kar jih sili 
v malone diplomatsko zvite 
načine komuniciranja z vsemi 
možnimi viri financiranja. Tako 
so v zgodnjih devetdesetih le-
tih zastavili široko propa-
gandno akcijo, ki je segla v 
gospodarske in politične sfere 
odločanja ter v prebivalstvu 
utrdila pomembnost in ugled 

knjižničarske stroke. V mestu 
Lund je akcija potekala pod 
geslom "Knjižnica je vaša!" in 
danes meščani zavračajo 
vsakršno kratenje sredstev za 
njihovo knjižnico. 

Iz Francije se je posvetovan-
ja udeležila Marie Montano iz 
Bibliothegue Publigue d'lnfor-
mation - BPI, iz pariške javne 
knjižnice v centru Georges 
Pompidou. Knjižnica je bila 
odprta februarja 1977 in ima 
na dan 12.000(1) obiskoval-
cev, čeprav ne izposojajo gra-
diva na dom. Knjižnica deluje 
na odličnem mestu v centru 
Pariza in nudi vse usluge 
povsem brez plačila. Izjemno 
velik obisk bralcev je posledi-
ca tudi širokega razpona odpi-
ralnega časa, saj je odprta tudi 
ob praznikih. Vsak oddelek 
knjižnice ima svoj informa-
cijski pult in številne bibliote-
karje, ki nenehno skrbijo za hi-
ter dostop do želenih knjig in 
informacij. Knjižnica ima tiska-
ne vodnike po zbirkah in pub-
likacije za samopomoč obis-
kovalcev. V BPI so vedno dos-

topne najnovejše knjižne izda-
je, na jezikovnem oddelku pa 
se lahko učijo kar 126 jezikov 
in narečij. Velik pomen imajo 
organizirana vodstva in brezp-
lačno izobraževanje uporabni-
kov. 

Zelo zanimiv je bil pregled 
izkušenj z delom na Internetu 
v finskih ljudskih knjižnicah, ki 
jih je predstavil Ekki Lounas-
vuori. Kar neverjetno je bilo 
slišati, da so Finci začeli upo-
rabljati internet pred tremi leti; 
prvi Kabelski knjižnici se je do 
letos priključilo več kot 70% 
vseh finskih ljudskih knjižnic. 
Odlično elektronsko opremlje-
nost knjižnic na Finskem je 
omogočil štiriletni vladni pro-
gram, ki zagotavlja denarne in 
zakonske osnove prenove 
knjižnic. 

Med slovenskimi izkušnjami 
uveljavljanja knjižnic sta bili 
zanimivi predstavitvi Borze 
znanja iz Knjižnice Otona 
Župančiča in Univerze za tretje 
življenjsko obdobje iz Mari-
borske knjižnice. Oba projekta 
sta izjemno uspešna in veljalo 

bi razmisliti o možnostih izva-
janja v naši knjižnici. 

Na posvetovanju v Bohinju je 
bila organizirana tudi okrogla 
miza z naslovom Knjižničarji 
sprašujemo, politiki odgovar-
jajo, ki jo je pripravila in vodila 
Silva Novljan. Zal je tudi ta po-
govor pokazal neskladnost 
med posameznimi odgovorni-
mi strukturami, neurejeno za-
konodajo, nemoč pred 
močnejšimi ministrstvi ter ne 
nazadnje kratkovidnost slo-
venskih politikov. 

Omenila sem najzanimivejše 
teme iz posvetovanja, ki je izz-
venelo tudi optimistično, saj 
se lahko slovenske knjižnice 
pohvalimo z mrežo, ki je na 
dobri poti v visoko zahtevno 
informacijsko družbo. Vsi so-
delujoči smo bili enotnega 
mnenja, da kljub računalniški 
tehnologiji in hitrosti pretoka 
informacij ostajata osebni kon-
takt in uporabnikom prijazna 
knjižnica temeljna potreba so-
dobnih bralcev. 

PRAVLJICE -

DOBER DAN! 
z veseljem vas vabimo na 

nov cikel PRAVLJIČNIH URIC, 
ki se bodo pričele danes ob 
sedemnajsti uri v PRAVLJIČNI 
SOBI mladinskega oddelka v 
Malem gradu, Prešernova 35. 
Urice namenjamo otrokom od 
četrtega leta starosti, ki lahko 
ostanejo pri nas sami ali v 
spremstvu odraslih. Zraven 
dobre volje so zaželeni tudi 
copatki. 

Llllana Klemenili 

Grajsko dvorišče v Dornavi je oživelo tudi z glasbo Čričkov iz haloških gričev 
w i i ''mismmmmmmmmmmmmmmmmmmmH^ 

ORMOŽ / MEDNARODNI KNJIŽNI KVIZ 

Branje za znanje 
ž e šestič zapored so mladi 

bralci od 1. do 8. razreda v okvi-
ru mednarodnega knjižnega 
kviza, ki ga vodi nemška usta-
nova Stiftung Lesen v sodelo-
vanju z različnimi organizacija-
mi in društvi, pridno prebirali 
predpisane knjige, letos na 
temo hrana, in s pomočjo pri-
dobljenega znanja izpolnjevali 
vprašalnike. Vprašalnike so le-
tos pripravili v Sloveniji, ilust-
riral jih je akademski slikar 
Alojz Zorman Fajž, reševali pa 
so jih otroci številnih ev-
ropskih dežel. 

V soboto so imeli v ormoški 
knjižnici zaključek kviza mladi 
bralci iz vse ormoške občine. 
Kar 130 jih je sodelovalo v 
kvizu. Ob zaključku so v 
knjižnici pripravili krajši kul-
turni program in predavanje 
mag. Maje Vaupotič, ki je na 
vsakdanji in privlačen način 
spregovorila o zdravilnih 
zališčih. Ob koncu prireditve so 
izvedli še nagradno žrebanje, v 
katerem so knjižne nagrade pre-
jeli Maja Prejac (OS Tomaž), 

Sandra Zlatnik, Andreja Kosi, 
Nataša Krajnc (vsi OŠ Ormož) 
in David Lašič (OŠ Središče ob 
Dravi). Glavno nagrado, izlet na 

zaključek kviza v Ljubljano, pa 
si je prislužil Jakec Kokol, 
učenec 5. razreda OŠ Tomaž. 

vki 

O t r o k o m je zdrav i lna ze l išča predstav i la m a -
gistra M a j a V a u p o t i č 



SVETA TROJICA / 25. SREČANJE MLADIH PESNIKOV IN PISATELJEV 

TnKBdju Id se je hdno prijela 
DOSLEJ JE NA LITERARNIH SREČANJIH IN KOLONIJAH 
SODELOVALO VEČ KOT 3000 USTVARJALCEV I TROJIČANI 
SO SE ZNOVA IZKAZALI KOT PRIJAZNI GOSTITEUI IN 
DOBRI ORGANIZATORJI 
v organizaciji KUD Emestek Golob-Peter od Svete Troji-
ce, lenarške ZKO in ZKO Slovenije se je ta konec tedna 
pri Sveti Trojici v Slovenskih goricah izteklo jubilejno, 
25. srečanje mladih pesnikov in pisateljev Slovenije. Z 
njim so obudili zgodovinski spomin na začetke gibanja, ki 
je pomembno prispevalo k bogastvu slovenske literature 
novejše dobe. Med številnimi gosti in literati so bili tudi 
pobudniki in kasnejši sodelavci prireditev, ki vendarle os-
tajajo tradicija Svete Trojice, nekdanjega Gradišča v Slo-
venskih goricah. 

Letos je strokovna žirija (k Sveti 
Trojico sta prišla njuna člana Milan 
Vincetič in Feri Lainšček) izbrala za 
jubilejno srečanje šest avtorjev. Pri-
jazno dobrodošlico so tako doživeli 
avtorji Andrej Bergauer, Simona 
Gljuk in Orlando Uršič iz Maribora, 
Urša Kanoni in Martina Šiler iz 
Ljubljane ter Agata Trojar iz Kranja. 
V lenarški galeriji Krajnc jih je spre-
jel in pozdravil lenarški župan 
Slavko Kramberger. Od tam so odšli 
k Sveti Trojici, kjer je bila v ta-
mkajšnji OŠ predstavitev literarnega 
prvenca Metke Demšar. Sledil je og-
led cerkve in samostana z bogato sa-
mostansko knjižnico. Njeno zgodo-
vino je predstavil trojiški župnik, pa-
ter Franci Kovše. Izvrstno je 
predstavil nekatere poudarke iz bo-
gate župnijske kronike, udeležen-
cem pa je tudi razkazal mogočno 
baročno cerkev, ki je ena na-
jvažnejših romarskih poti na Slo-
venskem. Prijetno so jih pričakali še 
v samostanski kleti, kjer so domače 
kmečke gospodinje ponudile veliko 
izvirnih dobrot. Po krajšem ogledu 
znamenitosti Svete Trojice (dalj časa 
so se zadržali pri hiši, v kateri je živel 
in ustvarjal dr. Alojz Kraigher, pri 
njem pa nekaj mesecev tudi Ivan 
Cankar) so se udeleženci v prekras-
nem jesenskem popoldnevu odpravi-
li v trojiški kulturni dom. 

Tam je Peter Božič odkril spo-
minsko ploščo srečanj in z izbranimi 
besedami orisal zgodovino literarne-

ga gibanja piscev začetnikov. Nani-
zal je tudi aktualne poudarke iz zgo-
dovine revije Mentor, ki je opravila 
pomembno literarno-vzgojno pos-
lanstvo, nastala pa je ravno zaradi 
potreb, na katere so v preteklih 25 
letih opozarjali udeleženci literarnih 
srečanj in kolonij v Slovenskih gori-
cah. Peter Božič se je zahvalil vsem 
sodelavcem srečanja, pobudniku 
Slavku Štefanecu in požrtvovalnim 
sodelavcem trojiškega KUD, le-
narške ZKO in domačinom, ki so 
znali prijazno gostiti veliko genera-
cij mladih literatov. Njegove izbrane 
besede so milozvočno dopolnili mla-
di Trojičani, ki so pod vodstvom 
Dragice Lovše pripravili kratek kul-
turni program. Po odkritju plošče so 
odprli še razstavo o zgodovini 
srečanj, ki jo je zasnovala in avtors-
ko pripravila zgodovinarka Nataša 
Kolar. Zbrala je veliko gradiva, ne-
kaj izvirnih dokumentov in pripra-
vila tudi krajšo brošuro, v kateri je 
kronološko nanizala dogajanje. Po-
leg prikaza zgodovine srečanj je 
pripravila še strnjeni pregled zgodo-
vine Svete Trojice oziroma Gradišča 
v Slovenskih goricah. Zares dobro 
pripravljeno razstavo je dopolnil še 
prikaz stvaritev 4. slikarskega ex-
tempora, ki so ga ob srebrnem jubi-
leju literarnih srečanj pripravili ude-
leženci likovne šole Konrada 
Krajnca iz Lenarta. Mentorja sta 
bila Stojan Grauf in Konrad Krajnc, 
na ogled pa so bila dela učencev OŠ 

iz Cerkvenjaka, Lenarta, Jurovskega 
Dola in od Svete Trojice. Temu 
pregledu se je z razstavo knjig, ki so 
jih napisali udeleženci vseh dose-
danjih srečanj, pridružila lenarška 
matična knjižnica. Razstavo knjig je 
pripravila Marija Šauperl. 

Prvi dan srečanja so sklenili z 
druženjem pri lovskem domu v 
Dobravi. Tam so se literatom in gos-
tom pridružili še domačini, sproščen 
kulturni program pa so pripravili 
plesalci trojiške folklorne skupine 
pod vodstvom Milice Klampfer in 
člani odbora za varstvo naravne in 
kulturne dediščine iz Jurovskega 
Dola. Prikazali so običaj tolčenja in 
stiskanja jabolk na kmečki stiskalni-
ci in po domače so zapeli ter nazdra-
vili. ZKO iz Lenarta je podelila priz-
nanja številnim dolgoletnim sodela-
vcem, trojiško KUD pa zahvale za 
pomoč pri organizaciji, ki so jih do-
bili tudi domačini, sponzorji in usta-
nove. 

Drugi dan srečanja so začeli s stro-
kovnim pogovorom udeležencev s 
članoma žirije Ferijem Lainščkom 
in Milanom Vincetičem. Za konec so 
pripravili še literarni nastop, na ka-
terem so predstavili dela Lidije 
Gačnik-Gombač, Vide Mokrin-Pau-
er, Sonje Votolen, Iva Stropnika, Mi-
lana Vincetiča, Aleša Štegerja, 
Andreja Bergauerja, Simone Gljuk, 
Urše Kanoni, Martine Šiler, Agate 
Trojar in Orlanda Uršiča. Predstavo 
je režiral Pavel Ocepek. 

Jubilejna prireditev je vsestransko 
izjemno uspela, mnogi so menili, da 
bi se občasno spet morala vračati v 
izvirno naročje - v Slovenske gorice, 
k Sveti Trojici in v Lenart. 

Marlan TOŠ 

PTUJ / V PRIČAKOVANJU 3. MEDNARODNEGA 
OTROŠKEGA FOKLORNEGA FESTIVALA '97 

č e z cf^esfo mladih 
iz štirilt dežel 
Od 9. do 11. oktobra bo v Ptuju, Vidmu in Kidričevem kot 
sestavni del aktivnosti v tednu otroka potekal že tretji 
mednarodni otroški folklorni festival Ptuj '97, ki ga je 
pripravila Zveza kulturnih organizacij Ptuj. Na njem bo 
nastopilo čez dvesto mladih plesalcev iz štirih dežel -
Avstrije, Hrvatske, Slovaške in Slovenije -, ki bodo plesali 
in peli, kot se njihovi starosti pritiče. 

Za svoj nastop so si izbrali 
skupni moto Dere sen jaz mali 
bija. Prireditev so omogočili 
mestna občina Ptuj, občini Vi-
dem in Kidričevo, Center inte-
resnih dejavnosti, Zveza kultur-
nih organizacij Slovenije in 
sponzorji. 

Avstrijska otroška folklorna 
skupina prihaja iz St. Marei-
na/MZT in bo predstavila plese 
in pesmi z območja svojih Alp. 
Otroška folklorna skupina dvo-
jezične OŠ Prosenjakovci pleše 
slovenske in madžarske obmejne 
plese. Splet medjimurskih na-
rodnih pesmi in plesov bo 
predstavila otroška folklorna 
skupina Ogranak "Seijačke slo-
ge" iz Nedelišča. Njihova 
značilnost so tamburaška glasbe-
na spremljava, originalne lanene 
noše in pesmi, ki so lirične, 
otožne, vesele in tempera-
mentne. Mladi fokloristi iz No-
vega mesta in okolice, ki so 
združeni v otroški folklorni sku-
pini Kres, z veseljem odkrivajo 
in gojijo izročilo svojih dedkov 
in babic. Pri tem spoznavajo, da 
za prijetno igro niso potrebne 
drage igrače. Iz Slovaške prihaja 
otroška folklorna skupina 
"Dumbier" Liptovsky Mikulaš. 
Gre za številno folklorno skupi-
no, ki prihaja izpod gorovja 
Tatre. Predstavili bodo zelo 
obsežen program, s katerim 
bodo nastopili na vseh festivals-
kih nastopih. Spremljajo jih 
izkušeni glasbeniki na tradicio-

nalnih glasbilih; plesalce odli-
kujeta dobra volja in 
sproščenost. Z venčkom 
otroških plesov iz Haloz in Dra-
vinjske doline pa se bodo 
predstavili mladi plesalci skupi-
ne Rožmarin Dolena. Plešejo v 
nošah, ki so nastale na osnovi ra-
ziskave in predstavljajo ljudska 
oblačila iz Dravinjskih goric ob 
začetku tega stoletja. 
Predstavljajo otroško ljudsko 
izročilo svojega kraja in okolice. 

Prva bo na festival pripotovala 
otroška folklorna skupina iz Slo-
vaške, ki bo imela že 9. oktobra 
zvečer ob 19. uri v OŠ Olge 
Meglič v Ptuju nastop skupaj s 
skupino Rožmarin iz Dolene in 
mladimi kopjaši iz Markovcev. 
Gre za zaključen nastop za voja-

ke iz ptujskega učnega centra. V 
petek, 10. oktobra, ob 11.uri 
bodo udeleženci tretjega medna-
rodnega otroškega folklornega 
festivala nastopili v restavraciji 
Pan v Kidričevem za učence os-
novnih šol iz občine Kidričevo. 
Zvečer ob 19. uri pa bo v dvorani 
Center v Ptuju osrednji festivals-
ki nastop za otroke ptujskih šol, 
vrtcev in drugih ljubiteljev folk-
lore. Zadnji dan festivala, v so-
boto, 11. oktobra, se bo ob pol 
desetih izpred OŠ Olge Meglič v 
Ptuju pričela viti povorka mla-
dih folkloristov štirih dežel, ki 
se bo ustavila pred Mestno hišo 
na Mestnem trgu, kjer se bo ob 
desetih pričel nastop vseh festi-
valskih skupin. Zadnji nastop pa 
bo ob 17. uri/ v OŠ Videm pri 
Ptuju, ki si ga bodo poleg 
domačih učencev lahko ogledali 
tudi drugi. Festival bo dosegel 
namen, če bodo na vseh nasto-
pih polne dvorane. To pa je tudi 
želja organizatorjev in pokrovi-
teljev ter sponzorjev prireditve. 

MG 

DESTRNIK / MALA GROHARJEVA KOLONIJA 

Odprli razstavo 
Potem ko si dela mladih likovnikov na razstavi Mala 
Groharjeva kolonija na potepu že lahko ogledali v 
občini Juršinci, so v ponedeljek odprli to razstavo še v 
prostorih KS Destrnik. Odprta bo do 14. oktobra vsak 
dan med 9. in 18. uro. 

Tudi tokrat je likovna dela na ogled postavila ZKO - Center 
kulkturnih dejavnosti Škofja Loka, ki je večletni organizator li-
kovnih srečanj za osnovnošolce, pri organizaciji pa sta pomagali 
občina Destmik - Trnovska vas in destrniška osiiovna šola. Med 
nagrajenci kolonije je tudi Dejan Perkovič iz OŠ Destrnik, nje-
gov mentor pa je bil učitelj Janko Marinič; za svoje delo je prejel 
drugo nagrado. 

rjM 
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Dominikanski 
samostan 
Vzhodna stena 
cerkve 

Poleg plastovito grajene južne 
ladijske stene opozarjajo na 
njen vzhodni konec nnedsebo-
jni razmaki kamnoseško 
skrbno izdelanih romanskih 
oken, ta okna pa sama govore 
o zahtevnem naročniku in rep-
rezentančnosti zgradbe. Na 
tem mestu se nahaja t.i. "drugi" 
slavolok, ki ga literatura datira v 
čas po požaru leta 1302. Ven-
dar sam način zidave spodnje-
ga dela slavoločne stene že ob 
površnem ogledu dopušča 
možnost, da je ta stena sta-
rejša, romanska. Za zidavo so 
uporabili marmorne bloke, med 
njimi tudi votivni kamen, za ka-
terega je B. Saria zapisal, da je 
bil uporabljen ob gradnji domi-
nikanskega samostana leta 
1250 in izvira iz bližnjega mitre-
ja, pa tudi sicer je na mestu do-
minikanskega pomola izpričan 
obstoj antičnih stavb. 

Spodnji del slavoločne stene 
je zložen iz pravokotnih obdela-
nih kvadrov, ki so položeni v vo-
doravnih plasteh, gradivo pa iz-
vira iz nekih starejših, antičnih 
stavb. Najbližje primere te "pra-
vilne" romanske zidave 
srečamo v bližnjem Črešnjevcu 
in seveda na Ruju pri empori 

proštijske cerkve ter v južni ste-
ni romanskega palacija na 
ptujskem gradu. 

Sam Črešnjevec se omenja že 
leta 1164 kot deželnoknežja 
last, od leta 1325 pa je v posesti 
Rujskih gospodov. Jugoza-
hodno od vasi je z dvojnim na-
sipom utrjeno gradišče, imeno-
vano Stari grad, ki predstavlja 
ostanek srednjeveške fevdalne 
postojanke, pri gradnji katere je 
bilo uporabljeno precej rimske-
ga kamenja, njeni prvotni prebi-
valci pa so bili Črešnjevski gos-
podje, ki so izumrli leta 1337. 

Gradbeno je zanimivejša ž. c. 
sv. Mihaela. Obnova zu-
nanjščine leta 1978 je potrdila 
domnevo, da je srednji del se-
danje izredno dolge cerkve še 
ostanek romanske stavbe. 
Južna in severna ladijska stena 
sta od temeljev do vrha sten 
zgrajeni iz velikih, skrbno ses-
tavljenih rimskih spolij. V južni 
steni ladje pa se nahajata dve 
romanski okenci. M. Zadnikar 
romansko ravno krito ladjo pos-
tavlja v zgodnejšo romansko 
dobo in meni, da bi bilo več kot 
zanimivo vedeti, kakšen je bil 
oltarni prostor te romanske cer-
kve, saj se staro jedro te cerkve 
uvršča med najzanimivejše pri-
merke naše romanske arhitek-
ture. 

Tudi J. Curk si zastavlja 
vprašanja o videzu vzhodne in 
zahodne stene črešnjevske 
cerkve. Glede oblike bolje oh-
ranjenih zahodnih vogalov se 
nagiba k mnenju, da sta se obe 
steni ravno zaključevali, ladjo 
pa je pokrivala štirikapna šoto-
rasta ali zatrepna streha. Ali je 
cerkev imela apsidalni prizidek 
na vzhodni strani ali ne, bi lah-
ko odgovorila le arheološka iz-
kopavanja, sam pa se nagiba k 
mnenju, da je bila brez njega, 
enako kot lastniška cerkev in 
eksimirana župnija sv. Lovren-
ca na Dravskem polju. Ta sklep 
mu narekuje nenavadnost arhi-
tekture, ki je po gradbeni struk-
turi povsem svojevrstna, kajti 
pri mnogih sočasnih arhitektu-
rah (Videm ph Ptuju, Lovrenc 
na Dravskem polju. Spodnja 
Polskava, Šmartno, Poljčane 
itd.) so tudi uporabljali rimske 
spolije kot gradbeni material, 
vendar nikjer tako dosledno in 
izključno kot v Črešnjevcu, in 
so se celo zahtevnejše samos-
tanske stavbe (Žiče, Studenice, 
Ptuj) zadovoljile z manj zah-
tevno gradbeno izvedbo, kot je 
črešnjevska. 

Tudi v samem Ptuju imamo 
dva izrazita primera "pravilne" 
romanske gradnje: ptujsko 
proštijsko cerkev in romanski 

palacij na ptujskem gradu. 
Ni naš namen, da bi se 

spuščali pri proštijski cerkvi v 
razpravo o tem, ali se je na lo-
kaciji današnje cerkve nahajala 

poznoantična cemeterialna ba-
zilika, ali je v karolinški dobi na 
tem mestu že stala mestna 
župna cerkev ali ne, ali so karo-
linško cerkev v otonski dobi 

obnavljali ali ne ipd. O tem je 
bilo že veliko napisanega, na-
daljnja obravnava pa bo 
potrebna še v naprej. Našo po-
zornost vzbuja pri proštijski cer-
kvi južna stena glavne ladje, ki 
se kaže v lepi gradnji iz skrbno 
obdelanih pravokotnih kamnitih 
kvadrov, zloženih drug poleg 
drugega v izrazitem plastenju. 
kar je znak romanske zidave 
skrbneje grajenih objektov, m 
spodnji del zahodne empore. ki 
je grajen na enak oz. podoben 
način. 

Dotedanje ugotovitve o pogla-
vitnih sestavinah sedanje 
zgradbe v njihovem razvojnem 
kontekstu je strnil J. Hofler, zato 
ga kar na kratko povzemamo, s 
tem da se omejujemo le na 
obdobje romanike. 

"Po sedanjih in še vedno vel-
javnih ugotovitvah tvori jedro 
cerkve nižje enoladijsko telo v 
dolžini treh travej od pevskega 
kora do četrte, zadnje traveje 
pred prezbiterijem. Verjetno 
predstavlja obnovo neke še 
starejše predromanske enola-
dijske cerkve, ki se je morda še 
ohranila v nekdaj povsem zaprti 
severni steni iz lomljenca. To 
enoladijsko cerkev, ki je ne mo-
remo časovno natančneje 
opredeliti - mogoče gre za 
dobo gradbeno ambicioznega 
nadškofa Konrada I. (1106 -. 
1147), ki je dal na novo pozidati 
tudi stari ptujski grad - je 
razsvetljevala vrsta ohranjenih 
oken v južni steni, globoko pod 
zaključkom sedanje gotske ste-
ne. Ta okna se ne ujemajo z 
osmi obstoječih arkad iz 13. 
stoletja in pripadajo potemta-
kem tej starejši fazi. 

Zahodno pročelje ptujske proštijske cerkve; foto: B. Vnuk 



P R I S T A V A / TEMELJI ZA ZADNJI V O D O V O D N I SISTEM V HALOŠKEM DELU OBČINE GORIŠNICA 

Voda v vsako haloško vas 
v občini Gorišnica bodo pri oskrbi s pitno vodo iz 
mestnega vodovoda z izgradnjo 14 kilometrov dolgega 
vodovodnega sistema med naselji Pristava, Mali Okič 
(tudi del Velikega Okiča v občini Videm) in Pohorje na-
redili še zadnji korak. Temelje za pričetek gradnje vodo-
voda sta minuli petek pri črpališču v Pristavi položila 
gorišniški župan Slavko Visenjak in predsednik gradbe-
nega odbora Rajko Lesjak. 

V Halozah so na dan slovesnosti 
zaman čakali na dr. Pavleta Gan-
tarja, ministra za okolje in pros-
tor, ki bi moral položiti temeljni 
kamen, ampak je bil tistega dne v 
parlamentu na izredni seji držav-
nega zbora. Kljub vsemu so v 
haloškem koncu občine Gorišnica 
storili še eno dejanje za blaginjo 

haloškega človeka, saj bo do kon-
ca prihodnjega leta na tem 
območju dobilo vodo iz mestnega 
vodovoda 180 gospodinjstev. 
Naložba v še zadnji vodovodni 
sistem v občini velja dobrih 135 
milijonov tolarjev: okrog 45-
odstotni naj bi bil delež mi-
nistrstva za okolje in prostor, os-
talo pa bo občina zbrala s sa-
moprispevkom krajanov in s pro-
računskim denarjem. Vodovodni 
projekt bo v manjšem delu naselja 
Veliki Okič povezoval tudi 
sosednjo občino Videm, kjer bo 
vodo dobilo 28 gospodinjstev. 

Slovesnosti v Halozah so se ude-
ležili številni člani občinskega 
sveta, predstavniki že izbranega 
izvajalca (Nizkih gradenj iz Ptuja) 
in drugih institucij ter domačini, 
zbranim pa je župan Slavko Vi-
senjak med drugim dejal: "Že 
pred dvema letoma in pol, ko smo 
na tem koncu odpirali nov vodo-
vodni sistem, je bila dana obljuba, 
da bo vodo dobila vsaka haloška 
vas. Vodovod je tudi v štiriletnem 
planu občine in potrebno je pove-
dati, da nekdanja občina Ptuj še za 
nekaj prihodnjih let ni imela no-
benih planov za izgradnjo vodo-
voda na tem območju. Zadnji vo-

dovodni sistem bomo gradili tudi 
na mejnem področju s sosednjo 
republiko Hrvaško. Težav nam se-
veda ne manjka, zgraditi bomo 
morali še dodatni vodohran. V 
letošnjem letu v občini končuje-
mo gradnjo dveh 45 kilometrov 
dolgih sistemov za 320 gospo-
dinjstev: prvi je Bori - Zavrč in 
drugi Zamušani - Tibolci, obe in-
vesticij pa sta skupaj vredni več 
kot 300 milijonov tolarjev." 

V Pristavi so pripravili kratek 
kulturni program, v katerem so 

nastopili člani mešanega pevskega 
zbora iz Cirkulan, učenci OŠ Cir-
kulane in mladi harmonikar Da-
vorin Horvat iz Barislovcev. Že 
čez dobro leto bo na tem koncu 
Haloz slovesnost ob zaključku 
gradnje vodovoda, potem pa o 
vodi kot viru življenja prebivalci 
petih naselij ne bodo več samo 
sanjali. 

Tafjana Mohorko 

Temel jn i k a m e n za vodovodni s i s t e m sta položi la 
ž u p a n Slavko V isen jak in predsednik g r a d b e n e g a 
odbora Rajko Lesjak. 

BRALCI SPRASUJEJO ... 
...TEDNIK IŠČE O D G O V O R E 

Po gradu 
brez vodnika? 

Ptuj se ponaša z naslovom 
Zakladnica tisočletij, vendar 
vsak ne more o njem vsega ve-
deti, zato v ta namen najamemo 
vodnika, ki nas popelje po Ptu-
ju. Tako se je gospod Andrej 
Žuran skupaj s svojo soprogo in 
vnuki iz Ormoža odpravil na 
ptujski grad v veri, da mu bo ob 
plačani vstopnini in ogledu 
prostorov nekdo vse pojasnil. 
Vendar je bil razočaran, saj je 
bila vstopnina premalo za 
vodnika. Zanj bi moral namreč 
doplačati, a mu tega ni nihče 
omenil, sam pa ni bil pozoren 
na skoraj skriti napis. 

Odpravili smo se na ptujski 
grad, kjer na prvih vhodnih vratih 
piše, da si grad lahko ogledate 
vsak dan od 9. do 18. ure, vsako 
polno uro pa je na razpolago osem 
vodnikov, ki vas vodijo po gradu s 
spremno besedo, ki je lahko 
nemška, angleška ali slovenska. 
Na gradu, kjer za goste skrbi 
podjetje Ptujske vedute, so nam 
zatrdili, da vsakemu gostu posebej 
priporočajo vodnika, saj je to nji-
hov glavni dohodek, tako je skoraj 
nemogoče, da gospodu Žuranu ne 
bi ponudili vodnika. Razen da v 

tistem trenutku ni bilo nobenega 
na voljo zaradi polne zasedenosti. 
Če pa so njihovi gosti nezadovol-
jni, pa imajo na razpolago tudi 
knjigo pritožb oz. pohval. V njej 
lahko preberemo tudi, da so po 
pomoti v grad zaklenili kakšnega 
gosta. 

Kdo ima v tem primeru prav, ne 
moremo soditi, res pa se Ptujske 
vedute trudijo za svoj kruh, vsak 
človek, ki dela, pa dela tudi napa-
ke. 

Milan Krairtc 



"Letošnji 27. september smo 
si v Zavrču izbrali za prvi 
občinski praznik predvsem 
zato, ker na ta dan odpiramo 
težko pričakovano novo popol-
no osnovno šolo, ki smo jo v 
mislih gradili že od leta 1941 
do danes. Nova šola je za nas 
Zavrčane največja pridobitev 
ob koncu 20. stoletja, tudi naj-
pomembnejša, potrebna in 
zaželena investicija v občini. 
Prizadevali si bomo, da posta-
ne ta šola samostojna OŠ 
Zavrč," je v slavnostnem nago-
voru ob prvem prazniku 
občine Zavrč in ob odprtju no-
vega hrama učenosti med dru-
gim dejal župan Franc Majce-
novič. 

Osrednja svečanost v Zavrču 
je bila v soboto dopoldan, saj je 
že zjutraj zasedal občinski svet, 
občina pa je tega dne dobila svoj 
grb in zastavo. Vrvico ob vhodu 
v novo šolo je prerezala Tea Va-
lenčič, državna sekretarka v šol-
skem ministrstvu, blagoslovil 
pa jo je kanonik Vilijem Pangerl 
iz mariborske škofije. Kulturni 
program so začeli godbeniki pi-
halnega orkestra iz Ptuja, nadal-
jevale pa ljudske pevke iz 
Zavrča, otroci so improvizirali 
šolsko uro in vmes tudi zaplesa-
li. Družabno srečanje je pope-
strila še domača vokalna skupi-
na KUD Maksa Furjana in trio 
Grozd, ob tej priložnosti pa so 
obiskovalcem ponudili degusta-
cijo vin vinogradnika Konrada 
Janžekoviča, v šoli pa je bila na 
ogled razstava del slikarja Fran-
ca Simoniča. 

IZ OSEBNE 
IZKAZNICE 
ZAVRCA 

Občina Zavrč je ena izmed 
manjših slovenskih občin, saj 
meri le 1925 hektarjev skupnih 
površin, sestavlja jo devet nase-
lij (Belski Vrh, Drenovec, Go-
renjski Vrh, Goričak, Hrasto-
vec. Korenjak, Pestike, Turški 
Vrh in Zavrč) in v njej živi 1450 
prebivalcev. Pretežni del občine 
sodi med demografsko ogrožena 
območja Slovenije, osem kilo-

metrov občine se nahaja v ob-
mejnem pasu, po večini pa je to 
gričevnat svet s pretežno sle-
mensko naseljenostjo. Zavrčani 
se največ ukvarjajo z vinograd-
ništvom in sadjarstvom, da pa 
bi vsaj delno rešili problem 
brezposelnosti, so si začrtali raz-
voj kraja z razvojem turizma in 
malega gospodarstva. Gradijo 
vodovodne sisteme, širijo tele-
komunikacijsko omrežje, mod-
ernizirajo ceste, sanirajo plazo-
ve in načrtujejo nove investicije. 
Ob prvem prazniku je občina 
dobila svoj grb, ki predstavlja 
završko graščino in simbol vi-
nogradništva, zastava pa je ru-
meno-zelene barve; na priredit-
veni prostor so jo pripeljali kar s 
helikopterjem UNZ Maribor. 

Hi idegard M a n d I Kro-
p a č e k , ki j e v Z a v r č u Je 
p o u č e v a l a m e d vo jno 
in s e d a j živi v Avstriji , 
j e v s lovenščini pove-
da la : "Moji spomin i na 
ta kraj in na šolo š e 
živijo v men i . Posebe j 
z a to pr i ložnost s e m 
n a p i s a l a govor v slo-
venšč in i in v e s e l a s e m 
bila, ko s te m e povabi l i 
na praznik v Zavrč." 

NOVA ŠOLA -
DAHILO 
OBČANOM 

v Zavrču je bila sončna sobota 
dan veselja za mnoge; še najbolj 
za učence in delavce šole, in po-
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ZAVRČ / SVEČANO OB PRVEM PRAZNIKU OBČINE 

PRVO OBČINSICC^RAZNOVAN^ ZAVRČU ZDRUŽENO Z ODMRTJEM N o l ŠOLE • OBČINA IMA ODS-
lEJ SVOJ GRB IN ZASTAVO • PRIZADEVANJA ZA SAMOSTOJNO ŠOLO 

memben zgodovinski trenutek 
za malo haloško občino, ki ji je 
kot prvi po dobrih 20 letih na 
območju Haloz uspelo zgraditi 
novo šolo. Začetki šolanja otrok 
v Zavrču segajo v daljno leto 
1780, ko je pouk potekal v 
mežnariji, nato v Murkovi hiši 
in v današnjem gostišču Pon-
grac, je povedal ravnatelj OŠ 
Cirkulane in podružnice Zavrč 
Franc Kekec in nadaljeval: 
"Prostora za pouk je zmanjkova-
lo in leta 1888 je bila sezidana 
šola, ki se je lani umaknila se-
danji lepi zgradbi. Šola, ki je ni 
več, ni zadostila potrebam po 
šolskem prostoru, zato so se mo-
rali završki učenci višjih razre-
dov od leta 1962 voziti drugam, 
najprej v ptujsko Mladiko in 
nato v Cirkulane. Čeprav se je 
šola v Zavrču večkrat "zidala". 

smo razgovore za današnjo šolo 
imeli leta 1991 v takratni občini 
Ptuj s Kristino Šamperl - Purg, 
Petrom Vesenjakom in Mirkom 
Šobom. Potem so nastale nove 
občine, pričeli smo gradnjo pri-
zidka, stara šola se nam je 
podrla in ostali smo brez šolske 
strehe. Prijazno nam jo je ponu-
dil naš gospod župnik in se mu 
za to še posebej zahvaljujemo. Z 
današnjim dnem se začenja 
novo obdobje šolanja otrok v 
Zavrču. Ne bo se jim treba več 
voziti, saj se bodo šolali v svo-
jem kraju in z njim tudi zažive-
li. Naša skupna želja pa je, da bi 
učenci iz te šole odhajali v svet 
bogati predvsem z znanjem." 

Danica Putora, tajnica občine, 
je bila predsednica gradbenega 
odbora, na slovesnosti pa je o 
sami gradnji dejala: "Dela so po-

tekala z manjšimi zapleti, ki 
smo jih skupaj s projektno orga-
nizacijo reševali sprotno, tudi v 
sodelovanju s predstavniki 
občine, občinsko upravo, odbo-
rom za gradnjo OŠ, izvajalcem. 
Gradbenim podjetjem Korpar, 
in nadzorniki gradnje. Objekt je 
bil pokrit v prvi polovici 
letošnjega leta, počasi pa se 
končuje tudi zunanja ureditev. 
Investicijska vrednost objekta je 
390 milijonov tolarjev, do tega 
je ministrstvo za šolstvo in šport 
do danes nakazalo 153 milijo-
nov, čeprav bo država zagovila 
293 milijonov, manjkajoča 
sredstva pa je morala priskrbeti 
občina s pomočjo lastnega pro-
računa, raznih dotacij in spon-
zorjev. V celoto so povezani 
prostori osnovne šole, vrtca in 
moderno urejeno telovadnice." 

Tea Valenčič, državna sekre-
tarka v šolskem ministrstvu, pa 
je na slovesnosti dejala, da je po-
seben dogodek, če je nova šola 
povod za občinski praznik. Pou-
darila je, da bi mala završka 
občina za pokritje celotne in-
vesticije potrebovala kar štiri 
celoletne proračune in tega za-
gotovo ne bi zmogla sama. Ob 
tej priložnosti je završkim učen-
cem podarila računalnik z vso 
dodatno opremo, ki bo našel 
svoje mesto v novi računalniški 
učilnici. 

Svečanost v Zavrču je bila 
skrbno pripravljena, občina se 
je ob prvem prazniku dobro 
predstavila s svojo zloženko, z 
zloženko OŠ Cirkulane - Zavrč, 
s haloško VTC in v besedi in 
mnogi so Zavrčanom čestitali 
tudi pisno. 

Tatlana Mohorko 

Završk i učenc i so svoje vese l je o b novi šoli po-
kaza l i v pravi šolski uri. Foto: Ivo C ian i 

O s r e d n j a o b č i n s k a s i m b o l a Je predstavi l Vai t Ju-
renčič iz Hera ld ike Sloveni ja , o b n j e m ž u p a n 
Franc M a j c e n o v i č z ž u p a n s k o ovratn ico 

H A J P I N A / ODPRLI PRIZIDEK IN PRENOVLJENO SOLO 
V 

So/a narea za devetletni pouk 
270 hajdinskih šolarjev in 27 zaposlenih že od začetka šol-
skega leta obiskuje šolo samo dopoldne, na voljo pa so j im 
poleg klasičnih učilnic še specializirane učilnice, 
računalniško vodena knjižnica, nova telovadnica in ku-
hinja z jedilnico. Ključe nove šolske zgradbe, za katero so 
položili temeljni kamen natančno pred dvema letoma, in 
prenovljene stare šole je minuli petek ptujski župan slove-
sno izročil ravnatelju šole Jožetu Lahu. Hajdinska šola je 
tako ena prvih šol na širšem ptujskem območju, ki je pov-
sem nared za pričetek devetletnega enoizmenskega pou-
ka. 

Investicijo, vredno skoraj 290 
milijonov tolarjev, si bosta raz-
delili Mestna občina Ptuj in 
državno ministrstvo za šolstvo. 
Slednje je doslej prispevalo 54 
milijonov, 45 naj bi jih nakazalo 
še letos, 21 pa v prihodnjem 
letu. Manjkajoča sredstva do ta-

krat premošča ptujska občina. 
Ptujski župan Miroslav Luci je 
v govoru med drugim dejal, da 
je občina Ptuj tako izpolnila 
svoje obveznosti do Hajdine, ne 
glede na to, ali se bo Hajdina 
oblikovala v samostojno občino 
ali ne, pa želi Mestna občina 

99-letn^i o l impion ik 
Leon ŠtukelJ: "Izredno 
s e m p r e s e n e č e n , k a k o 
ve l ika , l epa in svet la Je 
h a j d i n s k a te lovadn ica . 
V m o j e m č a s u n i s e m 
imel pri ložnosti te lova-
diti v t akšn ih te lovad-
nicah." 

Ptuj s Hajdino še naprej sodelo-
vati. Predsednik sveta primest-
ne četrti Hajdina Rado Simo-

nič je dejal, da so se z dokončan-
jem šole uresničila več kot de-
setletna prizadevanja Haj-
dinčanov za večjo in sodobno 
šolsko zgradbo na Hajdini. 
Državna sekretarka Teja Va-
lenčič je zaželela otrokom veli-
ko smeha in sonca pri učenju, 
prizadevanja za sodoben pouk 
pa je orisal ravnatelj šole Jože 
Lah. 

Na slovesnosti so prižgali na 
torti 100 svečk, saj so hkrati 
praznovali 100-letnico stare šol-
ske zgradbe. Častni gost prire-
ditve je bil 99-letni olimpionik 
Leon Štukelj, ki je prvi stopil v 
novo telovadnico. Šola je ob tej 
priložnosti s pomočjo Zgodo-
vinskega arhiva Ptuj pripravila 
razstavo o svoji preteklosti, iz-
dali pa so tudi posebno knjižico 
o zgodovini šole in današnjih 
dogajanjih. 

Milena Zupanii 

D r ž a v n a s e k r e t a r k a TeJa Va lenč ič in ž u p a n M O 
Ptuj Mi ros lav Luci s ta prereza la vrvico in s t e m 
s i m b o l i č n o preda la šolo v u p o r a b o 



PTUJ / TOVARNI MOČNIH KRMIL STANDARD ISO 9001 

Ob kolUinl pomembna kakovost 
Predsednik gospodarske zbornice Slovenije magister Jožko 
Čuk in predsednik skupščine firme TUTV Bayern - Sava Pe-
ter Palma, slednja je opravila postopek certiflkacije, sta 
prejšnji petek podelila Kmetijskemu kombinatu Ptuj certi-
fikat kakovosti ISO 9001 za proizvodnjo močnih krmil. Cer-
tiflkat kakovosti ISO 9001 je doslej prejelo že okoli 250 slo-
venskih podjetij, med proizvajalci močnih krmil pa je to 
prva podelitev certifikata kakovosti. 

Tovarna močnih krmil je v 
Kmetijskem kombinatu Ptuj 
nastala v začetku šestdesetih let 
ob farmi prašičev v Dražencih, v 
prvi vrsti zaradi proizvodnje 
krmil za potrebe farme. Pozneje 
je tovarna povečala svojo proiz-
vodnjo in začela proizvajati tudi 
za potrebe slovenskega tržišča. 
Prvo avtomatizacijo proizvodnje 
so izvedli v letih 1981-82 in 
povečali proizvodnjo na 
količine, ki so presegale potrebe 
sosednje farme prašičev. Z 
zadnjo investicijo, končano v 
letošnjem letu, v vrednosti nad 
90 milijonov tolarjev pa so s po-
polno avtomatizacijo proiz-
vodnje dosegli evropsko kako-
vost svojih močnih krmil. To-
varna močnih krmil kakovost 
svojih krmil vsakodnevno potr-
juje v živinorejski in 
prašičerejski proizvodnji K K 
Ptuj, ki dosega 2 tisoč govejih pi-
tancev in 70 tisoč prašičev letno. 
Tovarna močnih krmil s svojo 
proizvodnjo pokriva okoli 10 
odstotkov slovenskih potreb, 
prisotna pa je na tržišču celotne 
Štajerske, v delu Prekmurja, 
Koroške in Dolenjske, po vsej 

Sloveniji pa je znana s svojimi 
specialnimi mešanicami. Poleg 
krmil za prašiče in govedo imajo 
v svojem proizvodnem progra-
mu še krmila za perutnino, kun-
ce, koze, ovce, konje, specialna 
krmila za polže, jelene, golobe in 
celo za laboratorijske miši. Nji-
hova dobra lastnost je prila-
godljivost potrebam potrošni-
kov, tako da proizvajajo tudi 
krmila na osnovi specialnih zah-
tev posameznih naročnikov. 

Na slovesnosti ob podelitvi 
cestifikata kakovosti ISO 9001, 
udeležili so se je številni gostje, 
je glavni direktor K K Ptuj Alojz 
Erlač predstavil opredelitev 
podjetja za kakovost njihove 
proizvodnje in storitev: "Nič več 
ne merimo samo v centih na 
hektar, saj smo se že zdavnaj 
poslovili od količinskih kazalcev 
proizvodnje kot ključnih kazal-
cev učinkovitosti. Če se pohvali-
mo: odlični smo v vinarstvu, 
priznanja za kakovost prejema-
mo tudi za alkoholne in brezal-
koholne pijače. Nadpovprečni v 
kakovosti želimo biti pri izva-
janju storitev tako v naših Ter-
mah kot v avtomobilskem servi-

su in pri gradbenih delih. Našo 
splošno usmeritev v kakovost in 
h kupcem smo se odločili preve-
riti konkretno, kot to zahteva 
standard kakovosti ISO 9001, 
najprej na programu močnih 
krmil. Kupci bodo vsakodnevno 
ocenjavali našo uspešnost, mi 
bomo samo beležili njihov od-
ziv." 

Direktor Tovarne močnih 
krmil magister Davorin Kralj 
pa je ob pomembnem priznanju 
"njegovi tovarni" povedal: "Gre 

za priznanje Kmetijskemu kom-
binatu Ptuj in Tovarni močnih 
krmil v Dražencih. Pri tem ne 
gre samo za kakovost proizvoda, 
temveč za kakovost upravljanja 
proizvodnih procesov. Veseli 
smo, da je naš trud poplačan s 
tem priznanjem, saj je bilo 
potrebne nemalo dobre volje in 
znanja, da smo dokazali, da so 
naše sposobnosti, zmogljivosti, 
znanje sodelavcev, enakovredno 
primerljive s tistimi na ev-
ropskem trgu. Želimo se 
približati našim odjemalcem in 
se zavedamo, da je standard ka-
kovosti ISO 9001 le eno od priz-
nanj, da pa bodo končno oceno 
kakovosti našega proizvoda dali 

odjemalci. Pri pridobitvi certifi-
kata gre predvsem gre za spre-
membo v miselnosti sodelavcev. 
Priznati je treba, da je veliko 
stvari, ki jih zahteva ta standard, 
v podjetju že obstajalo, vendar se 
mnoge stvari niso upoštevale, saj 
smo ljudje včasih nedosledni. 
Gre predvsem za to, da je treba 
vnesti nov duh, duh kakovosti, 
in uvesti oziroma uveljaviti 
sožitje med tehniko in ljudmi. 
Upam, da je priznanje dokaz, da 
smo na pravi poti. V primeru 
naše investicije, vredne milijon 
nemških mark, gre za pomem-
ben projekt in za velika finančna 
sredstva. Imamo popolnoma na 
novo avtomatizirano proiz-

vodnjo, kjer je možno vsak ko-
rak od sprejema, mešanja do 
vseh procesov, ki so v našem 
postopku prisotni, dokazati za 
nazaj in primerno ukrepati. To 
pomeni, da je v vsakem trenutku 
možno ugotoviti, kje je morebit-
na napaka. Avtomatizacija ima 
zelo velike zmogljivosti, sproti 
lahko ugotavljamo, kdo z imen-
om in priimkom se skriva za ka-
kovostjo ali nekakovostjo, 
včasih v šali rečemo, da ima ka-
kovost svoj rojstni datum, pa 
tudi številko čevljev. Prav te teh-
nološke spremembe so pripo-
mogle, da smo uspeli v tem času 
pridobiti certifikat kakovosti. 
To pa je obenem tudi velika ob-
veza in velika odgovornost. 
Osebno verjamem, da jo bomo 
zmogli, seveda pa bomo hvaležni 
našim odjemalcem za vsak na-
mig, kaj z našim proizvodom 
morebiti še ni v redu. Naš cilj je 
stalno izboljševanje kakovosti 
proizvodov in poslovanja. Da res 
dokažemo kakovost, se bomo 
našim odjemalcem približali 
tudi tako, da bomo znižali cene. 
Mislim, da je tudi to kakovost, 
ki je bodo veseli. Poblaščena in-
stitucija, ki je opravila presojo 
kakovosti v našem podjetju, nas 
bo vsako leto znova preverjala, 
ali se držimo pravil in postop-
kov, ki smo si jih zapisali, in se-
veda tudi morebitne reklamacije 
naših kupcev, čeprav verjamem, 
da teh ne bo." 

J. Bračič 

Predsednik gospodarske zbornice Slovenije mag is -
ter Jožko Č u k in predsednik skupšč ine f i rme TUV 
Bayern-Sava Peter Pa lma Sna desni) sta podel i la 
Kmet i j skemu kombinatu Ptuj cert i f ikat kakovost i ISO 
9001 za proizvodnjo močnih krmil. 

Direktor Tovarne močnih 
krmil m a g . Davorin Kralj: 
"Ne gre s a m o za kako-
vost proizvoda, t e m v e č 
za kakovost upravl janja 
proizvodnih procesov." 

Vieraj pHieli ogrevali stanovanja 
čeprav smo v koledarski jeseni šele slabih 14 dni, postajajo 
dnevi vse krajši, noči pa vse hladnejše. O tem, kako smo 
pripravljeni na novo kurilno sezono, je Jože Cvetko, direk-
tor Komunalnega podjetja Ptuj, ki je tudi distributer toplot-
ne energije za stanovanjska naselja v Ptuju in Kidričevem, 
povedal: 

"Komunalno podjetje je na 
pričetek nove kurilne sezone dobro 
pripravljeno. Sicer pa moram reči, 
da v našem podjetju čez poletje ne 
nehamo ogrevati, saj pogodbenim 
odjemalcem dobavljamo toplo 
vodo za sanitarne potrebe. Kar pa 
se tiče sezonskega daljinskega ogre-
vanja stanovanj, pa moram reči, da 
to dejavnost opravljamo v skladu s 
splošnimi pogoji, ki veljajo za do-
bavo toplotne energije. Ti pa v pra-
vilniku za pričetek kurilne sezone 
govorijo o dveh kriterijih. Prvi je, 
da se ogrevalna sezona pričenja šele 
po prvem oktobru, drugi pa , da 
morajo biti v treh zaporednih dne-
vih zvečer ob 21. uri temperature 
pod 12 stopinj Celzija. Ta kriterij 
seveda uporabljamo predvsem 
življenjsko, tako da bi bili v prime-
ru potrebe stanovalci ogrevani, ne 
glede na kriterije." 
Dolžina ogrevanja gotovo 
bistveno vpliva na ceno. Ali lah-
ko v novi kurilni sezoni pričaku-
jemo kakšne spremembe cene? 
"Vsekakor to vpliva na ceno, zaradi 
ekonomičnosti pa seveda ukrepa-
mo smiselno in racionalno. Za 
spremembo cene sedaj ni nobenih 
pogojev, cena energije je v tem tre-
nutku stabilizirana. Moram pa 
reči, da so cene ogrevanja pod 
kontrolo države in jih tudi zaradi 
tega ni mogoče spreminjati." 
Kar precej težav imate zaradi ne-
rednega plačevanja ... 
"Žal se to dogaja tudi pri nas. Ta 
trenutek imamo dolžnikov v višini 
dvomesečne realizacije, kar nam 
povzroča nekatere likvidnostne 
težave. Na to smo vse stanovalce 
opomnili in želimo, da bi svoje 
dolgove v korist drugih odjemal-
cev čimprej poravnali." 
V lanskem letu je bilo zaradi vi-

sokih stroškov ogrevanja v 
Kidričevem kar precej težav. Ali 
ste cene uspeli uskladiti? 
"Mislim, da smo v sodelovanju s 
svetom občine Kidričevo celotno 
problematiko ogrevanja naselja 
Kidričevo vendarle uredili, tako 
da so z nekaterimi ukrepi, ki jih je 
sprejel občinski svet, težave sedaj 
odpravljene. Ponovnih podražitev, 
ki so bile v preteklem letu in so se 
nanašale predvsem na povečanja 
rasti cene plina, s temi ukrepi ne 
bo več. Tako bodo tudi v 
Kidričevem ostale cene ogrevanja 
na nivoju, kot so bile ob zaključku 
pretekle kurilne sezone." 
Na kurilno sezono ste torej 
pripravljeni in čakate le še na 
izpolnitev pogojev za pričetek 
kurjenja? 
"Tako je, vsa potrebna vzdrževalna 
dela smo opravili že pred sezono. 

tako da smo na pričetek nove ku-
rilne sezone zares pripravljeni. 
Naše odjemalce pa želim seznaniti 
z novostjo, da ponujamo obračun 
sistema po dejanski porabi toplot-
ne energije. To pomeni, da ponuja-
mo delilce toplotne energije, s ka-
terimi bomo lahko po posameznih 
stanovanjih ugotavljali dejanske 
stroške in si jih bodo lahko stano-
valci razdelili po dejanski porabi." 
Tik pred zaključkom redakcije je 
vodja energetike v Komunalnem 
podjetju Ptuj Janez Polanec spo-
ročil, so zaradi hladnih noči v 
zadnjih dneh včeraj, 1. oktobra, 
že pričeli ogrevati stanovanja v 
Ptuju in Kidričevem. Glede na 
vremenske razmere bodo sprva 
ogrevali le ob jutrih in večerih, 
ko pa bodo temperature nižje 
tudi čez dan, pa bodo ogrevali 
neprekinjeno. Če ste pri ogrevan-
ju v svojem stanovanju opazili 
kakšne napravilnosti ali odsto-
panja, lahko pokličete dežurno 
službo v centrali daljinskega og-
revanja na telefon 772-021. Sicer 
pa naj vam bo v mrzlih dneh in 
nočeh, ki so pred nami, toplo! 

M. Ozmec 

Včeraj zjutraj je vodja energet ike Janez Polanec s 
pr i t iskom na g u m b ob pečeh v plinski kotlovnici Ra-
belč ja vas - z a h o d tudi de jansko zače l novo sezono 
ogrevanja stanovanjskih naseli j v Ptuju in 
Kidr ičevem. Foto: M . O z m e c 

Letos odkupni pogoji 
onmki Imskoietnim 
Zares lepo septembrsko vreme je v vinogradih naredilo svo-
je in sedaj že lahko z gotovostjo govorimo o dobrem 
vinskem letniku. Strokovnjaki ugotavljajo, da je letnik že 
sedaj prav dober, če pa se bo lepo vreme še nadaljevalo in 
če bodo vinogradniki s trgatvijo še počakali, pa bo letnik 
1997 odličen. Poleg izredne kakovosti je letošnji letnik obe-
taven tudi količinsko. 

Kot so povedali v Kmetijski 
zadrugi Ptuj , bodo letošnje 
akontacijske cene grozdja enake 
lanskim, enaki so tudi vsi drugi 
pogoji. Ker pa je letošnji pride-
lek obetavnejši tako po vsebnos-
ti sladkorja kot po količini, bi 
morali pridelovalci zanj iztržiti 
nekoliko več. Odkup bo tudi le-

tos potekal na običajnem mestu, 
torej v predelovalnem centru v 
Ptuju. Dostop do prevzemnega 
mesta bo možen kljub gradbišču, 
pravzaprav bo letos še boljši, saj 
v okolici stiskalnice ne bo 
običajnega prometa. 

Kmetijska svetovalna služba 
je naredila primerjavo letošnjega 

letnika z letnikom 1996. Po 
vsebnosti sladkorja je bil v 
zadnji tretjini septembra letošnji 
letnik v povprečju v prednosti za 
6 Oe (Oechslejevih stopinj), tit-
racijska kislina je pri letošnjem 
letniku nižja za dobre tri grame 
na liter, delež vinske kisline pa je 
že večji. Masa jagod je letos v 
primerjavi z lansko večja za oko-
li 5 odstotkov. V sedemnajstlet-
nem povprečju (od leta 1980)je 
že kar 12 letnikov slabših od 
letošnjega, ob nadaljevanju 
ugodnega vremena lahko torej 
letnik 1997 še prehiti katerega 
od dosedanjih petih boljših let-
nikov v tem obdobju. Na podlagi 
kazalcev zrelosti grozdja je pravi 
čas za začetek trgatve srednje 
poznih sort v vinorodnem oko-
lišu Haloze od 1. oktobra dalje, v 
vinorodnem okolišu Slovenske 
gorice pa od 3. oktobra dalje. 
Med srednje pozne sorte sodijo 
beli in sivi pinot, chardonnay, 
zeleni silvanec, žlahtnina, trami-
nec, rumeni muškat in kerner. 
Primeren čas za začetek trgateve 
poznih sort (šipon, laški rizling 
in mešano) pa lahko pričakuje-
mo okoli 12. do 15. oktobra. Pri-
delovalcem strokovnjaki pripo-
ročajo, da pred trgatvijo ugotovi-
jo zrelost svojega grozdja in trga-
jo šele takrat, ko bo grozdje res 
doseglo primerno zrelost. To bo 
na nekaterih legah prej, drugje 
pozneje, odvisno od lege in teh-
noloških ukrepov v času vegeta-
cije. V vinogradih, ki so bili pri-
zadeti od toče, priporočajo 
podbiranje, saj bo poškodovano 
grozdje slabo vplivalo na kako-
vost mošta in vina. Vsekakor pa 
velja priporočilo, da zaradi 
možnosti pridelave res dobrega 
mnošta in vina s trgatvijo 
počakamo čim dlje. 

J. Bračič 



PTUJ / POSODOBITEV MESTNEGA KINA 

V kinu nahodobnejša 
zvoina tehnologija 

Možje v črnem (režija Barry Sonnenfeld, 
igrajo Wili Smith, Tommy Lee Jones, Linda 
Fiorentino, producent Steven Spielberg), tre-
nutno najbolj gledani film v svetu, ki si ga je 
doslej tudi v Sloveniji ogledalo že 60 tisoč 
obiskovalcev, prihaja prihodnji teden tudi v 
ptujsko kinodvorano. To bo prvi film, ki si ga 
bodo Ptujčani ogledali s pomočjo nove 
tehnologije za reprodukcijo zvoka, glasbe in 
zvočnih efektov. Kino Ptuj je namreč nabavil 
sistem DTS-6, digitalni theater surround sis-
tem. Investicija je vredna skupaj z dodatno 
opremo v dvorani 13 milijonov tolarjev. 

Novi sistem bo prinesel mnogo večjo kako-
vost zvoka in njegovo "potovanje" po dvorani. S 
tem se bo ptujska kinodvorana priključila tis-
tim zaenkrat redkim dvoranam v Sloveniji, ki 
gledalcem nudijo zares kvaliteten zvok in 
občutek polnosti zvočnega prostora. Direktor 
Kina Ptuj Srečko Sneberger je dejal, da se bodo 
Ptujčani morda tudi zato vrnili v ptujski kino, 
saj bodo odslej slišali film tako kot v najsodob-
nejših kinodvoranah po svetu. 

Tako kot povsod očitno tudi na Ptuju televi-
zijski ekrani izpodrivajo kinoprojekcije. Kino 
Ptuj namreč beleži v zadnjem času približno 
3000 obiskovalcev mesečno, nekoč, ko je bilo v 
mestu bistveno manj stanovalcev, pa so našteli 
na mesec od 10 do 12 tisoč gledalcev. Da bi 
preživeli, se slovenski kinematografi ne 
sprašujejo toliko o kvaliteti, pač pa bolj o tržni 
učinkovitosti filmov, je povedal Srečko Šneber-
ger. Program kupijo v paketu za vso Slovenijo, 
kar 40 do 50 odstotkov cene vstopnice pa mora-
jo plačati distributerjem. Ameriški filmi - teh je 
večina med tistimi, ki jih vrtijo slovenski kine-
matografi - so že vsi posneti v takšni tehniki, 
kot jo zahteva ravnokar kupljeni DTS sistem v 
ptujskem kinu, vedno več pa je tako posnetih 
tudi evropskih in slovenskih filmov. Zal te ki-
nematografi redko predvajajo, pred domačimi 
TV ekrani pa vse možnosti tonskih zapisov ne 
pridejo do izraza. Za surround tehniko in torej 
polno doživetje filmskega zvoka bi potrebovali 
namreč v svoji dnevni sobi med drugim kar 
šest zvočnikov. 

Milena Zupanič 

In memoriam Frantu Hriberniku 
v noči s sobote, 20., na nedel-

jo, 21. septembra, je omagalo 
srce in je svoj življenjski krog 
sklenil Franc Hribemik, upo-
kojeni ravnatelj Osnovne šole 
Mladika Ptuj. 

Rodil se je pred 88 leti na 
Črešnjevcu pri Slovenski Bistri-
ci. Starši so bili učitelji. Ko sta 
mu bili dve leti, mu je umrl oče 
in mati je morala sama skrbeti 
in vzgajati dva mladoletna sino-
va. 

Osnovno šolo je obiskoval v 
Slovenskih Konjicah, nižjo 
gimnazijo in učiteljišče pa v 
Mariboru. Marsičemu se je mo-
ral odpovedati, vendar je bila 
želja po znanju večja od težav na 
poti do poklica. 

Na učiteljsko pot je stopil leta 
1929 v takratnem okraju Ljuto-
mer - v osnovni šoli v Vučji vasi. 
Nato so se dekreti o premestit-
vah kar vrstili. Selil se je, kakor 
je bilo potrebno, s šole na šolo. 
Najprej je moral na Hajdino, 
nato za dve leti v Vitomarce, pa 
za tri leta v Jarenino, nato na 
Sladki Vrh, pa zopet na Hajdi-
no, kjer je kot šolski upravitelj 
dočakal začetek druge svetovne 
vojne. V Jarenini je spoznal 
življenjsko sopotnico, učiteljico 
Karolino, in se leta 1936 z njo 
poročil. Mlada zakonca sta 
doživela usodo zavednih sloven-
skih učiteljev - bila sta izseljena. 

Konec vojne sta dočakala v Bol-
gariji, kjer je bil gospod Hriber-
nik upravnik otroškega doma za 
srbske otroke. 

Po koncu vojne se je družina 
vrnila v Ptuj in gospod Hriber-
nik je znova prevzel mesto rav-
natelja v osnovni šoli Hajdina. 
Želja po znanju ga je zapeljala v 
šolske klopi - ob delu je do-
končal višjo pedagoško šolo v 
Ljubljani. V tem času se je rodi-
la hči Breda. V letih od 1948 do 
1950 je poučeval na nižji gimna-
ziji v Ptuju, bil za krajši čas rav-
natelj nižje gimnazije v 
Ormožu, nato pa do leta 1969 -
to je polnih 18 let - inšpektor in 
svetovalec za prosvetno peda-
goško službo. Zadnja 4 leta pred 
zasluženo upokojitvijo pa je bil 
ravnatelj Osnovne šole Mladika 
Ptuj. 

Poklicno pot gospoda Hriber-
nika je bila zelo pestra. Kot 
mlad učitelj je okusil vse tegobe 
predvojnega, medvojnega in po-
vojnega časa. Za poklic učitelja 
se je odločil s srcem in zaradi 
ljubezni do otrok, kar je bilo 
čutiti na vsakem koraku iz nje-
govega odnosa do mladih. Bil je 
izredno tenkočuten, iskren in 
pravičen do svojih varovancev 
in do svojih poklicnih kolegov. 
Svoje bogate pedagoške in živl-
jenjske izkušnje je kot peda-
goški svetovalec in kot ravnatelj 

prenašal na študente in na 
mlajše kolege. 

Vse, kar je delal, je delal z ve-
seljem, ^ predano, z dušo in 
srcem. Že na učiteljišču v Mari-
boru je pokazal izreden dar in 
zanimanje za estetske in kultur-
ne vrednote, za lepo petje in 
glasbo, znal je dobro opazovati 
in risati, rad je imel naravo. Tu 
so bili zametki kasnejših njego-
vih konjičkov, ki so ga pripeljali 
v učiteljski pevski zbor, v moški 
komorni zbor, ustanovil je in 
dolga leta uspešno vodil tambu-
raški orkester. Manj znana je 
njegova ljubiteljska likovna dej-
avnost. To je počel predvsem 
zase, za svojo hčer, za vnuka ... 
Kot ljubitelja narave in zdrave-
ga načina življenja ga je pot za-
nesla tudi med tabornike. Smi-
sel živlejnja je videl v ustvarjan-
ju, rad je imel slovensko zemljo, 
preproste in poštene ljudi. 
Nadvse je ljubil svojo hčer in 
vzorno skrbel za soprogo ob nje-
ni bolezni. Mnogo veselja je pri-
neslo v družino rojstvo vnuka, 
ki je dedku in babici s 
prisrčnostjo in vedrino napoln-
jeval in krajšal samotne dneve. 

V spominu nam bo ostal kot 
ljubeč oče in dedek, kot pošten 
in razumevajoč človek, ki je 
zmeraj želel biti soljudem prija-
telj in brat. 

Marija ŠumandI 

GORCA / VRNITEV GLASBENE SKUPINE IZ ZAMBIJE 

Jutranja zarja - znamenje upanja 
Pater Miha Drevenšek, ki je že dvajset let v misijonih in bo v 
nedeljo v svoji rodni župniji v Vidmu pri Ptuju obhajal 
srebrno mašo, je znan po tem, da se vedno smeji in ima rad 
glasbo. Nasmejani misijonar se je z glasbo ukvarjal že doma. 
Skupaj s svojimi sobrati minoriti je pred leti ustnovil ansam-
bel Minores, ki je koncentriral po vsej Sloveniji in Evropi, 
svojo popularnost pa so kronali tudi z dvema ploščama. 

Kjerkoli je, ustanavlja take in 
podobne zbore in glasbene sku-
pine. Pred nekaj leti je ustano-
vil v Zambiji skupino mladih 
pevcev z naslovom ABANA BA 
STELLA, ki je pred šestimi 
leti gostovala v Sloveniji. Te 
dneve pa so ponovno med 
nami. 

Takrat so se imenovali še 
ABANA BA STELLA, kar v 
prevodu pomeni Otroci jutran-
je zarje. Ker čas beži in so otro-
ci odrasli v dekleta in fante, se 
imenujejo samo še BA STEL-
LA ali Jutranja zarja. S svojimi 
nastopi v Sloveniji bi radi 
zbrali denar za svoje šolanje, za 
sirote, katerih starši so umrli 
za aidsom, in begunce iz Ruan-
de, Angole in Zaira. Čeprav je 
Zambija sončna dežela, so raz-
mere v njej izredno težke zara-
di slabe gospodarske situacije, 
neurejenega zdravstva in šolst-

va, aidsa in beguncev iz so-
sednjih dežel. 

S svojimi pesmimi, plesi in 
veseljem prihajajo v Slovenijo 
kot znamenje upanja. Če se 
bomo z njimi srečali, pa bomo 
znamenje upanja postali tudi 
mi. Vsaka pesem, ki nam jo 
bodo zapeli, prinaša upanje, 
veselje in hvaležnost za življen-
je. V njihovih pesmih se 

odraža, da vsak otrok, vsako 
novo življnje in vse, kar nas ob-
daja, prinaša upanje. 

Tudi v naši širši okolici bo 
imela Jutranja zarja več nasto-
pov: jutri, v petek, ob 19. uri v 
cerkvi v Lenartu, v nedeljo ob 
9. uri bo cerkvi v Vidmu pri 
Ptuju srebrni jubilej mašništva 
p. Miha Drevenška, zvečer ob 
18. uri samostojni koncert v 
cerkvi sv. Jurija v Ptuju, v sre-
do, S.oktobra, ob 18 uri, bo 
koncert pri Sv. Trojici v Halo-
zah, kjer stanujejo, v četrtek, 9. 
oktobra, ob 18. uri pa v 
Slomškovem domu v Slovenski 
Bistrici. 

MS 

PTUJ/ 
OB TEDNU 
OTROKA 

Dražba 
za ignsie 
v ljud-
skim vrtu 

Društvo prijateljev mla-
dine Ptuj, Pokrajinski mu-
zej Ptuj in Rotary Club 
Ptuj pripravljajo ob med-
narodnem tednu otroka 
dražbo umetniških del, ka-
tere izkupiček bo namen-
jen ureditvi otroškega 
igrišča in parka Ljudski 
vrt v Ptuju. Na dražbi, ki 
bo v petek, 3. oktobra, ob 
18. uri v Miheličevi galeri-
ji bo posebej za to pri-
ložnost razstavljena vrsta 
umetniških del priznanih 
ptujskih in slovenskih 
umetnikov. Eden name-
nov tega dogodka je tudi 
družabno srečanje ljudi, ki 
cenijo umetnost. 

Ur 

Blazno resno 
o življenju 
šestega oktobra se bodo v Ptuju pričele štirinajstdnevne mla-
dinske učne delavnice pod naslovom Blazno resno o življen-
ju, ki jih ob podpori Centra interesnih dejavnosti Ptuj orga-
nizira humanitarna organizacija Adra Ptuj. V delavnice so 
povabili mlade od 15. do 19. leta starosti, njihov cilj pa je iz-
boljšati kvaliteto življenja ptujskih srednješolcev. 

Pri izvedbi programa bodo 
sodelovali študentje iz Ptuja in 
Ormoža, pomagali pa jim bodo 
tudi strokovnjaki s področja 
zdravstva. Vodja projekta višja 
medicinska sestra Olga Popov, 
ki se ukvarja z zdravstveno pre-
ventivo, je povedala, da so to že 
njihove tretje delavnice in so 
med mladimi doslej bile izred-
no dobro sprejete. Tudi nastale 
so na njihovo pobudo, konkret-
no je njihovo organizacijo 
predlagala ena od ptujskih 
srednješolk. Udeleženci 
letošnjih mladinskih učnih 
delavnic se bodo dobivali od 6. 

do 19. oktobra vsak večer od 
19. do 21. ure v dvorani CID 
Ptuj v Dravski ulici 18. Vpiso-
vanje je potekalo prejšnji teden 
in 30. septembra. 

V štirinajstih dneh dela del-
avnic bodo mladi osvojili 
osnovno temo, o njej razpravl-
jali, organizirali delo v 
majhnih skupinah in se učili 
oblikovanja pravilnih stališč v 
procesu odločanja, tako da 
bodo skozi dejavnosti sami 
našli rešitve določenih proble-
mov. 

MG 

CIRKUUVIIE / V TEDNU VSEZIVUEN-
JSKEGA UČENJA 

Okrogle mlze^ po-
svetijo predstavitve 
Lokalna razvojna agencija HALO iz Cirkulan letos v tednu 
vseživljenjskega učenja organizira vrsto okroglih miz, posve-
tov, predstavitev in tudi ogledov po Halozah. V ponedeljek je 
bil začetek s predstavitvijo podjetja in srečanje z vodstvom 
občine, v torek so pripravili razstavo haloških klopotcev, 
včeraj pa je bil dan podjetnikov. 

V Cirkulanah so se v torek 
sestali predstavniki štirih 
haloških občin, republiškega 
zavoda za zaposlovanje in mi-
nistrstva za delo, tema pogovo-
ra pa je bila predstavitev pro-
jekta Phare - COSENSUS in 
domačega projekta Javna dela 
kot razvojna priložnost Haloz. 
Popoldan so na vinski turis-
tični cesti med naseljema Slati-
na in Mali Okič predstavili de-
set haloških klopotcev in obi-
skali haloško klet, sreda pa je 
bila podjetniško obarvana. V 
gostišču Paradiž so se predsta-
vili podjetniški centri, raz-
pravljalci pa so govorili o 
bodočem organiziranju podjet-
nikov in kmetovalcev v gospo-
darskem interesnem združenju 
občine Gorišnica, pa tudi o pri-
dobivanju mednarodnih sred-
stev za posamezne projekte. 
Današnji dan je na gradu Borlu 
rezerviran za predstavitev štu-
dijskih krožkov, jutri pa se 
bodo udeleženci aktivnosti v 
tednu vseživljenjskega učenja 
podali po haloški vinski turis-
tični cesti. 

T. Mohorko 

ZDAJ V 
KULTURI 
• • • F. Slana 
razstavlja na 
ptujskem gradu 

v romanskem palaciju ptuj-
skega gradu je na ogled 31 
slik akademskega slikarja 
Franceta Slane, med njimi po-
lovica s Slanovim priljubljenim 
motivom, petelinom. Razstavo 
je postavila Stanka Gačnik, fi-
nančno jO je omogočila Perut-
nina Ptuj, odprl pa jo je njen 
direktor dr. Roman Glaser. Ob 
tej priložnosti je izšel razstavni 
listič z naslovom Petelin v sli-
karskem delu Franceta Slane, 
za katerega je besedilo napi-
sala Jadranka Šumi. Razstava 
bo na ogled do konca okto-
bra. 

# # # V ponedel-
jek nova premiera 
v Gledališču Ptuj 

Gledališka skupina Sodob-
nik bo v koprodukciji z Gleda-
liščem Ptuj v ponedeljek, 6. 

oktobra, premierno uprizorila 
Schisgalovo delo Strojepiski. 
Protagonista predstave bosta 
igralca Vanja Slapar-Ljubutin 
in Iztok Bevk, ki sta oba diplo-
mirala iz dramske igre na aka-
demiji Gitis v Moskvi. Režiser 
predstave bo Rus Viktor Lju-

butin. Skupina Sodobnik nosi 
ime po enem najmočnejših ru-
skih teatrov, ki se je oblikoval 
v 60. letih v Moskvi iz želje po 
drugačnem delu, kot je delo 
institucionalnih gledališč. Prav 
to si želijo tudi v slovenskem 
Sodobniku - delati predstave, 
ki bodo blizu gledalcem in 
tako gledališče približati 
širšemu krogu. Direktor Gle-
dališča Ptuj Samo Strelec je 
povedal, da je to prava pro-
jektna predstava, saj nudi 
ptujsko gledališče le prostor, 
stanovanje igralcem, pisar-
niško pomoč ..., skupina pa je 
sama poiskala denar za izved-
bo in bo sama tudi nadalje 
tržila s predstavo. Rujsko gle-
dališče je kot projektno gleda-
lišče odprto tudi drugim do-
brim projektnim preidstavam, 
je dejal Samo Strelec. Stroje-
piski je uspešnica ameriškega 
Brodwaya in bo na ptujskem 
odru doživela pn/o slovensko 
izvedbo. Delo je prevedla Van-
ja Slapar - Ljubutin. 

M. Zupanič 

# # # Barvne 
fotografije 
R. Podobnika 

v galeriji Drava bo jutri, v pe-
tek, ob 18. uri svečanost ob 
odprtju razstave barvnih foto-
grafij Rafaela Podobnika iz 
Nove Gorice. Prim. mag. Rafa-
el Podobnik je sicer doktor 
stomatologije, specialist orto-
dont, rojen 10. oktobra 1942 v 
Straži pri Cerknem, fotografi-
rati pa je pričel leta 1958 v fo-
tografskem krožku idrijske 
gimnazije pod vodstvom Valija 
Trevna. Od leta 1970 je član 
Foto-kino kluba Nova Gorica. 
Na likovnem področju se 
ukvarja s fotografijo in foto-
grafskim mentorstvom, 
občasno pa tudi z grafiko in 
fotografsko kritiko. Doslej je 
imel že 70 samostojnih raz-
stav, sodeloval je na 239 
domačih in 87 mednarodnih 
skupinskih razstavah. 

•OM 
Vanja Slapar-Ljubutin in Iztok Bevk v Strojepiskah. 

Foto: S. Zebec 



TRNOVSKA VAS / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Svetniki spr^eli obanske simbok 
v petek, 26. septembra, so se na 24. redni seji sestali svet-
niki občinskega sveta občine Destmik - Trnovska vas. 
Potrdili so osnutek grba in zastave občine Destrnik -
Trnovska vas, ki ga je izdelal Danilo Muršec iz Trnovske 
vasi. Obravnavali so poročilo nadzornega odbora in 
odstop predsednika tega odbora. Odstop so potrdili tudi 
občinskemu svetniku Alojzu Benku. 

na seji so govorili tudi o sana-
ciji prostorov v Trnovski vasi, 
kjer je sedež občine. Dogovorili 
so se, da bo občinska uprava do 
naslednje seje pripravi več pred-
logov za rešitev tega problema, 
ki se vleče že od nastanka 
občine. Kot informacija je bila 
svetnikom podana obrazložitev 
pritožbe KS Sv. Andraž in 
občinskega svetnika Franca 
Požegarja, ki se ne strinjajo z us-

tanovitvijo enotnega zavoda os-
novnih šol. 

Na seji so sprejeli pravila za 
volitve v državni svet in odlok o 
upravnih taksah. Potrdili so tudi 
spremembe statuta krajevne 
skupnosti Trnovska vas, tako da 
se predsednik sveta KS izvoli iz-
med članov sveta in ne več na di-
rektnih volitvah. Govorili so 
tudi o prenosu lastništva 
zemljišča, ki ga je KS Trnovska 

vas odstopila OŠ Mladika Ptuj. 
Predstavniki KS Trnovska vas 
se dogovarjajo s skupino veteri-
narjev, da naj bi na tem 
zemljišču v Trnovski vasi posta-
vili veterinarsko ambulanto. 
Svetniki so potrdili prenos 
lastništva, sklep pa bodo poslali 
v potrditev tudi drugim osmim 
občinskim svetom na območju 
bivše občine Ptuj. Svetniki so 
obravnavali še nekaj pritožb 
občanov in jih zavrnili, kot 
pomoč pri izdaji zbornika ob 
700. obletnici prve omembe vasi 
Vitomarci pa so odobrili 100.000 
tolarjev. 

Zmago Šalamun 

Pobude obimi in svetnikom 
Občinski odbor Združene liste socialnih demokratov 
Kidričevega je zaradi nezadovoljstva med krajani pred 
dnevi obvestil kidričevskega župana in občinske organe z 
nekaterimi aprila in avgusta sprejetimi ugotovitvami in 
sklepi s področja zdravstvenega varstva, socialne varnosti, 
ekologije in odgovornosti svetnikov do volivcev. 

Kot je povedal Ivan Mazera, 
predsednik občinskega odbora 
ZLSD Kidričevo, so župana in 
svetnike tudi uradno seznanili, 
da so že 11. aprila letos v 
Kidričevem ustanovili občinski 
odbor ZLSD, ki danes šteje že 63 
članov, pričakujejo pa, da se bo 
to število v kratkem še povečalo. 
In glede na dejstvo, da v 
občinskem svetu v tem mandatu 
nimajo svojih predstavnikov, so 
sklenili, da bodo odslej dajali 
svoje pobude in z njimi prispe-
vali k pestrejši vsebini dela sveta 
in odborov kidričevske občine. 

Na članskem sestanku 22. av-
gusta so po vroči razpravi ugoto-
vili, da se delo v organih občine 
oddaljuje od vsebin, ki naj bi kra-
janom v bodočnosti zagotavljale 
sedanjemu času primemo 
življenje. Opozorili so na nezado-
voljstvo krajanov, še zlasti v na-
selju Kidričevo, kar zgovorno 
opozarja na nujne spremembe v 
delu odgovornih v občini. 

Člani odbora ZLSD so zaskr-
bljeni, ker za zdravstveno var-
stvo v Kiričevem skrbita le dva 

zdravnika, poleg tega pa so spe-
cialistični jjregledi popolnoma 
opuščeni. Se slabše pa je glede 
pravic zavarovancev in čakalne 
dobe v zobozdravstvenem var-
stvu. Zaradi tega so občini pred-
lagali, da opravi analizo zdrav-
stvenega stanja prebivalcev ter 
analizo kvalitete zdravstvenih 
storitev v občini in čimprej uk-
repa. 

Kot je povedal Ivan Mazera, 
so člani odbora ZLSD zaskrblje-
ni tudi zaradi slabšanja socialne 
varnosti, naraščajoče bezposel-
nosti ter zaostajanja plač in po-
kojnin za rastjo življenjskih 
stroškov. Zaradi vsega tega se 
življenjska raven občanov, še po-
sebej prebivalcev naselja Kidri-
čevo nenehno niža. Žal je vse več 
takih, ki si ne morejo zagotoviti 
niti nujnih življenjskih potreb-
ščin. Občini so predlagali, da 
čimprej izdela analizo socialnega 
stanja prebivalstva, ugotovi, kaj 
lahko stori za odpiranje novih 
delovnih mest, ter izdela us-
trezen socialni program. 

Kidričevsko občino in svetni-

ke sprašujejo tudi, kaj bodo sto-
rili za zmanjšanje onesnaževanja 
okolja. Pred leti so z ureditvijo 
ogrevanja iz centralne kurilnice 
bistveno vplivali na izboljšanje 
ekologije, na ekonomičnost og-
revanja in boljši izkoristek kapa-
citet; še zmeraj pa ni urejeno og-
revanje kidričevske šole in 
zdravstvenega doma, ki sta med 
največjimi onesnaževalci okolja. 

Člani ZLSD Kiričevo ugo-
tavljajo tudi, da voljeni 
predstavniki krajanov v svojem 
mandatu žal nimajo posluha za 
probleme krajanov, saj se doslej 
še niso spomnili sklicati svojih 
volivcev in jim predočiti svojih 
ciljev in aktivnosti v občini. 

Ob vseh omenjenih ugotovit-
vah člani občinskega odbora 
ZLSD Kidričevo predlagajo, da 
občinski svet vsebino njihovih 
pobud, stališč in sklepov čimprej 
obravnava in jih pisno seznani z 
ugotovitvami oziroma svojimi 
sklepi. Da bi bili čim bolje sez-
nanjeni z vsebino dela občinske-
ga sveta, želijo, da jim odslej 
redno pošiljajo gradivo za vse 
seje občinskega sveta, pričakuje-
jo pa tudi, da bo seje kot zunanji 
opazovalec lahko redno spre-
mljal tudi predstavnik občinske-
ga odbora ZLSD. Navsezadnje 
so seje javne. 

- O M 

»edem (ne)pomembnih dni 

Rdeii od ztnristi 
Medtem ko se je predsednik Mi-

lan Kučan v Ameriki pogovarjal s 
predsednikom ZDA Billom Clinto-
nom, generalnim sekretarjem OZN 
Kofijem Ananom in številnimi dru-
gimi svetovnimi državniki, je pre-
mier dr. Drnovšek doma opravljal 
"mnoge pomembnejše posle". 
Tako bi lahko sklepali po duhu 
sporočila iz Drnovškovega kabine-
ta, ki je užaljen in hkrati sa-
movščen odgovor na komentar v 
Dnevniku ob Kučanovem 
(uspešnem) obisku v Združenih 
narodih. V komentarju je tudi nekaj 
kritičnih opomb na zunanjepoli-
tična ravnanja vlade in njenega 
predsednika. 

V bistvu je Drnovškov odgovor, 
ki ga je podpisala njegova 
predstavnica za tisk, eno samo 
dokazovanje, da Kučanov obisk v 
Ameriki ni nič posebnega. Vse niti 
in uspehi mednarodnega uvel-
javljanja Slovenije naj bi bili tako 
ali tako samo v rokah premiera, 
predsednik države pa naj bi bil 
samo poslušni izvrševalec njego-
vih navodil in politike vlade. Tako 
naj bi predsednik vlade določil, da 
naj predsednik države namesto 
njega potuje na zasedanje gene-
ralne skupščine OZN, samo on naj 
bi bil zaslužen za odpravo vizu-
mov med ZDA in Slovenijo, saj bi 
sicer kdo lahko pomislil, da ima 

prste vmes tudi Kučan, ker je ame-
riški predsednik ravno njemu kot 
prvemu sporočil ameriško 
odločitev o liberilizaciji potovanj iz 
Slovenije v ZDA. 

Predsednik vlade je torej odgo-
vor na netočnosti v novinarskem 
komentarju spremenil v neokusno 
samohvalisanje in neprikrito za-
vist. Veliko normalneje in bolj 
državniško bi bilo, če bi Drnovšek, 
namesto da se je spustil v užalje-
no reagiranje in "dokazovanje", 
kdo se pri nas zares lahko ukvarja 
z zunanjo politiko, pozdravil 
dejstvo, da je predsednik ZDA v 
okviru svojega programa v OZN 
kot enega redkih tam navzočih 
(pomembnih) državnikov sprejel 
na poseben pogovor ravno slo-
venskega predsednika Kučana. 
To je storil Kučan pred kakšnima 
dvema letoma, ko je Clinton prav 
tako ob zasedanju Združenih na-
rodov ločeno sprejel Drnovška in 
ne njega. Dr. Drnovšek pa zdaj 
predvsem dokazuje, da se je tudi 
on že večkrat srečal z ameriškim 
predsednikom Clintonom. 

Tokratno Clintonovo dejanje si 
je mogoče razlagati na različne 
načine, predvsem pa kot ponoven 
dokaz posebnega interesa (in 
spoštovanja) ameriške politike za 
Slovenijo, seveda pa tudi kot do-
kaz naklonjenosti do (zdaj) vodil-

nih osebnosti v Sloveniji. To je po-
membno še zlasti zato, ker neka-
teri dejavniki v Sloveniji poskušajo 
vedno znova dokazovati, kako 
napačno so se odločali slovenski 
volilci, ker so se večinsko odločili 
za Kučana kot predsednika države 
in za Drnovškovo liberalno demo-
kracijo kot najmočnejšo stranko v 
parlamentu. S takšnim ravnanjem 
Američani rušijo "ideološke" kon-
strukte nekaterih političnih sil v 
Sloveniji, po katerih naj bi imela 
Slovenija okrnjen ugled v svetu 
(zlasti tudi v ZDA) zaradi tega, ker 
sta na njenem političnem vrhu 
Kučan in Drnovšek, kadra "starih 
političnih sil" in nosilca "kontinuite-
te" prejšnjega sistema. Čudno, da 
je pri Drnovšku pomembnejša od 
tega zavist. Seveda bi bilo naivno 
misliti, da "rivalstva" ni tudi na 
Kučanovi strani, medsebojna tek-
movalnost (in tudi zavist) je očitno 
sestavni del politike, vendar mora-
jo modri politiki znati ločevati, kdaj 
in kaj je pomembnejše. To pa tudi 
pomeni, da bi ob takšnih pri-
ložnostih morali vsaj poskušati pri-
kriti svoje strasti in pomanjkljivosti. 

Dr. Drnovšek zelo pogosto go-
vori: "Jaz sem odločil", "Jaz mis-
lim", "Jaz bom", kar je vsekakor 
dokaz samozavesti, pa tudi sa-
movšečnega potenciranja lastne 
pomembnosti. V takšnem 

prepričanju je za dr. Drnovška vse-
kakor težko, ker mora v zadnjem 
času poslušati vse več očitkov na 
račun nekaterih svojih notranje- in 
zunanjepolitičnih potez. Ob 
imenovanju novega zunanjega mi-
nistra dr. Frieca je bilo največ ko-
mentatorskih pripomb v zvezi s 
"solističnim" vodenjem zunanje 
politike s strani premiera in njego-
vega domnevno premajhnega so-
delovanja in koordiniranja zunan-
jepolitičnih akcij z vsakokratnim 
zunanjim ministrom in zunanjim 
ministrstvom nasploh. Prav tako 
mora poslušati vse več namigo-
vanj - tudi iz lastnih vrst - o "preve-
likem popuščanju" Marjanu Po-
dobniku, vsekakor pa s Podobni-
kom ne more ravnati tako "avtori-
tativno", kot je to počenjal z drugi-
mi koalicijskimi partnerji v pretek-
losti. 

Najnovejše sporočilo iz kabine-
ta predsednika vlade so v ljubl-
janskem Dnevniku pospremili s 
posebnim komentarjev: "Dopis iz 
premierove pisarne niti ne bi bil 
vreden posebne pozornosti - eden 
izmed dopisov pač, v katerem si 
uradne institucije prizadevajo po-
jasniti, da njihova ravnanja mediji 
vedno znova napačno razumejo -
če v njem uporabljena hvalisava, 
narcisoidna govorica ne bi zgolj 
potrjevala upravičenosti komenta-
torjevih očitkov na račun 
predsednika vlade. In če se - to pa 
je še bolj pomembno - v Pojasnilu 

ne bi znašel stavek, da se je 
predsednik republike udeležil 
letošnjega zasedanja ZN na pred-
log predsednika vlade, 'ker ima 
slovenski premier v tem času po-
membnejše obveznosti in ak-
tivnosti doma'. Implicitno spo-
ročilo omenjenega stavka in Po-
jasnila v celoti, ki pripoveduje o 
tem, kdo je komu Gospodar in kdo 
ima koga pravico pošiljati po sve-
tu, bomo pustili ob strani. To 
vprašanje je pač le deloma stvar 
zakonodaje, še bolj pa je nikoli 
končana zgodba o osebnih odno-
sih med dvema vodilnima slovens-
kima politikoma in njunih značajs-
kih potezah. Ni pa se mogoče 
izogniti eksplicitnemu sporočilu 
obravnavanega (in deloma citira-
nega) stavka, tistemu, kar je bilo 
črno na belem sporočeno javnosti. 
Utemeljitev, da je premier ostal v 
Ljubljani, ker je imel tukaj V tem 
času' pomembnejše opravke od 
tistih v New Yorku, se namreč v 
kontekstu dogajanj v minulem 
tednu bere tako, kot da bi premier 
povedal; 'Mar mi je za ameriškega 
predsednika, dol mi visi Kofi Anan 
in slovenska kandidatura za nes-
talno članico varnostnega sveta je 
v tem trenutku moja deveta skrb. 
Zdaj je pomembna samo moja vla-
da.' Morebiti, toda res samo mo-
rebiti, če je v resnici tako raz-
mišljal, ima celo prav. V tednu, ko 
je parlament obravnaval interpela-
cijo vladi in so se dogajale še dru-

ge važne notranjepolitične reči, je 
bilo za vsakogar, ki je želel ohraniti 
svoj politični položaj, najbrž res 
bolj smotrno ostati doma in na 
preži. Ali pa je bila taka odločitev 
smotrna tudi z vidika koristi 
države, je drugo vprašanje. Toda 
da ne bo novih nesporazumov in 
nepotrebnih novih pojasnil: to, ali 
bi premier moral odpotovati v New 
York ali ne, sploh ni predmet tega 
komentarja. Kar je zaskrbljujoče in 
nevzdržno, je osupljiva iskrenost, 
ki sta se je navzela predsednik vla-
de oziroma njegova (nova) tiskov-
na predstavnica. Ta dva sta očitno 
prepričana, da slovenske medije 
spremljajo samo slovenski volilci, 
ne pa morda tudi tisti, ki prebivajo 
tukaj po službeni dolžnosti - tuji 
diplomati, na primer. Da se motita, 
bosta spoznala takrat, ko kakšna 
užaljena veličina na tujem ne bo 
več našla časa za to državo in nje-
ne nepremišljene narcisoidne poli-
tike, ker bo v tistem času pač 
zasedena s kakšnimi 'pomem-
bnejšimi obveznostmi'. Bodimo 
natančni: v zgodbi o premierovih 
•pomembnejših obveznostih in ak-
tivnostih' ne gre za nikakršno 
iskrenost predstavnikov vlade. To, 
kar se je zapisalo, je primer ne-
taktnosti, nespretnosti, neumnosti, 
predvsem pa ihtavosti, ki ne odli-
kuje samo prebivalcev vladne 
palače, ampak vso domačo poli-
tično srenjo... 

Jak Kopriv« 

PTUJ / NA IZREDNI SEJI O VOLITVAH V DRŽAVNI SVET 

Predlogi za elektorie in 
ilana DS do 9. okhmra 
Prvega oktobra se je ptujski mestni svet sestal na izredni 
seji, da bi sprejel predlog pravil za izvolitev predstavnikov 
mestne občine Ptuj v volilno telo za volitve člana državne-
ga sveta ter za določitev kandidata za člana državnega 
sveta, sprejeli pa naj bi tudi mnenje h kandidatom za 
ravnatelja osnovne šole Hajdina. 

22. septembra so pričeli teči 
roki za izvedbo postopkov oziro-
ma opravil za izvedbo volitev 
članov državnega sveta. Volitve 
so posredne in se bodo izvedle 
skladno z določili zakona o 
državnem svetu, ki opredeljuje, 
da člane državnega sveta kot zas-
topstva nosilcev lokalnih skup-
nosti izvoli volilno telo v volilni 
enoti, v kateri so izvoljeni 
predstavniki lokalnih skupnosti 
- elektorji. Mestna občina Ptuj z 
drugimi osmimi ustanovljenimi 
občinami na območju bivše 
občine Ptuj tvori sedmo volilno 

enoto, v kateri po podatkih re-
publiške volilne komisije volil-
no telo sestavlja 20 elektorjev. 
Izvolitev elektorjev se opravi po 
postopkih, ki jih določi lokalna 
skupnost s svojimi pravili, 
občina pa skladno s svojimi pra-
vili določi tudi kandidata za 
člana državnega sveta. Vsi ti pos-
topki morajo biti sklenjeni na-
jkasneje trideset dni pred glaso-
vanjem v volilnem telesu, torej 
najkasneje 27. oktobra. Ker se 
bodo volitve članov državnega 
sveta letos prvič izvedle na pos-
redni način in ker lokalne skup-

nosti v svojih poslovnikih nima-
jo opredeljenih vseh postopkov, 
je potrebno sprejeti ustrezna 
pravila in sklicati izredno sejo 
mestnega sveta. Obravnava in 
sprejem po hitrem postopku je 
nujna tudi zaradi rokov, ki že 
tečejo in da bo mogoče nemote-
n a opraviti vse postopke in 
potrebna opravila. Po pravilih 
mestni svet v volilno telo izvoli 
sedem svojih predstavnikov -
elektorjev in lahko določi enega 
kandidata za člana državnega 
sveta. Možni predlagatelji kan-
didatov za elektorje (največ se-
dem) in kandidata (največ eden) 
za člana DS so poslanske skupi-
ne. Te morajo svoje predloge 
vložiti do 9. oktobra do 12. ure, 
ko poteče skrajni rok. 

Pripravi la :MG 

PTUJ / GRADNJA HELIODROMA VISI V ZRAKU 

Bo mestna obana prisluhnila 
potrebam bolnikov? 
Helikopterji, ki pHhajajo po bolnike, zlasti male, v 
ptujsko bolnišnico, še vedno pristajajo na otroškem 
igrišču pri Ljudskem vrtu. Z varnostnega in vseh drugih 
vidikov je to zelo nevarno, zlasti še, ker je to igrišče 
vedno polno otrok. 

Pred vsakim prihodom heli-
kopterja so potrebni številni uk-
repi, da ne bi prišlo do neljubih 
dogodkov. Policija ponavadi 
izprazni prostor in ga tudi sicer 
zavaruje pred radovednimi na-
dobudneži. Sledi prevoz malega 
bolnika z reševalnim vozilom iz 
bolnišnice do helikopterja. To je 
le kratek in površen opis opravil, 
ki jih je potrebno opraviti pri 
vsakem helikopterskem prevozu 
bolnikov. Pri tem pa velja še po-
sebej izpostaviti, da na tem 
igrišču lahko pristajajo samo 
manjši helikopterji, kar pomeni, 
da kljub hudi potrebi v slabem 
vremenu tega prevoza ne morejo 
opraviti. 

V ptujski bolnišnici so zato že 
pred dvema letoma dali pobudo 
in vlogo za sofinanciranje (pred 
tem so opravili nekaj 
predhodnih pogovorov), da bi v 
sklopu bolnišnice uredili prista-

jalno ploščad za helikopterje, ki 
bi služila ne samo zdravstvu, 
temveč potrebam cele občine. S 
tem bi odpadla vrsta opravil in 
tudi stroškov, in kar je najpo-
membneje, zagotovljena bi bila 
polna varnost ter prevoz bolni-
kov ob vsakem vremenu. Loka-
cijo so si že ogledali piloti heli-
kopterjev in jo ocenili kot pri-
merno. Vlogo so obrazložili in 
navedli vse prednosti takšne pri-
dobitve, sočasno pa pričeli pos-
topke za pridobivanje potrebnih 
dovoljenj. Žal se mestna občina 
na pobudo in tudi vlogo za sofi-
nanciranje ni odzvala, zato so 
županu julija letos ponovno pi-
sali z željo, da jim glede na krat-
ke roke, ki so vezani na upravne 
postopke, odgovorijo v dvajsetih 
dneh. Odgovora pa tudi tokrat 
niso dobili. Konec septembra 
(natančneje 29. septembra) pa so 
jih z ministrstva za okolje in 

prostor ponovno vljudno opozo-
rili, da dopolnijo vlogo za izdajo 
lokacijskega dovoljenja za 
gradnjo heliodroma, kot to zah-
teva zakon o urejanju naselij in 
drugih posegov v prostor oziro-
ma kot jih je k temu v začetku 
julija letos že pozval upravni or-
gan, ko jim je določil 20-dnevni 
rok za dopolnitev vloge, ki pa je 
bil na željo bolnišnice podaljšan. 
Sedaj jim je začel teči zadnji pet-
najstdnevni rok, v katerem mo-
rajo vlogo dopolniti z osnovnimi 
podatki o namenu in zmoglji-
vosti predvidenega objekta, sicer 
bodo njihovo vlogo skladno z za-
konom s splošnem upravnem 
postopku zavrgli. Mestna občina 
pa še naprej molči. Interes bol-
nišnice je verjetno premalo, da 
se zadeva uredi, če ta ni podprt z 
interesi širšega okolja. Drugo pa 
je seveda, če to okolje nima raz-
vojne vizije in pogleda vnaprej. 
Mali bolniki in drugi pa, če dru-
go ne, zahtevajo odogovor, ki bo 
njim v prid. 

M G 



|JUBUAIIAy TISKOVNA KONFERENCA POSLOVNE SKUPNOSTI ZA 
VINOGRADNIŠTVO IN VINARSTVO SLOVENIJE 

Rezultati dela in načrti 
poslovna skupnost za vinogradništvo in vinarstvo Sloveni-
je praznuje letos 30-letnico delovanja. Kot poudarja njen 
sedanji direktor Janez Vrečer, je skozi tri desetletja s svoj-
im delom usmeijala razvoj vinogradništva in vinarstva ter 
sodelovala pri nastajanju zakonodaje, pomembne za vino-
gradniško vinarsko panogo. Svojo dejavnostjo je poslovna 
skupnost vplivala na dogajanje v vinograništvu in vinarst-
vu, tako da je stanje v panogi trenutno ugodno, panoga je 
v fazi investiranja v vinograde in tehnologijo za predelavo 
in trženje. Izredno pomembna je bila uvedba zaščitne 
znamke slovenskih vin, ki je slovensko vinogradništvo in 
vinarstvo obvarovala pred utopitvijo v poplavi vina z dru-
gih območij prejši^e Jugoslavije. Ta čas pa je njena po-
membnost v skupnem nastopu slovenskih vinarjev, ki je že 
potreben in bo usodenga pomena ob vstopu Slovenije na 
trg združene Evrope. 

Tudi v letošnjem letu je poslov-
na skupnost aktivno sodelovala 
pri nastajanju vinske zakonoda-
je, obnovi vinogradov in pro-
računskih predlogih . Za 
družbenike so pripravili nasto-
pe na številnih sejmih: v Diis-
seldorfu, Veroni, Splitu, Lon-
donu, Bordeauxu, Zagrebu, ok-
tobra pa jih čaka še nastop v 
K"lnu. Nastopi l i so tud i na 
domačih sejmih Alpe Adria -
kulinarika. Vino in Narava -
zdravje v Ljubljani, na Kmetij-
sko-živilskem sejmu v Gornji 
Radgoni in Medna rodnem 
obrtnem sejmu v Celju. V času 
vinskega sejma maja v Londo-
nu je poslovna skupnost za vi-
nogradništvo in vinarstvo Slo-
venije izvedla odmevno pred-
stavitev s lovenskih vin, 
naročili pa so tudi izdelavo štu-
dije o angleškem vinskem trgu 
ter z njo seveda seznanili svoje 
družbenike. S centrom za turis-
tično promocijo so organizirali 
obisk avstrijskih novinarjev v 
slovenskih vinorodnih okoliših 
in kleteh in odzivi v specializi-
ranem avstrijskem tisku se še 

pojavljajo. Nastopi slovenskih 
vinarjev na mednarodnih ocen-
jevanjih so bili uspešni, saj so 
prejeli vrsto odličij, kar je naj-
boljši dokaz za kakovost slo-
venskega vina. 
Skupaj z Geodetskim zavodom 
Slovenije je Poslovna skupnost 
za vinogradništvo in vinarstvo 
Slovenije izdala karte vinorod-
nih okolišev. V kompletu ovit-
ka z naslovom Vina Slovenije 

so tri karte vinorodnih okolišev 
(vinorodni okoliši Primorske, 
Posavja in Podravja) in karta 
republike Slovenije, Na kartah 
so označene meje vinorodnih 
okolišev, večje vinogradniške 
površine in imena izpostavlje-
nih vinogradniških leg ali kra-
jev, razgledišča, vinske kleti in 
degustacijska mesta, gostinska 
ponudba, trsničarski obrati in 
vinoteke. Označene so tudi ob-
stoječe in predvidene vinske 
ceste. Karte so opremljene še z 
lepimi fotografijami vinskih trt 
z grozdi priporočenih in dovol-
jenih sort v posameznih vino-
rodnih okoliših. Karta Sloveni-

je predstavl ja prikaz razpro-
stranjenosti vseh treh vonorod-
nih območij, primerjalno z dru-
gimi površ inami . Na nje j so 
tudi elementi avtokarte in po-
membnejše turistično zanimive 
lokacije, skupaj z vinskimi ces-
tami. Ta karta je torej obenem 
tudi vodnik obiskovalcem vi-
norodnih območij Slovenije. 
Poslovna skupnost pa sodeluje 
tudi v pripravi pravilnika o in-

tegriranem, sonaravnem pride-
lovanju grozdja in vina. Gre za 
tehnologi jo pr idelovanja , ki 
ohranja in varuje okolje, še ved-
no pa omogoča gospodarne 
ukrepe v vinogradih. Najvišji 
ci l j i i n t eg r i r ane pr idelave 
grozdja so zaščita tal, vode in 
zraka, varovanje zdravja ljudi, 
ohranitev vinogradov kot pe-
strega ag,ro-ekosistema. Izdela-
va pravilnika o integrirani pri-
delavi grozdja in izdelava smer-
nic za integrirano in kontroli-
rano pridelavo grozdja in vina 
bo v skladu z evropsko konven-
cijo. Projekt sicer izvajajo Bio-
tehniška fakulteta Ljubljana -
Oddelek za agronomijo. Fakul-
teta za kmet i j s tvo Mar ibor , 
Kmeti jski inšti tut Slovenije, 
Kmet i j sk i zavod Maribor in 
Kmetijsko-veterinarski zavod 
Nova Gorica. Pravilnik bo pri-
pravljen v prihodnjem letu. Z 
nj im bodo zaščiteni tako po-
trošniki kot pridelovalci, one-
mogočeni pa posamezniki, ki se 
neupravičeno sklicujejo na bio-
loško pridelavo grozdja in vina. 
Brez uporabe nujnih zaščitnih 
sredstev pridelava grozdja prvič 
ni mogoča, drugič pa taki pri-
delovalci za svoje trditve nima-
jo potrdila o ustrezni kontroli, 
ki jo bo predpisal novi pravil-
nik. Sicer pa, je poudaril eden 
od razpravljavcev, dr. Stanko 
Vršič, je vinogradništvo kmetij-
ska panoga, ki jo bo najlažje 
pripeljati do integrirane pride-
lave, saj večina vinogradnikov 
že sedaj uporablja zgolj nujno 
in naravi vse pr i jazne jšo 
zaščito. 

J. Bračič 

PTUJ / V DOMU UPOKOJENCEV 
JAVNA FIZIOTERAPIJA 

Zaieiek z enim timom 
v ptujskem domu upokojencev so v prej šnjem letu uredi li 
center zdravja. Vlogo za dodelitev koncesije so na mestno 
občino Ptuj dali 2. decembra lani, koncesijsko pogodbo 
pa so podpisali 19. septembra. 

V tem trenutku gre za obseg fi-
zioterapijske dejavnosti v okvi-
ru enega tima, že v prihodnjem 
maju pa naj bi koncesijo razširi-
li še na drugi tim. Čeprav je Za-
vod za zdravstveno zavarovanje 
Slovenije izdal negativno 
nmenje glede novega izvajalca v 
javni zdravstveni mreži, ker naj 
bi po njihovem šlo za širitev, je 
z dopisom 18. septembra mest-
no občino Ptuj, ki je pristojna za 
izdajanja koncesij za zdravstve-
no dejavnost na primarni ravni, 
obvestil, da bo njeno odločitev 
upošteval pri sklepanju pogod-
be z Domom upokojencev; pro-
gram enega fizioterapevtskega 
tima bodo odšteli splošni bol-
nišnici Ptuj. 

Dom upokojencev Ptuj bo 
pričel dejavnost javne fiziotera-
pije izvajati L novembra oziro-
ma glede na pogodbo v dveh 
mesecih od podpisa pogodbe. 
Samoplačniško dejavnost pa že 
izvaja, za to so si pridobili 
odločbo državnega ministrstva 
za zdravstvo. Obljubljajo visoko 
kvalitetne storitve, ki naj bi 
olajšale pridobivanje druge 
koncesije (program pa naj bi 
tako kot pri prvi prenesli iz bol-
nišnice), pacientom pa lažji dos-
top do visoko kvalitetnih stori-
tev. 

Pogodbo o izvajanju storitev 
javne fizioterapije v Domu upo-
kojencev Ptuj je v imenu mest-
ne občine Ptuj podpisal župan 
dr. Miroslav Luci, v imenu 
Doma upokojencev pa direkto-
rica magistra Kristina Doki. 
Zupan je ob tej priložnsoti po-
vedal, da podpis pogodbe v bist-
vu pomeni začetek lu-ejanja za-
dev na tem področju. Pri 
odločitvi za koncesije so po-

skušali iskau rešitve, ki bi bile 
ugodne za uporabnike, da bi jim 
zagotovili in približali kvalitet-
ne fizioterapevtske storitve. Po 
njegovem prenos dejavnosti iz 
bolnišnice v dom upokojencev 
te v ničemer ne ogroža, ker fi-
zioterapija ne bo odigrala 
ključne vloge pri kategorizaciji 
bolnišnice. S prenosom dela 
dejavnosti iz zdravstvene v nez-
dravstveno ustanovo pa se je 
strinjalo tudi ministrstvo za 
zdravstvo kot ustanovitelj bol-
nišnice. Mag. Kristina Doki, di-
rektorica Doma upokojencev 
Ptuj, se je ob podpisu koncesij-
ske pogodbe za izvajanje javne 
službe fizioterapije pri njih naj-
prej zahvalila županu in 
službam mestne občine za vse 
opravljeno delo pri pridobivan-
ju koncesije, ki je bilo vse prej 
kot lahko. Opraviti je bilo po-
trebno veliko razgovorov, od 
katerih so tudi v domu upoko-
jencev pričakovali več, saj so 
glede na pogoje zmožni opraviti 
več kvalitetnih fizioterapevts-
kih storitev kot za en tim. Z 
odprtjem centra za zdravje so 
dvignili standard svojih ^vro-
vancev in fizioterapevtske sto-
ritve približali tudi zunanjim 
uporabnikom. Načrtujejo, da bi 
jih približali uporabnikom tudi 
na dom. Ker delajo dobro, ni 
nobene bojazni, da bi sedaj, ko 
delajo tudi za druge, prišlo do 
težav pri izvajanju dejavnosti za 
njihove varovance. Na razpola-
go imajo dva fizioterapevtska 
tima, en prihaja z novembrom. 
Delali bodo po specialnostih 
oziroma specifičnostih, timov 
ne bodo ločelovali glede na upo-
rabnike. 

M G 

KIDMCEVO / PROSTOVOUNO GASILSKO DRUŠTVO TALUM 

Praznovanje ahrahama 
Minulo soboto popoldne je prostovoljno gasilsko društvo 
Talum iz Kidričevega pred restavracijo Pan praznovalo 
petdeset let obstoja. Obstajala pa sta še dva razloga za 
praznovanje. Prvi je bil, da je Gasilska zveza Kidričevo, ki 
ji predseduje Franc Kacijan in v katero je vključenih osem 
društev iz občine Kidričevo, praznovala 1. dan gasilcev. 
Razvitje novega prapora PGD Talum pa je bil še zadnji 
razlog praznovanja. 

Prireditve ob petdesetletnici 
gasilskega delovanja so se poleg 
okoliških gasilskih društev ude-
ležili še Alojz Sprah, župan 
občine Kidričevo, Stanko Me-
glič, direktor uprave za zaščito 
iz Ptuja, Ciril Murko, član pred-
sedstva GZ Slovenije, Štefan Vi-
dovič, poveljnik podravske GZ, 
in darovalci prispevkov za nov 
prapor. 

Po povorki gasilcev je zbranim 
najprej zaigrala godba na pihala 

Talum, nato pa jim je zapel 
moški pevski zbor Talum. Po 
glasbenem uvodu sta na govor-
niškem odru govorila predsed-
nik GZ Kidričevo Franc Koci-
jan, ki je razložil pomen 1. dne-
va gasilcev GZ, in predsednik 
PGD Talum Matevž Mohorko, 
ki je opozoril na pomembnost 
gasilskega delovanja. Župan 
občine Kidričevo je PGD Ta-
lum podelil pisno priznanje za 
njihovo delovanje. Hkrati je 

svoj nagovor izkoristil tudi za 
opozorilo, da bodo 30. novem-
bra sprejemali občinski pro-
račun, v katerem je predviden 
denar za razna društva, tudi ga-
silska. Vendar morajo vsa 
društva do 30. novembra oddati 
programe delovanja za pri-
hodnje leto, ker jim drugače 
občina ne bo mogla finančno 
pomagati. Kratke nagovore ga-
silcem so imeli še Stanko Me-
glič, direktor uprave za zaščito 
iz Ptuja, in Štefan Vidovič, po-
veljnik podravske GZ, ki sta 
PGD Talum čestitala ob abraha-
mu, ter Ciril Murko, član pred-
sedstva GZ Slovenije, ki je poleg 
čestitk še povedal, da bo v krat-
kem tudi GD Hajdina dobila 
svojo zvezo; GD Hajdina zaen-
krat še deluje v okviru GZ Ptuj. 

Gasilska zveza Slovenije je 
PGD Talum podelila gasilsko 
plamenico 3. stopnje, nato pa je 
sledilo zvitje starega in razvitje 
novega prapora. Novemu prapo-
ru so pripeli kar 25 trakov, ki so 
jih podarili razni darovalci. Sle-
dila je blagoslovitev novega pra-
pora, ki jo je opravil lovrenški 
duhovnik Karel Pavlič. 

Po blagoslovitvi prapora je 
PGD Talum podelilo spomin-
ske plakete - dve posmrtno. Na 
koncu je GZ Kidričevo podelila 
slavljencu, PGD Talum, še bro-
nasto plaketo. 

Po uradnem delu prireditve so 
se zbrani gostje in gasilci pogos-
tili in po veselili v restavraciji 
Pan. 

G.Milošič 

Novi prapor je blagoslovil lovrenški duhovnik 

DRAZENCI / SANIRANO DIVJE ODLAGALIŠČE 
PONOVNO OŽIVELO 

Najprej hiša^ nato most^ se-
daj kupi drobnih odpadkov 
Nekatere sanirane gramoznice so ponovno "oživele". Med 
tistimi, ki j ih j e občina enkrat že sanirala, pa sedaj ponov-
no "živijo", je tudi gramozna jama v Dražencih. Pred nekaj 
leti je bila temeljito sanirana in pogozdena, trava je že do-
dobra zarasla teren in tudi več kot sto smrečic je pričelo 
rasti, da bi se lahko v njihovem zavetju nasel i le ptice in 
druge manjše živali. Tako je nekaj časa tudi bilo, dokler. . . 

Dokler ni pred dvema letoma 
eden izmed krajanov podiral 
hiše in je material od celotne 
zgradbe zvozil v gramoznico. 
Kdo mu je to dovolil in zakaj? 
To je v Dražencih sicer javna 
skrivnost, za katero vedo vsi, 
vendar pa ni za izdajo takšnega 
dovoljenja pristojen nihče. 

Kdorkoli je torej to ustno dovo-
lil, je ravnal neodgovorno, saj 
občinski odlok jasno nalaga, da 
se sme tovrstni material 
odvažati samo na deponijo od-
padkov. Nato pa so še istega leta 
v to gramoznico zvozili dobršen 
del vrhnje plasti mostu, ki je bil 
odveč ob sanaciji ptujskega 

mostu. Kdo je smel to dovoliti 
izvajalcem del na mostu? 

Komunalna inšpektorica 
Jožica Težak, krajanka so-
sednjih Turnišč, je z odločbo 
naložila vaški skupnosti 
Draženci, da mora gramoznico 
ponovno sanirati. To je potem 
opravil Tampon, d.o.o., Ptuj kot 
eden od podizvajalcev del na 
mostu, vendar ne popolnoma. 
Odpadki so ostali vidni in 
pričeli "vleči" nase druge odpad-
ke. 

Komunalna inšpektorica 
Jožica Težak je povedala, da je v 
odločbi za sanacijo zahtevala 
tudi navoz zemlje in ponovno 
zasaditev gramoznice, potrebna 
pa bi bila še ograja ob cesti, da 
ne bi ljudje dovažali vanjo no-
vih odpadkov. Odpadki, ki so 
sedaj v gramoznici, namreč "pri-
vabljajo" nove odpadke in kupi 
se iz dneva v dan večajo. Poleg 
gradbenega materiala se pojav-
ljajo gume, plastenke, celo šte-
dilnik. Inšpektorica poziva vse 
krajane in 'druge bližnje prebi-
valce, naj ne vozijo svojih od-
padkov v dražensko gramozni-
co, pač pa na deponijo v Brstje, 
kamor sodijo. Vaška skupnost 
pa bo od občine še enkrat zahte-
vala denar za ponovno sanacijo 
tega divjega odlagališča, je pove-
dal član vaške skupnosti Tone 
Cestnik. 

Milena Zupanič 
Komunalna inšpektorica Jožica Težak: "Potrebna bo ponovna 
in temeljita sanacija divjega odlagališča v Dražencih.' 



ORMOŽ / PROMOCIJA PRLEKIJE 

Spoznajmo Prieidjo s kolesa 
Ze četrtič je Dušan Gerlovič pripravil prireditev, ki naj bi 
promovirala Ormož in Priekijo izven njenih meja in v ta 
lepi konec Slovenije privabila čimveč gostov. Sredi sep-
tembra je v Mestni hiši v Ljubljani pripravil sprejem za 
politike, poslovneže, lastnike turističnih agencij In jim 
predstavil svoj projekt. Prireditev Spoznajte Priekijo 
preko športa je nastala v sodelovanju s podjetjem Jeru-
zalem Ormož - Prodajno-servisnim centrom Renault, ki 
se vse bolj uveljavlja ne le kot kulturi, ampak tudi špor-
tu naklonjeno podjetje. 

V petek so v salonu na Har-
deku svečano odprli razstavo 
fotografij znanega slovenskega 
alpinista in fotografa Staneta 
Klemenca. Na ogled je okrog 
30 zanimivih fotografij z moti-
vi z najrazličnejših koncev sve-
ta in vsaka govori svojo zgod-
bo. Te zgodbe je v glasbo prelil 
glasbenik Lado Jakša, ki se je 
prepustil improvizaciji in je 
dodal poleg vidnega še slušno 
podobo bližnjih in daljnih kra-
jev. 

V soboto pa so se gostje in 
domačini odpravili na zahtev-
no kolesarjenje po Prlekiji. Pot 
jih je vodila preko Huma, Vita-
na. Koga, Miklavža Vinskega 
Vrha in Jeruzalema do Maleka. 
Tam so upehanim kolesarjem 
postregli z jedačo in sladkim 
moštom. Seveda ni manjkalo 
dobre volje, glasbe in nagrad-
nih iger. 

vki 
Z razstave fotografij alpinista in fotografa Staneta Kle-
menca 

UUBUANA / OB SVETOVNEM DNEVU TURIZMA 

Priznanje za Milenka Šobra 
v restavraciji hotela Ilirija v Ljubljani so se v ponedeljek 
opoldan zbrali vsi, ki nekaj pomenijo v slovenskem turiz-
mu, predstavniki turistične stroke, Institucij, turistični no-
vinarji in predstavniki drugih strokovnih javnosti ter drugi 
gostje. 

S svojo prisotnostjo so počastili 
slovesnost, na kateri so priznane-
mu turističnemu strokovnjaku in 
novinarju Milenku Sobru ob sve-
tovnem dnevu turizma za njego-
vo predano in vztrajno delo pri 
razcvetu in promociji slovenske-
ga turizma podelili zlati turis-
tični znak Turistične zveze Slo-
venije in sliko Ptuja, ki jo je po 
fotografiji iz enciklopedije ustva-
ril akademski slikar in profesor 
Marjan Zaletel - Janč. Slovesnost 
sta pripravila Turistična zveza 
Slovenije in Center za promocijo 
turizma Slovenije. Svoj delež v tej 
slovesnosti smo prispevali tudi 
Ptujčani, mestna občina Ptuj in 
Vinarstvo Slovenske gorice-Ha-
loze s predsednikom TD Ptuj Al-
binom Piskom. Milenko Šober je 
namreč rojen Ptujčan, njegova 
rojstna hiša je v Prešernovi ulici 
23. Iz Ptuja so ga leta 1941 odgna-
li Nemci. 

Veliko lepih in toplih besed mu 
je ob podelitvi priznanja v imenu 
strokovne in širše javnosti izrekel 
Egon Conradi. "Z nenehnim 
proučevanjem mednarodnega tu-
rizma iz najrazličnejših vidikov 

in kritičnostjo je Milenko Šober 
postal priznan poznavalec turiz-
ma v slovenskih in mednarodnih 
strokovnih krogih. Nedvomno je 
novinar, ki ima največ zaslug za 
to, da se je v Sloveniji uveljavilo 
novinarstvo, ki turizma ne obrav-
nava površno, ki ne slika idi-
ličnih slik, ampak novinarstvo, 
ki to zapleteno dejavnost obrav-
nava iz najrazličnejših vidikov, 
od nacionalnogospodarskega, 
tržnega, do psihološkega, socio-
loškega in ekološkega vidika. Po-
gosto je bil z odpiranjem nekate-
rih strokovnih tem korak ali dva 
pred siceršnjim turističnim raz-
vojem v nekdanji Jugoslaviji in 
Sloveniji." 

V svojem bogatem tiurističnem 
delovanju je Milenko Šober 
večkrat omenjal tudi svoj rojstni 
kraj Ptuj, samo o kurentovanju je 
spisal okrog 800 strani. V zvezi z 
organizacijo te največje slovenske 
pustne prireditve še vedno ostaja 
zelo aktualna njegova ideja, ki bi 
v promocijskem pogledu lahko 
mestu in njegovim prebivalcem 
ob sorazmerno majhnem vložku 
prinesla zelo veliko. Ob neki 

obletnici, lahko je to čez dve leti 
ali več, bi lahko na ptujsko ku-
rentovanje povabili vse župane 
rimskih mest zunaj Italije. Ideja 
je že v prvi zasnovi pokazala, da 
bi bil to zadetek v polno. Ampak 
ptujski organizatorji so se je pred 
leti ustrašili iz preprostega razlo-
ga, ker niso vedeli, kje bi nastani-
li župane teh mest. Sicer pa je bil 
Ptuj pogosto kraj, kamor je Mi-
lenko Šober vodil svoje goste. 
Dvakrat je vanj popeljal tudi šefe 
programov vseh evropskih radij-
skih postaj. Za ptujski turizem so 
po njegovem možne tri razvojne 
poti: Ptuj ponuditi v okviru kul-
turnozgodovinske dediščine, 
drugi segment predstavljajo ter-
me in tretjega vino v povezavi z 
gastronomijo. Vse to pa je zapisa-
no tudi v strategiji razvoja turiz-
ma v Ptuju. 

Ob prevzemu turističnega priz-
nanja je Milenko Šober občuteno 
izjavil, da mu je bila od nekdaj 
velika čast delati v tiuizmu. 
Čeprav potuje po številnih 
luknjah, je turizem tisto, kar je 
nemogoče uničiti, izpolnjuje 
pričakovanja in želje gostov, to pa 
je izredno velika humana dejav-
nost, ki sicer deluje po pravilih 
težke industrije. 

MG 

LENART / OBNOVE NA VSEH KONCIH 

/l/lesto dobiva lepšo podobo 
Kot smo v Tedniku že večkrat 

pisali, je Lenart v Slovenskih 
goricah letos pravo gradbišče. V 

polnem teku so obnovitvena 
dela na magistralni cesti pred 
mestom in v mestnem središču. 

Dela so zahtevna, saj morajo 
prestaviti tudi del kanalizacij-
skega in telekomimikacijskega 
omrežja. 

Obnovo financira ministrstvo 
za promet in zveze, kar 52 milijo-
nov pa bo zagotovila občina Len-
art. Naložba je ocenjena na okoli 
220 milijonov tolarjev in je ena 
pomembnejših v zadnjem času. 

Poleg uredeitve ceste, ki je bila 
povsem dotrajana, so v ožjem 
mestnem središču lepo preuredili 
še dve najstarejši trški zgradbi 
poleg Rotovža. Središče Sloven-
skih goric je tako dobilo lepšo 
podobo, s katero bo lažje promo-
viralo turistično ponudbo. 

Besedilo in posnetek: 
M.Toš 

PTUJ / MURINA MODNA REVIJA 

Mura za to jesen in zimo 
že po tradiciji je naš največji kon-
fekcionar, Mura iz Murske Sobo-
te, pripravil za svoje najboljše 
kupce prejšnji petek tudi v Ptuju 
na Mestnem trgu pred prodajalno 
Mura EFD Mercator modno 
srečanje. V vseh večjih mestih so 
jih v okviru svojih trgovin pripra-
vili v sodelovanju z Društvom 
modnih delavcev Slovenije. Pri-
kazali so vrsto modelov za sodob-
nega kupca, ki so jih njihovi mod-
ni kreatorji ustvarili v okviru ko-
lekcij Mura design, LeOna in J.G. 
Camiolus. Mercator SVS bo mod-
ne revije z oblačili za jesen in 
zimo pripravil tudi v Ormožu, 
kjer bo revija 17. oktobra, 18. ok-
tobra v Gornji Radgoni, 24. v 
Lenartu in 25. še v Lendavi. 

MG Mura za svoje najboljše kupce 

Kvalitetni izdelki in storitve 
Podjetnik Darko Divjak iz Ptu-

ja je v centru Domino v Trstenja-
kovi ulici v Ptuju v soboto odprl 

zlatarno s kvalitetno ponudbo 
zlatarskih izdelkov in storitev. 
Delo s kupci je v izbrano ureje-

nem lokalu zaupal Heleni Hoj-
nik, ki je dolga leta delala v Zla-
tarni Celje. Ponudba obsega iz-
delke iz lastne proizvodnje, nekaj 
je ročnega dela, največ pa izdel-
kov priznanih slovenskih zlatar-
jev iz Celja, ki nadaljujejo tradici-
jo nekdanjih celjskih zlatarn. 
Čeprav jih je uničil stečaj, na nje-
nih temeljih gradijo in tradicijo 
nadaljujejo nekdanji delavci, ne-
kateri so že postali zavidljivo 
uspešni s petdeset in več zaposle-
nimi. Celje tako ostaja pojem zla-
tarstva, ki se bo tudi po Divjakovi 
zaslugi prenašal v Ptuj ter poma-
gal ohranjati in razvijati. 

V zlatarni Divjak cenjene stran-
ke pričakujejo vsak dan od 9. do 
12. in od 13. do 18. ure, ob sobo-
tah od 9. do 12. ure. 

MG Rože za prvo stranko v Zlatarni Divjak 

POUPUME / DAN ODPRTIH VRAT DOMA DR. JOŽETA 
POTRČA 

Prijeten dom za 296 oskrbovamev 
Lani smo ob dnevu odprtih vrat doma dr. Jožeta Potrča v Poljčanah iskali zavetje pred 
mrzlimi sapami, ki so vele z bližnjega Boča, letos pa smo si jih skorajda želeli. Lep 
jesenski sobotni dopoldan je bil ravno pravšnji za praznovanje 296 oskrbovancev 
doma. Da je bil dan še lepši in prisrčnejši, so poskrbeli učenci osnovne šole Zgornja 
Ložnica, ki so s plesi ("Lej ga, včasih smo se tako igrali na paši," je bilo slišati med 
starejšimi) ter s pesmimi, citrami in harmoniko dodobra ogreli dlani in srca poljčan-
skih oskrbovancev. V čas njihove mladosti so jih prav tako ponesle pesmi domskega 
pevskega zbora, enega najboljših v Sloveniji. 

Letošnji dan odprtih vrat doma dr. Jožeta Potrča 
je bil nekaj posebnega tudi zaradi številnih po-
membnih obletnic, o katerih je govorila direktori-
ca doma Cvetka Polanec: 45 let delovanje zavoda, 
16 let razstavljanja ročnih del, 13 let delovanja 
domskega pevskega zbora in 10 let izhajanja 
domskega glasila. 
f t o m dr. Jožeta Potrča Poljčane je bil ustanovl-

jen v stavbi, kjer je do tedaj domoval okraj 
Poljčane. Po njegovi ukinitvi je bila stavba z 
zemljiščem vred dodeljena takratnemu mestnemu 
ljudskemu odboru Maribor, kjer so 22. novembra 
1952 izdali odločbo o ustanovitvi doma z nazivom 
Dom upokojencev in oskrbovancev Poljčane, ki je 
takrat lahko sprejel 230 oskrbovancev. Stavbo so 
seveda morali preturediti: uredili so kuhinjo, pral-
nico, toplovodno napeljavo in drugo. Z leti so 
dom nenehno preurejali, adaptirali, dograjevali in 
posodabljali. Brez dvoma je pomembna prelomni-
ca 1973. leto, ko so peči na trdo gorivo, ki so bile v 
vsaki sobi, zamenjali s centralnim ogrevanjem. 
Tistega leta so s sklepom skupščine občine Slo-
venska Bistrica dom poimenovali po znanem 
zdravniku in humanistu dr. Jožetu Potrču. V lan-
skem letu so še sanirali stanovanjski del, ki je bil 
zgrajen 1978. leta, zamenjane so bile vse strojne in 
elektro instalacije. Sobe so opremili z novo opre-
mo ter obarvali nadstropja z živahnimi, toplimi 
barvami. Letos so se lotili rekonstrukcije kuhinje, 
kar so uspeli opravili v razmeroma kratkem času 
petinsedemdesetih dni. 

Po obilju rož na balkonih in lepo urejeni okolici 
lahko že na zunaj ugotoviš, da je poljčanski dom 
dr. Jožeta Potrča prijetno domovanje za 2% 
oskrbovancev. Njihova povprečna starost je 72 let, 
zanje pa skrbi 90 delavcev. Kot je poudarila Cvet-
ka Polanec, direktorica zavoda, se je struktura 

oskrbovancev iz leta v leto slabšala in dosegla že 
kritično točko, saj je danes kar 70 odstotkov 
takšnih, ki so delno ali povsem nepokretni in s 
tem odvisni od tuje pomoči. 

Kljub temu da živijo oskrbovanci med bolj ali 
manj sebi enakimi in zanje v domu dobro skrbijo, 
imajo dobro hrano ter zdravniško in drugo nego, 
pa si želijo obiskov svojcev in s tem j>ovezave s 
prejšnjim domom in okoljem. Slavica Sauperl, so-
cialna delavka doma, rada pove, da imajo mnogi 
njihovi oskrbovanci pogoste stike z domom, žal pa 
so tudi primeri, ko svojci nanje skorajda pozabijo. 

Z nekaterimi oskrbovanci smo poklepetali o 
tem, kaj jim pomeni dan odprtih vrat. Povedali so, 
da je to pomembna sprememba v njihovem sicer 
enoličnem življenju, kljub temu da imajo v domu 
organizirane številne aktivnosti: skupine za samo-
pomoč, pevski zbor, izdelovanje ročnih del in dru-
go. Ta dan se pražnje oblečejo, srečajo se z znanci, 
sorodniki, veseli so nastopov otrok, še posebej če 
jim ti, kot je bil primer letošnjih šolarjev z Zgorn-
je Ložnice, prikažejo običaje njihove mladosti. 
Veseli so, če zadenejo kakšno drobnarijo na vsako-
letnem srečolovu, kosilo je nekoliko drugačno od 
običajnega in še vrsto drugih prijetnih sprememb 
prinese takšen dan v njihovo življenje. Tudi gos-
tov ob takih dnevih ne manjka, še posebej veseli 
pa so domski stanovalci muzikantov, saj jim ob 
poslušanju lepih zvokov čas hitreje mine, najpo-
gumnejši pa celo zaplešejo. Ob takšnih priložnos-
tih podelijo domskim delavcem priznanja za nji-
hovo dolgoletno in nesebično delo, kdaj pa kdaj 
pa jih prejmejo tudi oskrbovanci. Letos so ga po-
delili Veromki Ahej, ki rada pomaga svojim sosta-
novalcem. Še posebej vesela je bila, ko se je ob tej 
priložnosti okoli nje zbrala vsa njena družina. 

Vida Topolovec 



PTUJ / DRŽAVNO PRVENSTVO POLICIJSKIH SLUŽBENIH 
PSOV 

Štirinoz€i pripravi-
jeni na kriminalte 
v organizaciji Uprave za notranje zadeve Maribor je v Ptuju in 
okolici sredi minulega tedna potekalo 9. državno prvenstvo po-
licijskiti službenih psov za splošno uporabo in 2. državno 
prvenstvo vodnikov službenih psov za odkrivanje narkotikov in 
detekcijo eksplozivnih sredstev. 

V sredo, 17. septembra, do-
poldne je na mestnem stadionu 
v Ptuju 25 vodnikov s službeni-
mi psi tekmovalo v vajah pos-
lušnosti in obrambe, drugi dan, 
v četrtek, 18. septembra, pa je 
na letališču Mojškanjci poteka-
lo tekmovanje v vajah sledenja, 
na vadbišču Kinološkega 
društva Poetovio pri OŠ Breg 
pa se je osem vodnikov s 
službenimi psi merilo v odkri-
vanju narkotikov in detekciji 
eksplozivnih sredstev. 

Po končanem tekmovanju so 
v četrtek ob 15. uri na stadionu 
Drava izvedli skupinski ekshi-
bicijski nastop s prikazom spo-
sobnosti in veščin policijskih 
službenih psov, pri čemer so so-
delovali tudi varnostni organi z 
vodniki in službenimi psi poli-
cije iz sosednje Avstrije ter he-
likopter Organov za notranje 
zadeve. Najboljšim vodnikom 
so ob zaključku prvenstva 
izročili pokale in diplome, pri-
merno pa so nagradili tudi dla-
kave štirinožce. 

V disciplini sledenja je bil 
med 24 vodniki in službenimi 
psi najboljši vodnik Tugomir 
Mikec z Bondom, ki je osvojil 
97 točk, drugi je bil Slavko 
Muršič s psom Arom (96 točk), 
tretji pa Jože Metelko s psom 
Lasijem (96 točk). V disciplini 
poslušnosti je med 23 sodelu-
jočimi največ, kar 98 od 100 
možnih točk, dosegel vodnik 
Damjan Levstik s psom Pri-
kom, 2. mesto Tugomer Mikec 
s psom Bondom (95 točk), prav 
toliko točk pa je dosegel tretje 
uvrščeni pes Kori z vodnikom 
Hubertom Encijem. 
V disciplini obramba in na-

Pad z nagobčnikom je zmagal 
hodnik Slavko Muršič s psom 
Arom (98 točk), 2. Stanislav 
Curič s psom Pegom (96 točk), 

pa Bogdan Gruden s psom 
Odinom (95 točk). V disciplini 
obramba in napad - zaščitna 
obleka je slavil Bogdan Gruden 
s psom Odinom (98 točk), 2. 
Sašo Zdovc s psom Ringom (96 
točk), 3. Hubert Enci s psom 
Korijem (92 točk). Posebej za-
nimivo je potekalo tekmovanje 
^ odkrivanju mamil, kjer se je 
najbolje izkazal pes Odin z vod-
nikom Jožefom Krčkom, ki sta 
dosegla 286 točk. Drugi je bil 
Pes Lev z vodnikom Ilijo Cvet-
kovičem (263 točk), tretji pa 
pes King z vodnikom Milanom 
^vegljem (235 točk). V detekciji 

minsko-eksplozivnih sredstev 
se je najbolje izkazal pes Sago z 
vodnikom Vojkom Skokom 

(285 točk), drugi je bil pes Noli 
z Robertom Rogljem (282 točk), 
tretja pa psica Nelika z Zora-
nom Kerinom (274 točkj. 

V skupni razvrstitvi je zmago-
valec letošnjega državnega 
prvenstva pes Lasi z vodnikom 
Jožetom Metelkom, ki sta dose-
gla skupaj 372 točk (od 400 
možnih), drugi je pes Kori z 
vodnikom Hubertom Encijem 
(368 točk), tretji pa pes Bond z 
vodnikom Tugomirjem Mik-
cem (366 točk). Vse rezultate so 
zapisali v posebnem informa-
tivnem biltenu, v katerem je 
načelnik Uprave za notranje za-
deve Maribor in predsednik or-
ganizacijskega odbora prvenst-
va Milan Cuš med drugim zapi-
sal, da so vodniki službenih 
psov pomemben dejavnik 
ohranjanja dobrih varnostnih 
razmer, zlasti pri varovanju ze-
lene meje, javnih prireditev, 
vzdrževanju javnega reda in 
miru ter pri preventivni dejav-
nosti. 

M.Ozmec 

Policijski službeni psi so dokazali, da se ne bojijo pokanja 
strelnega orožja niti napadalca z nožem. 

V nastopu je sodeloval tudi helikopter ONZ Slovenije. 
Foto: M. Ozmec 

ORMOŽ / s POLICIJSKE POSTAJE 

Prevladujejo tatvine in velike tatvine 
Ormoška policija je pripravila pregled uspehov in rezultatov, ki 
so jih dosegli na vseh področjih svojega delovanja v minulega 
pol leta, podal pa jih je komandir policijske postaje Ormož Dar-
ko Najvirt 

Na področju UNZ Maribor so se 
nadaljevali uspehi pri zatiranju 
najekstrenmejših in najodmev-
nejših kaznivih dejanj. Ob šti-
riodstotnem porastu števila kaz-
nivih dejanj je bila dosežena 
boljša raziskanost vseh kaznivih 
dejanj za 1,5 odstotka, v okviru 
tega pa je posebej ugodno dejstvo, 
da se je izboljšala raziskanost tis-
tih kaznivih dejanj, zaradi storit-
ve katerih se ljudje čutijo najbolj 
ogrožene, to so vlomi v stanovanj-
ske hiše in vozila, tatvine vozil in 
podobno. Porast tovrstne raziska-
nosti je bil občuten - od 7 do 21%, 
prav tako se je povečalo skupno 
število odkritih kaznivih dejanj s 
področja gospodarske kriminali-
tete. 

Na območju policijske postaje 
Ormož so na področju kriminali-
tete prav tako dosegli boljše rezul-
tate kot v enakem obdobju lanske-
ga leta. Število kaznivih dejanj je 
v močnem porastu, dosegli pa so 
boljšo raziskanost. V prvem pol-
letju so obravnavali skupno 92 
kaznivih dejanj, od tega so jih ra-
ziskali 67, 25 pa je ostalo nerazi-
skanih. Večina kaznivih dejanj je 
s področja splošne kriminalitete 
(77). Policija ugotavlja, da je naj-
več dejanj storjenih na škodo za-

sebnega premoženja, prevladujejo 
pa tatvine in velike tatvine. 

Stanje javnega reda in miru je na 
območju UNZ Maribor ugodno. 
Število tovrstnih prekrškov je na-
raslo za 6 odstotkov, velik delež 
tega porasta pa odpade na odkritje 
prekkkov, ki so v vzročni zvezi z 
drugimi prekrški, kot je točnje al-
kohola vinjenim, klatenje, pote-
panje. Odmevnejših kršitev javne-
ga reda in miru v prvem poletju 
tega leta ni bilo. V Ormožu so 
obravnavali skupno 153 oseb za 
razne kršitve in zoper njih podali 
predloge sodniku za prekrške. 

Prometna varnost je na območju 
UNZ Maribor ugodna. Zabeležen 
je bil porast skupnega števila pro-
metnih nesreč za 4 odstotke, ki v 
celoti odpadejo na prometne nes-
reče z lažjimi posle^cami. Bistve-
no se je zmanjšalo število mrtvih v 
prometnih nesrečah na območju 
UNZ Maribor: v prvem poletju 
lanskega leta je bilo 44 smrtnih 
žrtev, v enakem obdobju letos pa 
19. Zmanjšalo se je tudi število te-
lesno poškodovanih z 219 na 195. 
Na območju policijske postaje 
Ormož pa je stanje prometne var-
nosti v prvem polletju v primerja-
vi z letom 19% zadovoljivo kljub 
porastu števila prometnih nesreč. 

Na našem območju policija beleži 
zgostitve prometa na magistralni 
cesti Ormož-Ptuj in na regionalni 
cesti Ormož-Središče ob Dravi. 
Policija ugotavlja, da se je 
zmanjšal tranzit tovornih vozil v 
smeri Republike Hrvaške proti 
mednarodnemu mejnemu preho-
du Središče ob Dravi, tovorni pro-
met pa se po njihovih ocenah 
preusmerja na mednarodna mgna 
prehoda Gruškovje in Zavrč. Šte-
vilo prometnih nesreč je poraslo 
za 4,5 odstotka, pri posledicah pa 
ugotavljajo, da se je število mrtvih 
z enega v lanskem letu povečalo 
na dva. Število telesno poškodo-
vanih se je povečalo s 24 na 29, od 
tega je bilo manj hudo telesno 
poškodovanih. Največ prometnih 
nesreč se še vedno pripeti na lo-
kalnih cestah, v naseljih z uličnim 
ali brez uličnega sistema. Naj-
hujše posledice so nastale na re-
gionalni cesti Ormož-Središče ob 
Dravi, kjer so se zgodile prometne 
nesreče z dvema smrtnima žrtva-
ma in s 6 lahko telesno poškodo-
vanih. Zaradi gostote prometa in 
zgostitve promemih nesreč na tej 
relaciji bo policija v prihodnje tu-
kaj bolj prisoma z radarji in ugot-
avljanjem alkoholiziranosti. 

Med povzročitelji prometnih 
nesreč so na prvem mestu vozniki 
osebnih avtomobilov, sledijo jim 
vozniki tovornih vozil, vozniki 
koles z motorjem, vozniki traktor-
jev in avtobusov. Število promet-

nih nesreč z otroki in mladoletni-
ki se ni povečalo, le posledice so 
hujše kot v primerjanem obdobju 
lanskega leta. Najpogostejši vzro-
ki prometih nesreč so še zmeraj 
neprilagojena hitrost, premiki vo-
zila v prometu, nepravilna stran 
vožnje, neupoštevanje prednosti, 
nepravilnosti pri prehitavnju in 
razdalja med vozili. Podali so 743 
predlogov za uvedbo postopka pri 
sodniku za prekrške, zara i cest-
noprometnih prekrškov so man-
datno kaznovdi 1822 udelžencev 
v promem in izdali 1085 plačilnih 
ndogov. 

Tudi delo na področju mejnih 
zadev in tujcev je na območju 
UNZ Maribor ocenjeno kot ugod-
no, nadaljuje se ugoden trend že iz 
preteklih obdobij, ko je bilo od-
kritih večje število ponarejenih 
potnih listin, nedovoljenih migra-
cij in odkritij primerov poskusov 
prenosa mamil preko državne 
meje. Policijska postaja Ormož 
varuje 42 kilometrov državne 
meje z Republiko Hrvaško. Ko-
mandir Najvirt je povedal, da so s 
sodelovanjem obmejnega prebi-
valstva zelo zadovoljni in uspešni, 
zato se jim za pomoč zahvaljuje. 
Veliko, veliko primerov so 
uspešno realizirali prav na podla-
gi koristnih informacij, ki so jih 
posredovali ljudje, ki živijo ob 
meji. Na ta način so v prvem po-
letju leta 1997 obravnavali 71 pri-
merov in 242 oseb za različne 

prekrške. Pri ilegalnih prehodih 
čez mejo še vedno prevladujejo 
državljani Turčije, sledijo jim 
državljani Romunije. Med delov-
ne naloge policistov ormoške pos-
taje spada tudi delo na meddržav-
nem mejnem prehodu Ormož. 
Tranzit in sam promet potnikov 
na tem mejnem prehodu sta izred-
no gosta, kar zahteva dodatne na-
pore in angažiranje policistov, ki 
opravljajo svoje delo na tem mej-
nem prehodu. V prvem polletju 
letošnjega leta je mejni prehod 
Ormož prestopilo v 767.081 pot-
nikov. 87 so jih zavrnili, ker niso 
izpolnjevali pogojev za vstop v 
državo, ugotovili so 93 ponareje-
nih potnih listin in izdali 98 vizu-
mov. 

Komandir Darko Najvirt je ob 
koncu pogovora povzel: "Lahko 
rečem, da smo v prvem poletju 
leta 1997 obvladali situacijo na 
vseh svojih delovnih področjih in 
da so nekateri pokazatelji boljši, 
kot so bili v prvem poletju lanske-
ga leta. Trudili se bomo, da bomo 
naše aktivnosti nadaljevali tudi v 
drugi polovici leta in na ta način 
zagotavljali ugodne varnostne raz-
mere na območju, kjer delujemo. 
Želimo si, da bi se naši prebivalci 
počutili varno, in to smo jim tudi 
dolžni zagotavljati." 

vki 

ORMOŽ / DAN ODPRTIH VRAT POLICIJE 

»Ko bom velik •••« 
Na petkovem preventivnem dnevu in dnevu odprtih vrat policij-
ske postaje Ormož so imeli obiskovalci vpogled v prostore, vozi-
la in opremo policije, stavri, ki jim največkrat vzbujajo straho-
spoštovanje in so obdane z določeno mero skrivnosti in nedos-
topnosti navadnemu smrtniku. Vrata policijske postaje so bila 
dobesedno odprta, kar je bilo nenavadno, saj je običajno 
določena procedura, preden lahko vstopimo v policijsko posta-
jo. Precej občanov je izkoristilo možnost in si ogledalo prostore, 
med katerimi je bilo največ zanimanja za prostor za pridržanje 
oziroma po domače - zapor. 

Istočasno se je v prekrasnem 
sončnem vremenu na igrišču v 
Mestni grabi po različnih poli-
cijskih avtomobilih kobacalo ve-
liko otrok, najpogumnejši pa so 
se zavihteli na težke motorje in 
najbrž je marsikateri malček 
zvečer zaspal z mislijo: "Ko bom 
velik, bom policaj." Na ogled je 
bil širok arzenal različnega 
orožja, največ aplavza pa so 
poželi vodniki policijskih psov 
in konjeniki, ki so prikazali ne-
kaj osnovnih vaj. Vrhunec 
doživetja odraslih in otrok pa je 
bil pristanek helikopterja. Zelo 
zanimiva je bila tudi prezentaci-
ja robota za uničevanje eksplo-
zivnih sredstev. Tisti, ki so 
preizkusili "zaletavček", so bili 
presenečeni in tudi vidno pre-
treseni, kakšen sunek povzroči 
tako majhna hitrost. Ob stojnici 
svetovalnice za občane krimina-
listične službe iz Maribora pa so 
svetovali, kako ravnati in se ob-
varovati vloma, kako varujemo 
svoj avtomobil in podobno. Med 
odraslimi pa je bilo največ zani-
manja za nove oblike drog, ki se 
pojavljajo na našem tržišču in so 
vse bolj dostopne otrokom. 

Na tiskovni konferenci, ki so se 
je poleg načelnika policijske pos-
taje Ormož Darka Najvirta ude-
ležili še pomočnik uprave za no-
tranje zadeve Maribor Jurij Fer-
me, načelnik inšpektorata poli-
cije na UNZ Maribor Mirko 
Ploj in vodja referata UNZ Ma-
ribor Slavko Breznik, je bilo 
izrečenih kar nekaj pohval na 

račun ormoške policije, saj je 
stanje na področju kaznivih de-
janj in njihove raziskanosti zelo 

ugodno. Zelo malo je kršitev jav-
nega reda in miru, tudi število 
prometnih nesreč ne izstopa, ne-
koliko več pa je prometnih nes-
reč s smrtnim izidom. 

Petkova prireditev je omo-
gočila povsem drugačen stik 
med policijo in občani. Otroci, 
ki so na vse mile viže plazih po 
policijskih avtomobilih, bodo 
imeli gotovo drugačen odnos do 
policije kot tisti, ki so zrasli v 
obdobju represije. 

vki 

"Ko bom velik, bom policist in se bom vozil s takšnim motor-
jem!" 

Tisti, ki so preizkusili "zaletavček", so bili presenečeni, 
kakšen sunek povzroči že zelo majhna hitrost 

L 



Kuharski nasveti 
Marinade 

Pogosto pri pripravi različnili mesnili, zelenjavnili ali sad-
nih jedi slišite izraz marinada, ki ni posebej opisan ali raz-
ložen, zato boste danes slišali vse o marinadah. 

Marinada ali kvaša je najpo-
gosteje močno začinjena 
tekočina, v katero položimo 
živilo, preden ga toplotno obde-
lamo, torej skuhamo, spečemo 
ali dušimo. V marinade ga 
vložimo zato, da se zmehča, 
navzame okusa in da se ne 
izsuši. Najpogosteje so marina-
de kisle. Kisamo jih z vinom, 
kisom, limoninim sokom, zra-. 
ven kisa pa so sestavljene iz raz-
ličnih zrnatih in listnatih 
začimb in zelišč. Od zrnatih in 
listnatih začimb najpogosteje 
uporabimo lovorjev list, timi-
jan, majaron, brinove jagode, 
kumino, zrna celega popra in 
malo olja. Marinada za meso pa 
lahko vsebuje tudi kolobarje 
čebule, narezano korenje, zele-
no, peteršiljevo korenino in por. 
Marinado iz listnatih in zrnatih 
začimb ter zelenjave najpogos-
teje uporabljamo pri pripravi 
divjačine in govedine. 

Če meso iz marinade pečemo 
na žaru, mora marinada vsebo-
vati tudi nekoliko več olja, vsaj 
eno četrtino od celotne marina-
de. Če pa meso dušimo ali 
pečemo, dodatek olja predhod-
no ni potreben. 

Na splošno ločimo dve te-
meljni vrsti marinade: ene so 
pripravljene hladno, druge to-
plo oziroma vroče. Hladno pri-
pravljene marinade izbiramo za 

živila, ki so nekoliko mehkejša, 
na primer ribe in perutnina. 
Tako za ribe kot tudi za perutni-
no velja, da jih ne vlagamo v 
marinade za daljši čas oziroma 
potrebujejo le kratko marini-
ranje. Včasih lahko z marinado 
nadomestimo toplotno obdela-
vo oziroma kuhanje. Sestavine 
za marinado dobro premešamo 
in jo prelijemo čez surove ribe 
ali lupinarje. Te marinade so 
najpogosteje sestavljene iz bele-
ga vina, limoninega soka, olja, 
svežih ali posušenih zelišč, 
strtega popra, grobe morske soli 
in čebule. 

V hladno pripravljenih mari-
nadah, ki vsebujejo rdeče vino, 
mariniramo običajno temne 
vrste mesa, ki jih kasneje 
spečemo na žaru. Včasih upo-
rabljamo tudi začimbne omake, 
kot je sojina, ali sadne sokove. 
Različne kuhinje pripravljajo 
hladne marinade na jogurtovi 
osnovi. Te so zelo aktualne tudi 
pri nas, saj jogurtovi aktivni en-
cimi živilo hitreje zmehčajo. 

Vroče pripravljene marinade, 
kot je marinada z rdečim vi-
nom, dajo v primerjavi z enako 
hladno marinado močnejši okus 
in živilo se hitreje zmehča. To-
ple kvaše z rdečim vinom po-
gosto uporabljamo pri pripravi 
govedine in divjačine. 

Živilo v marinadi pustimo 

različno dolgo, kar je odvisno 
od velikosti živila in starosti 
mesa, velja pa, da čim dlje je 
živilo v marinadi, tem več okusa 
privzame. Marinada mora živilo 
popolnoma prekriti, od časa do 
časa ga obrnemo in shranjujemo 
do uporabe v hladnem in tem-
nem prostoru ali v hladilniku. 
Pri sobni temperaturi se živilo 
sicer navzame okusa dvakrat hi-
treje kot v hladilniku, vendar je 
večja možnost kvara. 

V vseh marinadah je naj-
večkrat prisoten tudi kis ali dru-
ga kisla sestavina, zato ne upo-
rabljamo posod iz kovine razen 
tistih iz nerjavečega jekla. 

Marinirano živilo pred toplot-
no obdelavo dobro odcedimo in 
po potrebi osušimo s ku-
hinjskim papirjem, da se pri 
pečenju ne nabere preveč 
tekočine in bi se živilo dušilo, 
ne peklo. Pri dolgem mariniran-
ju živil se v marinadi nabere 
precej soka od živila, zato mari-
nad ne zavržemo, ampak jih 
uporabimo za izboljšanje okusa 
gotovih jedi, iz marinad pa si 
pripravimo tudi odlične omake. 

Uporabljamo in pripravljamo 
pa tudi suhe marinade, ki so ses-
tavljene iz mešanic zelišč in 
začimb, s katerimi živilo samo 
natremo. Tako marinirana živi-
la so primerna za kislo vlaganje 
ali jih premažemo še z oljem in 
spečemo na žaru ali v terini. 
Jedi so še okusnejše, če jih 

namažemo s su-
r rovim maslom. 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

Krvodajalci 
I 16. september: Vesna Kunčnik, 

Ormoška 70, Ptuj, Janez Žnidarič, 
Lancova vas 96, Boris Spindler, 
Prerad 40, Martin Cvetko, 6ra-
dlščak 8, Vida Maroh, Pobrežje 
34, Janez Muršec, Ločki Vrh 52/a, 
Stanislav Enneršič, Mezgovci 3, 
Jože Fideršek, Tržeč 34/a, Franc 
Simonič, Gabrnik 3, Zvonko Med-
ved, Cvetkovci 79/a, Anton Feguš, 
Sedlašek 15/a, Srečko Letonja, 
Ooiena 48, Marjan Arnuš, Kicar 

I 108/a, Andrej Planinšek, Apače 
I 298, Janez Mere, Gromova 2, 
I Ptuj, Stanislav Ivančič, Hrastovec 
t 73/a, Dragica Simonič, Gabrnik 3, 

Ivan Lesjak, Nova vas pri Markov-
cih, Neža Erjavec, Vičava 56, Ptuj, 
Zvonko Žabota, Mestni trg 4, Ptuj, 
Danica Vaupotič, Jurovci 23/a, 
Stanko Božičko, Dolena 36/a, 
Jožica Predikaka, Kicar 77, Andrej 
Vidovič, Mezgovci 46/c, Janez 
Potočnik, Hrastovec 26, Sandi 
Roškar, Pobrežje 146. 
18. september: Stojan Šprah, 
Prešernova 32, Ptuj, Milan Niedor-
fer, Pavtovci 23, Branko Zorko, 
Moškanjci 82/b, Sandi Obran, 
Zamušani 41, Danilo Rajh, Pivko-
va 13/a, Ptuj, Dušan Zemljarič, 
Nova vas 93/c, Roman Kostanje-
vec, Zagojiči 21, Anica Plohi, Bra-

tislave! 62, Martin Brec, Volkmer- | 
jeva 7, Ruj, Friderik Majcen, j 
Spuhlja 118, Janez Vidovič, Žetale [ 
23/b. Franc Fekonja, Hajdoše 3/d, ! 
AlojzMihelak,Majcigerjeva9, Ma- I 
ribor, Alojz Gojčič, Starše 43, An- j 
ton Mlakar, Gučkova 11, Ki- j 
dričevo, Dušan Rižnar, Kraigherje- j 
va 26, Ruj, Željko Tarodi, Arbajter- j 
jeva 8, Ptuj, Branko Frangež, Pod- I 
lože 49, Jurij Mendaš,Prepolje 22, 1 
Mirko Krajnčič, Ui. 5. Prekomor- I 
ske 3, Ptuj, Jožica Šibila, Prvomaj- 1 
ska 7/a, Maribor, Mirko Zorman, j 
Ročica 10/a, Ivan Brumen, i 
Moškanjci 113. j 

PRIPRAVUA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. KLIN. PSIH. / 
NEKATERI DRUGI PROBLEMI DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 140. NAD 

Zakon^ družina in duševno zdravje 
Nadaljevanje 
Zakonci, polni nezadovoystva in tesnobe, se pogosto boji-
j o razkriti zakonskemu partneiju s>'oje želje po tej ljubeči 
pripadnosti in nežnosti, saj se bojijo, da bodo v i^egovih 
očeh otročji, naivni, slabotni in ranljivi. Pogosta je v so-
dobnem zakonu bojazen,da bo partner izkoristil njihovo 
s labost 

Lahko rečemo, da strah za 
domnevno svobodo in samos-
tojnost sedaj vodi do tega, da 
so odnosi med zakoncema, po-
sebno na čustveni ravni, 
zrahljani in večkrat le površni. 
Strah pred predanostjo part-
nerju in strah pred razočaran-
jem gre večkrat tako daleč, da 
zatirata celo čustva ljubosum-
nosti, se izogibata vseh medse-
bojnih pričakovanj in se pre-
dajata spolnosti brez sočasnih 
čustvenih vzgibov. Seveda je 
razumljivo, da ostaneta zakon-
ca ob taki miselnosti globoko 
Človeško nezadovoljna. 

Resni problem sodobnega za-
kona še vedno izvira iz delitve 
vlog. Nobena skrivnost ni, da 
zahteva zakonska zveza od 

partnerjev veliko osebne sta-
bilnosti in zrelosti. V zaplete-
nem in zahtevnem življenju v 
dvoje morata oba pomagati 
drug drugemu in med njima se 
mora razviti globok občutek 
solidarnosti, do katerega pa 
pride praviloma v zakonu le 
tedaj, če vloge med partnerje-
ma niso preveč togo razdelje-
ne. Najbolj neugodno je seve-
da, če so vloge razdeljene po-
larno: moškost-ženskost, moč-
slabost in dominantnost-po-
drejenost. 

Moderni tip zakona je tudi 
na področju odnosov med za-
koncema načel stoletna pravi-
la, uvedel vrsto novosti, hkrati 
pa stari modeli še vedno niso 
iztgubili veljave. Zavest za-

koncev o odtujenosti je seveda 
danes velika, ob tem pa tudi 
razpetost med morečim občut-
kom nezadovoljstva z real-
nostjo in nemočjo, odtrgati se 
od utesnjujočih, na spol veza-
nih vlog. Neka raziskava je po-
kazala, da po mnenju tako 
moških kot žensk "sodi" k 
moškemu tipu 12 lastnosti, od 
katerih je bilo 11 ocenjenih 
kot znak krepkosti in le ena 
kot slabost. Nasprotno pa je 
osem lastnosti, ki vse sodijo k 
"napaki", "tipično ženskih". Ta 
raziskava je tudi pokazala, da 
postavljajo ljudje za "idealnega 
moža" mnogo večje zahteve 
kot za "idealno žensko", imeti 
mora namreč boljše lastnosti 
kot ona. VeČina žena in mož 
sledi večkrat povsem podza-
vestno tem pričakovanjem in 
normam. 

Še nekaj o tem pa naslednjič, 
ko se bomo dotaknili dezinte-
gracije tudi družine. 

mag. Bo|aii Šinko 

Nagradno turistUno vprašanje 
Danes ob devetih bo po 

krajšem programu in pozdra-
vu pokrovitelja odšla na 140 
km dolgo pot med haloške 
griče in doline 3. haloška 
konjenica, ki je ena od dva-
najstih organiziranih konje-
nic oziroma pohodov s konji 
v naravi, ki so vključeni v 
program konjeniške treking 
zveze Slovenije. 

Na njej bo letos, kot je na so-
botni tiskovni konferenci po-
vedal predsednik organizacij-
skega odbora Branko Brumen, 
sodelovalo okrog 70 konjeni-
kov iz cele Slovenije. Organi-
zatorji (GIZ Poetovio Vivat, 
Country club Ptuj in KK 
Skorba) so v letošnjo traso 
vnesli nekatere spremembe -
vključitev dveh novih krajev 
(Ptujske Gore in Kočic), da ne 
bi izgubila privlačnosti. Na 
celi poti, ki jo bodo končali v 
soboto ob 17.30 uri na prosto-
ru KK Skorba, kjer je tudi 
začetek, jih bodo letos 
spremljali zdravnica, veterinar 

in kovač. S tem je pohod le še 
pridobil na kvaliteti. 

Sedmega oktobra pa se bo v 
Mariboru pričel letošnji gos-
tinsko-turistični sejem Gost 
Tur '97. Predstavitev Ptuja je 
pomembna tudi zaradi pred-
stavitve novega kataloga ptuj-
ske turistične ponudbe in pro-
grama prireditev v letu 1998 
kot enega izmed najpomemb-
nejših segmentov ptujske tu-
ristične ponudbe. 
• • • 
Nagrado za pravilen odgovor 

na prejšnje nagradno turis-
tično vprašanje prejme Franc 
Travnikar iz Ptiiia. Mešknva 

3, ki je pravilno odgovoril, da 
so pričeli obnavljati Orfejev 
spomenik, ki je eden od turis-
tičnih simbolov Ptuja. Čestita-
mo! 

V osmih mesecih letos je v 
Ptuju in okolici prenočevalo 
14.196 domačih in tujih gos-
tov, ki so ustvarili 39.273 
nočitev. Vprašujemo, kdaj je 
Ptuj dosegel največ nočitev in 
koliko. Nagrada za pravilen 
odgovor je majica s ptujskim 
grbom in turistični vodnik 
Ptuja z okolico. Odgovore 
pričakujemo v uredništvu 
Tednika, Raičeva ulica 6, do 
10. oktobra. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 
Kdaj je Ru j dosegel največ nočitev in koliko? 

Ime in priimek: 

Naslov: 

I PIŠE: ING. M I R A I T O L U Š I Č ^ V V R T u " " ^ V m U * V VRTU ^ V V R T ^ ^ 

Prišla ie iesen ••• 
in z njo težko pričakovan ter vesel čas, ko z vrta pobira-
mo jesenske pridelke. Narava se že odeva v barvito je-
sensko podobo, rastlinje v vrtu pa pripravlja na zimsko 
mirovanje. Naužijmo se še v vinotoku prelesti zlate jese-
ni in pripravimo rastlinam, potrebnim vrtičarjeve 
pomoči, razmere za boljšo prezimitev. 

V SADNEM VRTU razen 
nešpelj dozorevajo tudi že vse 
pozne sadne vrste in sorte. Za 
obiranje, hrambo in poratx) 
sadja je najpomembnejša izbira 
pravega časa za to opravilo. 
Sadje, ki ga nameravanra hraniti 
za porabo v svežem stanju, 
mora doseči le drevesno zre-
lost. Prepoznamo jo, ko plodovi 
dosežejo značilne znake sadne 
vrste in sorte, velikost in tDarvo, 
ko porjavijo ali potemnijo seme-
na in ko se plod z lahkoto s 
pedjem loči od veje. Užitno zre-
lost bodo nabrani plodovi dose-
gli glede na svojo sortno značil-
nost in ustreznost shramtDe šele 
v krajšem ali daljšem obdobju v 

hrambi. Ker je trpežnost sadja v 
shrambi odvisna v največji meri 
od primernosti shramt)e in 
stopnje zrelosti plodov, srednje 
pozne in pozne sorte jabolk in 
hrušk oberemo čimprej, lahko 
že konec septembra in v 
začetku oktobra, dokler so še 
samo v drevesni zrelosti. Sadje, 
ki smo ga namenili za sprotno 
porabo kot sveže ali za predela-
vo v razne sokove, kompote, za 
sušenje in podobno, pustimo 
na drevesu, dokler ne doseže 
užitne zrelosti, še posebej če je 
za zorenje ugodno toplo in 
sončno jesensko vrenne. 

V tem času pa nimanno oprav-
ka le z obiranjem sadja, pač pa 

postorimo opravila, ki so po-
trebna, da rastlinje pripravimo 
za zinnsko mirovanje. Jagodne-
ga nasada po obiranju v nobe-
nem primeru ne smemo pre-
pustiti naključnemu koncu ve-
getacije. Da bo rastlina lažje 
prezimila, jo po obiranju opleve-
mo, odstranimo odvečne živice 
in obtrgamo zunanje liste roze-
te, če so poškodovani, 
posušeni ali jih je napadla listna 
pegavost. Posebej smo pozorni 
na njeno stopnjo rastnosti. Če 
opazinno, da so jagodne rozete 
bledikave, jih dognojimo s hitro 
delujočimi gnojili, če pa se bo 
nadaljevalo sušno obdobje, pa 
nasad zalijemo. Jagode namreč 
vegetirajo vse do pričetka hlad-
nejšega otxlobja v pozni jeseni 
in si tako krepijo z asimilati 
osrčje listne rozete, za kar pa 
potrebujejo dovolj rudninske 
hrane in talne vlage. V času rasti 
pa so jagodni grmi še občutljivi 
za rastlinske škodljivce in bolez-

ni. Napadajo jih pršice, pogosto 
pa se pojavlja listna pegavost in 
plesen, pa tudi na razne goseni-
ce in poljske miši bodimo po-
zorni, ali se niso vgnezdile v ja-
godne grme. Glivične tx)lezni 
preprečujemo s fungicidi topa-
som, baykorom, systanom ali 
rubiganom v koncentraciji, kot 
jo priporoča proizvajalec pri-
pravka, proti škodljivcem pa 
uporabimo ustrezne insekticide. 

Če so v nasadu jagod nastala 
prazna mesta, jih enostavno za-
polnimo z dvenna živicama v 
eno sadilno mesto, kjer se bodo 
do spomladi dobro vrastle. Cve-
tove, ki se na jagodnih rozetah 
pojavlj^o v tem času, je korist-
neje sproti odstranjevati, kot da 
bi s svojim razvojem prikrajšali 
rastlino za rodovitnost v pri-
hodnjem letu. 

V OKRASNEM VRTU okto-
bra, ko je na polju čas za setev 
ozimin (ječmena, rži in pšenice), 
sadimo čebulice spomladi cve-
točih čebulnic: narcise, hijadn-
te, tulipane, perunike, zvončke, 
norice in krokuse. Omenjene 
vrste čebulnic niso prezahtevne 

glede talnih razmer, najbolje pa 
uspevajo v peščeno-ilovnatih in 
ilovnato-peščenih tleh, dobro 
založenih s humusom. Pripo-
ročljivo je tla gnojiti z biogreno v 
količini, kot je priporoča proiz-
vajalec tega organskega gnoji-
la. 

Za vse vrste okrasnih čebul-
nic vdja pravilo, da čebulčke 
vsadimo za dve njegovi debelini 
globoko. Ker so čebulice okra-
snih čebulnic vabljiv plen za vo-
luharja, jih pomočinno v škropi-
vo: 0,2-odstotni lebaydd ali gu-
sathion, ki mu primešamo an-
tracol BT v 0,2-odstotni % kon-
centraciji, da jih hkrati zavaruje-
nrx) pred okužbo z glivičnimi bo-
leznimi. 

Rododendromi so zadnji dve 
leti močno podvrženi napadom 
sive plesni, zaradi katere propa-
dejo tako cvetni popki kot tudi 
cele veje. Za preprečitev te 
okužbe rastline poškropimo že 
v oktobru z 0,04-odstotnim 
škropivom octave ali chorus. 
Škropivo nrrara obliti sleherno 
zabrstje na rastlini. 

V ZELENJAVNEM VRTU ok-

tobra pospravljamo vrtnine, ki 
jih bomo hranili sveže za ozim-
nico. Prednost imajo seveda 
vrtnine, ki so občutljive na slano 
in bi pozeble, za vse pa velja, da 
če je le nnogoče, se spravila loti-
mo v suhem in lepem vremenu, 
da se rastline ali njihovi deli hi-
treje posuše. Pri sušenju se izo-
gitDamo, da bi jih močneje se-
grelo opoldansko sonce. Zelen-
java, ki bi bila izpostavljena to-
ploti ali pa smo jo v shrambo 
spravili omočeno, se prične hi-
tro kvariti. Vrtnine bodo v zimski 
hrambi trpežne, če tx)do pred 
spravilom dosegle normalno 
zrelost ter bodo zdrave in 
nepoškodovane. 

Spraznjene grede že zarašča 
plevel. Ne pozabimo nanje in 
preprečimo, da bi se na njih 
pričel plevel senneniti. Rast ple-
vela najlažje ukrotimo tako, da 
grede pognojimo z 10 kg bio-
grene na ar površine in jo plitvo 
vkopljemo v zemljo, s tem pa 
podkopljemo tudi vse plevele, ki 
so, če so dovolj mladi in še brez 
semena, zeleno gnojilo. 

Miran Giušič, ing. agr. 











PREJELI SMO 
»16 Stanovalcev 
ovadilo direktorja« 

(Odgovor na oddajo v živo z dne 17. 9.1997 po ra-
diu Ptuj in objavo članka v Tedniku z dne 18. 9. 
1997 z naslovom "16 stanovalcev ovadilo direktorja") 

Uvodoma želim pojasniti, da smo po zakono o go-
spodarskih družbah enakovreden partner vsem tistim 
gospodarskim družbam, ki so zapisane v sodni regis-
ter pristojnih sodišč, kar je vse objavljeno v Uradnem 
listu RS. Ker gre za presedan z objavo nečesa, kar je 
uradno že objavljeno, naj mimogrede navedem, da je 
avtorica članka, objavljenega v TEDNIKU, solastnica 
Tednika, da o drugih solastnikih ne govorimo, kar se 
vse da razbrati na za to pristojnih mestih. Tega seveda 
ni potrebno tendenciozno razlagati, saj ^ e za čisto 
navaden d.o.o., ki ni nujno, da je monopolist nad me-
diji javnega obveščanja, saj je povsem tržno naravnan, 
pa čeprav je Radio-Tednik. 

Demantirati moram tudi izjavo, da je mene novinar-
ka klicala v času poteka oddaje v živo, saj sem bil pris-
oten na svojem delovnem mestu in ni bilo za nas s 
strani Radia Ptuj nobenih klicev. To lahko trdim, ker 
je bil v sredo, 17.9.1997, zjutraj razgovor z voditeljico 
oddaje na Radiu Ptuj v smislu razprave o izvajanju 
sklepov lastnika in posledicah, gre za neporavnane 
obveznosti, za kar nas zastopa za to ustrezna in uspo-
sobljena odvetniška pisarna g. Branka Resnika, ki ga 
je za odgovor prosila voditeljica oddaje v živo. 

Če preidem k stvari, moram povedati, da je politiza-
cija nastale situacije potuha tistim lasmikom, ki 
nočejo dojeti, da so kot lastniki dolžni sodelovati pri 
zagotavljanju sredstev za vzdrževanje in obnavljanje 
skupnih delov in naprav v hiši in za normalno funk-
cioniranje hiše in da je upravitelj le izvajalec sklepov 
lastnikov. 

Konfliktno situacijo so povzročili parcialni interesi 
nekaj lastnikov v večstanovanjski hiši v CMD 8, 10, 
12, v kateri Mestna občina Ptuj nima niti enega stano-
vanja. Predstavnik samozvanega odbora stanovalcev v 
OVIiD 8,10,12 s krivo ovadbo grobo napada mene kot 
odgovom^ poslovodnega delavca podjetja, pri 
čemer navaja v Tedniku z dne 18. septembra 1997, da 
je podjetju ali meni osebno predal dokumentacijo, kar 
je čista neresnica. 

Struktura lastnikov v večstanovanjski hiši v CMD 8, 
10,12 je naslednja: 
Lastnik Vrsta Število Delež v % 

od celote 
1. Mestna občina Ptuj 0 0 O 
2. Druge pravne osebe najemna 2 3,42 
3. Etažni last.-fizične osebe lastnišl<a 34 91,40 
4. IVIestna občina Ruj-garaže najem 18 5,18 
Skupaj: 54 100,00 

Zaradi dotrajanosti kotlov na trdo gorivo so pripra-
ve na rekonstrukcijo stekle v času, ko je bila hiša 
priključena na plin, t.j. leta 1995. V preteklem letu je 
bila izvedba odložena, čeprav so nas lastniki v 
prejšnjem letu pisno opozorili, da zaradi nestrinjanja 
manjše^ števila lastnikov ne bodo plačevali 
povišanja cene izvedbe v letu 1997 in škode, ki bo nas-
tala pri eventualnem izpadu edine dotrajane peči ali 
velikih popravil za peči, za kar imamo pisne doku-
mente. 

Na podlagi večinskega sklepa lasmikov stanovanj je 
podjetje nadaljevalo pripravo tehnične dokumentaci-
je, pridobilo 9.9.19% upravno odločbo za izvedbo re-
konstrukcije kotlarne in pripravilo javni natečaj za iz-
biro najugodnejšega ponudnika za izvedbe obnove 
skupne kotlarne CMD 8, 10, 12, ki je bil objavljen v 
Uradnem listu RS št. 27-29 z dne 23. 5.1997 z rokom 
za oddajo ponudb 30 dni. 

Med na ta način zbranimi in analiziranimi ponud-
bami izvajalcev je komisija, sestavljena iz lasmikov 
stanovanj, izbrala najugodnejšega ponudnika in 
odločitev ponovno verificirala na skupnem sestanku 
etažnih lasmikov dne 7. 7. 1997 s 60,32 % glasov za, 
proti ni bil nihče, 8,06 % (3 lasmiki) pa se jih je 
vzdržalo. Iz tega kratkega pregleda dogodkov je raz-
vidno, da so izvajalca izbrali lastniki stanovanj in ne 
Podjetje za stanovanjske storitve, o čemer govorijo od 
lastnikov podpisani zapisniki in drugi dokumenti. 

Ker pa tak način dela nekaj lastoikom ni pogodu, je 
seveda potrebno preko sredstev javnega obveščanja 
polemizirati o postopkih, ki jih stanovanjski zakon 
povsem jasno opredeljuje in so urejeni v pogodbi o 
upravljanu, ki so jo sklenili lasmiki med seboj. 

Žal ni nihče povprašal o zadevi tistih korekmih 
lastnikov, ki so sodelovali v komisijah in dosedanjem 
kurilnem odboru, niti tistih, ki predstavljajo odbor 
lastnikov. Kot kaže, je vzdušje med lastniki zaradi 
zdrah, ki jih nekateri ustvarjajo s svojim nasilnim 
temperamentom, do te mere pokvarilo odnose med 
lastniki, da se v takih razmerah ne upajo javno izpos-
taviti, novinarjem pa mdi njihovega mnenja ni vred-
no objaviti. 

Ovadbe, ki je podana zoper mene in za katero sem 
izvedel iz sredstev javnega obveščanja, pa ne komenti-
ram, saj pri nas funkcionira pravna di^va. Nekateri 
pač ne morejo iz svoje kože, saj je potrebno človeka 
najprej oblatiti, potem se pa naj ta opere, kakor ve in 
zna. Tudi v primeru CMD 8,10,12 me čudi zahtevek 
zasebnikov za posredovanje s strani župana, saj v ob-
jekm ni občinskih stanovanj in lahko lastniki svojo 
pravico uveljavijo po pravni poti v skladu s stano-
vanjskim zakonom, pogodbo o upravljanju in vrsto 
drugih predpisov, ki urejajo to področje. 

Podjetje za stanovnjske storitve, do.o.: 
direktor 
Janez Belšak, ing. gradb. 

PREJELI SMO 
V sramoto 
zdravstvu 

Mojo mamo Kristino Korošec 
so ob začetku julija v strašnih 
bolečinah sprejeli v Splošno bol-
nišnico dr. Jožeta Potrča Pmj. S 
seboj je imela zdravniške izvide, 
ki so potrjevali, da je bila leta 
1995 operirana zaradi Crohnove 
bolezni. Ker so bili simptomi 
enaki, je bilo očimo, da se je bole-
zen ponovila. Zaradi izjemno sla-
bih izkušenj z »zdravljenja« pred 
dvema letoma je prišla v bol-
nišnico predvsem po prvo pomoč 
in prosit za napomico v Splošno 
bolnišnico Maribor ali pa za v 
UKC. Toda tako kot pred dvema 
letoma se je v hiši, ki naj bi bila 
hiša upanja in odrešitve, spet ko-
maj dobro začela njena kalvarija. 

Potem ko ji je dežurni zdravnik 
dal injekcijo proti bolečinam in ji 
napeljal infuzijo, so jo prepeljali 
v sprejemno ambulanto na ki-
rurškem oddelku, kjer je morala 
pol ure kljub popolnoma prazni 
čakalnici čakati na zdravnika (iz-
ginili sta mdi obe bolniški se-
stri). Nato je končno prišel dr. 
Arko, opravil običajni sprejemni 
postopek in mi prišel na hodnik 
povedat, da bo mati ostala v bol-
nišnici. Ker jo je njihovo prvo 
zdravljenje skoraj ubilo, sem 
skušal gospoda doktorja prositi 
za napotnico v katero od že 
omenjenih bolnišnic (kljub temu 
da sem iz izkiišen j kar nekako ve-
del, da za d o s ^ cilja nimam 
možnosti). Ko pa sem s l i š a l 
mamo, ki je kričala od bolečin, 
mi je bilo jasno, da v tem trenut-
ku še najmanj potrebuje prevoz, 
in sem zato namero opustil. 

Na kinu^kem oddelku je pre-
ležala deset dni, dodobra so jo 
»napolnili« z injekcijami, steklo 
ji je na desetine litrov infuzije, 

potem pa so jo premestili na in-
terni oddelek ptujske bolnišnice 
v oskrbo dr. Branku Vukasoviču. 
Ko- ji ves čas bivanja v bolnišnici 
niso niti namignili, kaj namera-
vajo z njo, je ob prvem snidenju z 
dr. Brankom Vukasovičem (ob 
viziti) vprašala gospoda doktorja, 
ali ji bo naredil kakšne preiskave. 
Odgovor se je glasil: »Ne, gledali 
se bomo!« Mati je mislila, da je 
zdravnik to izrekel v šali, in je 
vprašanje ponovila. Dr. Branko 
VukasoviČ, ki ima očitno težave 
pri vzpostavljanju stika s pacien-
ti, je odgovoril: »Gospa, takšne 
me vprašujete, da mi gre na koz-
lanje!« Moja mati, že po naravi 
občutijiva, sedaj pa zaradi 
strašnih bolečin, podoživljanja že 
doživete bolezni in strahu pred 
boleznijo povsem na koncu z 
živci, je planila v jok in jokala ves 
dan! Naj mi kdo pove, ali je 
takšno ravnanje zdravnika pra-
vilno in zdravilno! Po viziti je 
prišla k moji mami medicinska 
sestra in ji dejala, da se gospoda 
doktorja tega ne sme spraševati, 
ker je on specialist internist ga-
stroenterolog. Ta specialist je 
nato začel izvajati svojo strokov-
no terapijo, sestavljeno iz hekto-
litrov infiizije in stotine injekcij. 
Hkrati s tem naj omenim še gro-
zen in neprestan hrup na inter-
nem oddelku (ropotanje s 
pločevinasto posodo, loputanje z 
vrati ...) in smrad ter zatohlost v 
bolniških sobah, ob katerem še 
zdravemu človeku postane slabo. 

Po tej strokovni terapiji se je 
stanje drastično poslabšalo, dr. 
VukasoviČ pa se je brž elegantoo 
znebil bremena in mamo poslal 
na kirurški oddelek, kjer so jo še 
ist^a dne kar na hitro in čisto po 
»pmjsko« operirali. 

Kot se je pozneje izkazalo, so ji 
v telesu pustili oboleli del čreve-
sja, ki je bil tako deformiran, da 
je zastrupljal telo. Okrog njega so 
naredili le nekakšen by pass (na-

redili so Heotransver^anasto-
mozo). Operacijo je vodil dr. Bri-
celj, trajala je tri ure (pred dvema 
letoma v UKGju šest ur) in pos-
ledice so bile kmalu vidne. Njeno 
stanje se je hitro poslabšalo, ope-
rirano področje se ji je zagnojilo, 
kri se je zastrupila, dobila je viso-
ko vročino - bila je tik pred 
smrtjo. In tedaj so zdravniki na 
Pmju končno sprejeli vsaj eno 
pamemo odločitev, za katero jim 
bom vedno hvaležen. Odločili so 
se mojo mamo premestiti. Naj-
prej so p)oskušali v UKC-ju, kjer 
pa je niso hoteli sprejeti (najbrž 
so že naveličani reševati ptujske 
»fiišarije«), zato so jo poslali v 
Maribor. Seveda v napačno am-
bulanto. Mojo mamo, ki je bila v 
šoku, so po mariborski bolnišnici 
tri ure »premetavali« po štirih 
različnih ambulantah. Končno 
so je sprejeli v šok sobo v Mari-
boru. Tu se je potem pričel pravi 
boj za njeno življenje. Tu so se 
ljudje - ki jim bom sam, moja 
družina in vsi, ki imajo mojo 
mamo radi, večno in vedno hva-
ležni - borili zanjo in jo počasi 
trgali iz krempljev smrti. Srčna 
hvala in vsa priznanja prim. dr. 
med. Francetu Grandovcu, dr. 
med., ki je opravil še eno operaci-
jo, dr. Konjaku in drugim dok-
torjem, ki so se borili proti za-
strupitvi krvi, postavili na noge 
njen povsem uničeni imimski 
sistem in se niso vdali, čeprav je 
imela na začetku le procent 
možnosti za preživetje. 

Zdravnikom in osebju mari-
borske bolnišnice, ki so imeli 
opraviti z mojo mamo, gresta 
vsaka čast in hvala, omenjenim 
zdravnikom ptujske bolnišnice 
pa priporočam, da naj malo pom-
jejo po »svem«, da bodo videli, 
kaj naj bi naziv doktor medicine 
v resnici pomenil! 

Martin Korošec 



2. IIGA 
Rezultati 8. kroga: Koper -

Železničar 2:0, Esotech Šmartno -
BS Tehnik 1:2, Rudar Trbovlje -
Elan 1:0, Drava - Factor Črnuče 
4:0, Triglav Teletv - Šentjur 4:1, 
Nafta - Jadran Šepič 2:0, Goriške 
opekarne - Aluminij 1:1, Dra-
vograd - Zagorje 2:1. 
1.TRIG. TELETV 8 7 1 0 24:7 22 
2. KOPER 8 7 0 1 26:5 21 
3. ŽELEZNIČAR 8 6 1 1 18:8 19 
4. BS TEHNIK 8 4 3 1 11:7 15 
5. DRAVOGRAD 8 3 3 2 10:1012 
6. NAFTA 8 3 2 3 11:1011 
7. ELAN 8 2 4 2 13:1010 
8. DRAVA 8 2 3 3 8:7 9 
9.RUDARTRB. 8 3 0 5 7:12 9 
10. ESOTECH ŠM. 8 2 2 4 17:19 8 
11. ALUMINIJ 8 2 2 4 6:9 8 
12. ŠENTJUR 8 2 2 4 9:14 8 
13. GORIŠKE OP. 8 1 4 3 11:19 7 
14. JADR. ŠEPIČ 8 2 1 5 9:17 7 
15. FACTOR ČRN. 8 2 0 6 7:23 6 
16. ZAGORJE 8 1 2 5 5:15 5 

Pari 9. kroga: Železničar -
Triglav Teletv, Zagorje - Esotech 
Šmartno^ Aluminij - Dravograd, 
Jadran Sepič - Goriške opekarne, 
Šentjur - Nafta, Factor Črnuče -
Koper, Elan - Drava, BS Technik -
Rudar Trbovlje. 

PRAV« • FACTOR 
CRNUCE 4:0 /1:0/ 

STRELCI: 1:0 Eraeršič /34/, 2:0 
Fanedl /62/, 3:0 Kmetec /65/, 4:0 
Kmetec/76/. 

DRAVA: Starovasnik, Koren, 
Plošnik, Pučko, Karanovič, T. 
Vršič, Belec /Kovačec/, Pranj ič, 
Emeršič /Križanič/ Volk /Fanedl/, 
Kmetec. 

Nogometaši ptujske Drave so po 
dolgem času^zmagali. V srečanju s 
Factorjem Črnučami so krenili 
odločno, da čimprej dosežejo zade-
tek. Gostje so sicer poizkušali 
igrati, niso se čisto zaprli ampak, so 
jih v to prisilili nogometaši Drave. 
Prve dve priložnosti je imel Belec v 
5. in 18. minuti. V 22. minuti se je 
za strel odločil Pranjič, žal pa je 
žoga zletela tik prek vratnice. V 34. 
minuti končno veselje v domačem 
taboru. Plošnik je z leve strani 
poslal lep predložek do kapetana 
domačih Milana Emeršiča. Ta je z 
udarcem z glavo dosegel zadetek. 
Do konca prvega polčasa je bila ter-
enska premoč na strani Drave, ven-

dar pravih priložnosti za povišanje 
vodstva ni bilo. V prvem polčasu je 
dobro zaigral na desnem boku 
mladi Boštjan Koren in vnesel kar 
precej živahnosti v igro. 

V nadaljevanju srečanja so se 
priložnosti za zvišanje vodstva 
Drave kar vrstile. Najlepšo je imel 
domači napadalec Belec. Sam se je 
znašel pred vratarjem gostov, ven-
dar je bil ta uspešnejši. V 62. mi-
nuli je Fanedl želel poslati 
predložek v kazenski prostor gos-
tov. Na veselje domačih in pre-
senečenje gostov pa je žoga končala 
v mreži. Na tretji zadetek ni bilo 
potrebno dolgo čakati, saj je tri 
minute kasneje Marko Kmetec 
dosegel tretji, v 76. minuti pa še 
četrti zadetek. Nogometaši ptujske 
Drave so zasluženo prišli do novih 
točk. 

V naslednjem krogu bodo gos-
tovali v Novem mestu pri ekipi 
Elana. 

D a n i l o Kia jnšeic 

GORIŠKE OPEKARNE 
-ALUMINIJ 1:1/0:0/ 

STRELCA: 1:0 Tonejo /50/, 1:1, 
Kolar/87/ 

ALUMINIJ: Fideršek, Kristofič, 
Gerečnik, Perkovič /Grbavac/, M. 
Emeršič, Fridl, Kolar, Boškovič 
/Hertiš/, T. Eraeršič, Rozman in 
Kraševec. 

Nogometaši Aluminija iz 
Kidričevega so na gostovanju v 
Renčah osvojili pomembno točko 
proti ekipi Goriške opekarne. 
Domači so sicer pričakovali gladko 
zmago nad novincem v ligi, še 
posebej zaradi tega, ker so dobili 
"krila" po zmagi na gostovanju v 
Zagorju. Toda ni šlo vse tako 
gladko. Kidričani so zaigrali dobro 
in imeli tudi nekaj priložnosti za 
zadetek. V prvem polčasu pa je igra 
potekala med obema kazenskima 
prostoroma. 

V drugem polčasu so domači 
povedli. V 50. minuti so lepo izi-
grali obrambo Aluminija in 
domačemu napadalcu Tonejcu ni 
bilo težko potisniti žoge v mrežo 
vratarja Aluminija Dejana Fi-
derška. Seveda nogometaši Alu-
minija niso bili zadovoljni z 
vodstvom domačih. Zaigrdi so 
bolje in čvrsteje ter imeli 
priložnosti za zadetek, še najlepši 
Kolar in Kraševec. Boljšo igro so 
kronali v 87. minuti, ko je Borut 
Kolar uspel rezultat izenačiti. To 
pa je bilo na koncu tudi na-

jpravičneje, kljub temu da bi se 
dalo v Renčah doseči boljši rezul-
tat. Točki se ne gleda v zobe in je 
zelo pomembna pred nadaljevan-
jem prvenstva. 

V naslednjem krogu bodo 
Kidričani na svojem igrišču gostili 
ekipo Dravograda. 

D a n i l o K l a j n š e k 

MALI NOGOMET -1. 
LIGA 
MILA POETOVIO • 
ASSALONICOSMOS 
2 : 2 / 1 : 0 / 

STRELCI: 1:0 Vidmar/16./, 1:1 
Tanko /36/, 1:2 Kristan /48/, 2:2 
Komik /56. minuta iz 6 m/. 

MILA POETOVIO: Komik, 
Plaskan, Brečko, Ariič, Maksi-
raovič, Huzjak, Milidragovič, Vid-
mar, Klinger, Jelinič, Lončarič. 

V uvodnem srečanju v 1. SLMN 
so domači nogometaši osvojili 
točko proti lanskim državnim 
prvakom. Prvih petnajst minut je 
minilo v enakovredni igri, brez 
pravih priložnosti. Prvi so imeli 
priložnost gostje, vendar je domači 
vratar bil na svojem mestu. V 16. 
minuti pa veselje v domačem 
taborju, saj je Vidmar povedel 
domače v vodstvo. Do konca 
prvega polčasa bi lahko nogometaši 
Mile Poetovie dosegli še najmanj 
dva zadetka, vendar so bili v zak-
ljučku akcij sila nespretni in 
nenatančni. Drugi polčas so pritis-
nili gostje in v 48. minuti povedli. 
Toda ne moremo se znebiti 
občutka, da je pri strelu Klingerja 
bil storjen prekršek, če pa že tega ni 
bilo, bi moral tokrat zelo slab in od-
soten sodnik asistent Niko Vivod 
zapiskati kot. Iz hitro izvedene in 
še lepše zaključene akcije je Kris-
tan goste popeljal v vodstvo. 
Domači trener je posegel po števil-
nih menjavah, predvsem pa je bilo 
važno, da je igra bila izredno na-
padalna. Izenačujoči zadetek je 
dosegel kapetan domačih Silvester 
Komik iz kazenskega strela. 

D a n i l o K l a j n š e k 

MEDOBČINSKE LIGE 
I. RAZRED 

Rezultati 6. kola: prva liga: El-
tehšop Ragoznica - Dornava 1:3, 
Bistrica - Videm 1:2, Gorišnica -
Pragersko 1:2, Gerečja vas - Sre-
dišče 5:1, Hajdina - Boč 2:0 in 
Stojnci - Slovenja vas 1:0; 
1. DORNAVA 6 5 1 0 22:5 16 
2. GEREČJA VAS 6 4 2 0 12:4 14 
3. HAJDINA 6 4 1 1 23:3 13 
4. STOJNCI 6 4 0 2 9:9 12 
5. SLOVENJA VAS 6 2 3 1 8:4 9 
6. VIDEM 6 3 0 3 13:12 9 
7. SREDIŠČE 6 2 1 3 22:20 7 
8. ELTEHSHOP R. 6 2 1 3 11:15 7 
9. PRAGERSKO 6 2 0 4 11:30 6 
10. BOČ 6 1 1 4 2:8 4 
11. BISTRICA 6 1 1 4 5:13 4 
12. GORIŠNICA 6 0 1 5 5:20 1 

II. RAZRED 
Rezultati 5. kola: druga liga: 

Polskava - Tržeč 4:1, Hajdoše -
Apače 0:0, Podvinci - Mladinec 
0:2, Grajena - Markovci 4:3 in 
Ormož - Bukovci 3:2. 

I . k . Drava je prepričljivo premagala Factor Črnuče. Foto: A Ozmec 

ROKOMET / 2. LIGA - ŽENSKE 

Elektro Seniar Ptuj • Škocjan 29:25 (14:10) 
ELEKTRO SENČAR PTUJ: 

A. Potočnik, N. Potočnik 1, 
Šijančeva 1 (1), Pučkova, Mun-
da 2, Majeričeva 1 (1), Mlakar-
jeva, Petkova 6 (2), Marčičeva 2, 
Srebrnjakova 8, Strmškova 8, 
Vidovičeva. 

V prvem nastopu pred svoji-
mi gledalci v novem prvenstvu 
so mlade Ptujčanke dosegle po-
membno zmago. Na začetku so 
gostje dvakrat zapretile, nato 
pa so domače zaigrale bolje v 
obrambi, predvsem pa učinko-
viteje v napadu in si priigrale 
ob koncu prvega polčasa štiri 
zadetke prednosti . 

Tud i nadaljevanje srečanja je 
bilo v znaku domačih igralk, ki 
so izkoristile napake gostij in 
prišle do šestih zadetkov pred-
nosti (18:12). Po tem pa so zai-
grale preveč lagodno in gostje 
so uspele rezultat znižati. Pet 
minut pred koncem so imele 
Ptujčanke prednost treh zadet-
kov in samo štiri igralke v pol-
ju. Mlada Renta Strmšek je 
dosegla pomemben zadetek ob 
številčni premoči gostij in sanj 
rokometašič iz Škocjana, da bi 
lahko na P tu ju kaj iztržile, je 
bilo konec, kl jub temu da so se 
domačinkam približale na 
samo dva zadetka razlike. V 
zadnjih t renutkih srečanja so 
Ptujčanke odigrale mirno in se 
na koncu veselile zaslužene 
zmage proti tokrat zelo 
težkemu nasprotniku. Domači 
trener je bil zadovoljen z zma-

go, ne pa z igro, saj ve, da ima 
njegova ekipa še veliko rezerve. 

D a n i l o K l a j š e k 

VELjKA NEDEUA • 
Jubilejni turnir 

Rokometni klub Velika Ne-
delja je izkoristil nastop slo-
venske reprezentance in ob 
svoji 40-letnici ter ob enakem 
jubileju pričetka igranja roko-
meta v občini Ormož organizi-
ral zelo močan rokometni 
turnir , na katerem so zraven 
domačega kluba, člana 1. B 
lige, nastopili še tri je prvoli-
gaši: Gorenje iz Velenja, Pre-
vent iz Slovenj Gradca in 
hrvaški prvoligaš Varteks iz 
Varaždina. Gledalci so lahko 
videli kvaliteten rokomet. 

V uvodnem srečanju turnir ja 
sta se pomerila Velika Nedelja 
in Prevent. Polčs so dobili gost-
je z dvema zadetkoma, v 
začetku drugega polčasa so Slo-
venjgradčani povedli s štirimi 
zadetki prednosti , vendar so se 
jim domači približali na samo 
zadetek razlike /15:16/ ter imeli 
možnost celo izenačiti. Nato so 
gostje izkoristili drobne napa-
ke domačih rokometašev in 
uspeli zmagati s štirimi zadetki 
prednosti . 

V drugem srečanju so roko-
metaši Gorenja proti Varteksu 
zmagali z dvema zadetkoma 
razlike. 

V srečanju za tretje mesto so 
domači rokometaši slabo igrali 
z Varteksom. Ta je izkoriščal 
napake domačih rokometašev 
in si priigrali pet zadetkov 
prednosti ob polčasu. V nadal-
jevanju pa so rokometaši Veli-
ke Nedelje zaigrali dobro v 
obrambi in učinkovito v napa-
du ter najprej izenačili, nato pa 
iz minute v minuto nabirali 
večjo prednost. Ob koncu so 
zelo dobro izvedli tudi nekaj 
hi t r ih nasprotnih napadov in 
zasluženo zmagali. 

V srečanju za prvo mesto je 
Gorenje premagalo Prevent. 
Vodili so od začetka do konca, 
predvsem pa so dobro zaigrali v 
obrambi. 

Rezultati: Prevent - Velika 
Nedelja 24:20 /12:10/ 
(Kovačec, Belec, Vajda, P. Ku-
mer, Mesarec 4, Trofenik 2, 
Gregorič 1, Potočnjak, J. Ku-
mer 2. Bezjak 2, Šoštarič 1, Pla-
nine 6, Kokol, Pisar 2), 
Gorenje - Varteks 22:20 /13:7/; 
za 3. Mesto: Velika Nedelja -
Varteks 28:23 /10:15/ (Belec, 
Kovačec, Kumer 1, Vajda, Tro-
fenik, Gregorič 4, Potočnjak 1, 
P. Kumer 4, Bezjak 7, Šoštarič, 
Planine), Gorenje - Prevent 
24:19 /14:8/. Vrstni red: 1. Go-
renje Velenje, 2. Prevent Slo-
venj Gradec, 3. Velika Nedelja, 
4. Varteks Varaždin. 

D a n i l o K l a j n š e k 

KLUB BORILNIH VESCIN 

Finalni turnir 
Klub borilnih veščin Ptuj je v športni dvorani Center odlično 
organiziral finalni turnir v kikboksu v semi kontaktu, na 
katerem je nastopilo 159 tekmovalcev iz sedemnajstih klubov 
iz vse Slovenije. Zanimanje za flnalni turnir je bilo veliko, k 
temu pa sta veliko pripomogli dve zlati medalji, osvojeni v An-
gliji. Dobila sta ju Tomaž Barada in Aleš Žemljic, ki sta bila 
tokrat gosta večera in sta od predstavnikov kikboks zveze do-
bila praktična darila, enako tudi član domačega kluba Branko 
Fidler, ki je osvojil peto mesto na zadnjem evropskem prven-
stvu. Vsi trije so nastopili v light kategoriji. 

Rezultati - mladinci: do 56 kg: 
1. Miloš Rozman, Izlake, 2. 
Boštjan Brumec, Ptuj , 3. Matjaž 
Brumec, P tu j ; skupno po treh 
turn i r j ih : 1. Boštjan Brumec, 
Ptu j , 2. Sandi Lukič, Branik, 3. 
Miloš Rozman, Izlake; do 48 kg: 
1. Andrej Vindiš, Ptuj , 2. Uroš 
Prelog, Ptuj , 3. Raniz Smajlovič, 
Zagorje; skupno: enak vrstni 
red; do 63 kg: 1. Dejan Jager, Iz-
lake, 2. Mart in Kastelec, Scor-
pion, 3. Boštjan Tomšič, Izola, in 
Klemen Juvan, Zagorje; skupno: 

1. Kris t jan Tomšič, Izola, 2. Ma-
tej Ornik, Branik, 3. Dejan Jager, 
Izlake; do 71 kg: Gregor Paušič, 
Nova Gorica, 2. Darko Vrbančič, 
Zagorje, 3. Jernej Grčar, Zagorje 
in Urban Kastelec, Scorpion; 
skupno: 1. Darko Vukovič, Za-
gorje, 2. Gregor Paušič, Nova 
Gorica, 3. Miroslav Čančar, Izo-
la; do 79 kg: 1. Matjaž Vindiš, 
Ptuj , 2. Miljan Palibrk, Izola, 3. 
Miloš Seme, Murska Sobota, in 
Dejan Pater, Z Š D Maribor; 
skupno: enako; do 79 kg: 1. Dra-
gan Mihič, Scorpion; skupno: 1. 
Dragan Mihič, Scorpion, 2. Peter 
Matjašič, ŠČD Maribor, 3. Asad 
Agovič, Zagorje. 

Mladinke: do 50 kg: 1. Barbara 
Murat , Ptuj , 2. Violeta Horvat, 
Izlake; skupno 1. Mateja Rabo-
teg. Branik, 2. Barbara Miu-at, 
P tu j , 3. Violeta Horvat, Izlake; 
do 55 kg: 1. Brigita Plemenitaš, 
Izlake, 2. Mateja Erlač, P tu j ; 
skupno: 1. Brigita Plemenitaš, 
Izlake, 2. Mateja Erlač, Ptuj , 3. 
Neva Kolenc, Zagorje; nad 60 
kg: 1. Simona Rozman, Izlake, 2. 
Katja Janžekovič, P tu j ; skupno: 
1. Simona Rozman, Izlake, 2. 
Katja Janžekovič, Ptuj , 3. Kristi-
na Vulovič, Celje. 

ČLANI: do 57 KG: 1. Tomaž 
Rogelj, Nova Gorica; skupno: 1. 
Andrej Robnik, Branik, 2. Dra-
gan Zeljkovič, Branik, 3. Tomaž 
Rogelj, Nova Gorica; do 63 kg: 1. 
Davorin Gabrovec, P tu j , 2. Matej 
Ravter, ŠČD Maribor, 3. Klemen 
Buzina, Zagorje, in Janez Obre-
za, Vrhnika; skupno: enako; do 
69 kg: Danilo Korotaj , Ormož, 2. 
Boštjan Zupanič, Ptuj , 3. Robert 
Kokot, Ptuj , in Simon Gaser-
man, Vrhnika; skupno: 1. Milan 
Korotaj , Ormož, 2. Aleš Zemljič, 
Branik, 3. Robert Kokot, P tu j ; 

Branko Fidler (Ptuj) je na 
evropskem prvenstvu za las 
izgubil medaljo. Foto: Nini 

do 74 kg: 1. Tomaž Vidmar, 
Nova Gorica, 2. Uroš Makuc, 
Nova Gorica, 3. Bojan Forte, in 
Primož Bračič, Zagorje; skupno: 
Uroš Makuc, Nova Gorica, 2. 
Tomaž Vidmar, Nova Gorica, 3. 
Matej Požek, P tu j ; do 79 kg: 1. 
Sebastijan Čauševič, Nova Gori-
ca, 2. Vladimir Zelenjak, Nova 
Gorica, 3. Sandi Temlin , Murska 
Sobota, in Alojz Vidovič, P tu j ; 
skupno: 1. Alojz Vidovič, Ptuj , 2. 
Smiljan Lukner , Ormož, 3. Se-
bastijan Čauševič, Nova Gorica; 
do 84 kg: 1. Igor Kalšek, Zagor-
je, 2. Boštjan Lucu, Murska So-
bota, 3. Luka Malavašič, 
Vrhnika; skupno: 1. Igor 
Kalšek, Zagorje, 2. Tadej Cotič, 
Branik, 3. Boštjan Lucu, Murska 
Sobota; do 89 kg: 1. Toni T u r k. 
Novo Mesto, 2. Tomaž Leskovar, 
Z Č D Murska Sobota; skupno: 1. 
Toni Turk , Novo mesto, 2. Luci-
jan Jurman, T D K Izola, 3. 
Tomaž Leskovar, ŠČD Murska 
Sobota; nad 89 kg: 1. Franjo 
Skok, Novo mesto; skupno: 1. 
Franjo Skok, Murska Sobota, 2. 
Jurica Butorac, Fikro, 3. Aleš 
Loredan T D K , Izola. 

ČLANICE: do 65 kg: 1. Nadja 
Šibila, P tu j ; skupno: 1. Nadja 
Šibila, P tu j , 2. Tjaša Kogovšek, 
Nova Gorica; do 60 kg: 1. Maja 
Ozmec, P tu j ; skupno: enako; do 
55 kg: Saša Prelog, Ptuj , 2. Rena-
ta Polanec, P tu j ; skupno: 1. ena-
ko. 

D a n i l o K l a j n š e k 

KOMENDA / 24. TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

najhitrejši Nleadaw Meritime - 1 : 1 9 , 1 
TRADICIONALNI PRIJATELJSKI SLOVENSKO-NEMŠKI DVOBOJ SO DOBILI GOSTITELJI IZ KOMENDE ( 
VELIKO TEHNIČNIH TEŽAV IN NESREČA PRED STARTOM KMEČKE DIRKE 

Zadnjo, dobro pripravljeno 
kasaško prireditev pod vznožjem 
Krvavca v Komendi je spremljalo 
več kot 2000 ljubiteljev kasaškega 
športa. To je za Komendo že 
običajno, ljudje radi pridejo na 
hipodrom in bodrijo tekmovalce. 
Ovinkasta in ozka proga ne omo-
goča vrhunkih nastopov, zato so 
bili tudi nedeljski kilometrski 
časi temu primerni. Daleč od re-
kordnih, ki smo jih v letošnji dol-
gi in naporni sezoni že vajeni. 
Kljub temu smo spremljali lepo 
športno predstavo, žal je organi-
zatorjem krepko ponagajala elek-
trika. zaradi izpada toka ni delalo 
ozvočenje, tako da so bili gledalci 
prikrajšani za sprotne komentarje 
in predvsem kilometrske čase. To 
se je letos zgodilo prvič in precej 
pokvarilo običajno vzdušje med 
gledalci. Organizatorji so dali vse 
od sebe in po premorih je tehnika 
spet delovala. 

Prireditev je bila športna, sojen-
je korektno, večjih nevšečnosti na 

tekmovalni stezi pa ni bilo. Žal se 
je pred startom zadnje, kmečke 
dirke dvovpreg zgodila nesreča, 
prišlo je do naleta konjev, dve 
vpregi sta trčili, k sreči pa se je 
vse še kar dobro končalo. Razlog 
več, da so organizatorji podobnih 
tekmovanj v bodoče previdnejši. 

Rezultati dirk iz Komende: 1. 
dirka, avtostart za dveletne 
kasače, 1600 m: 1. Cann (Dovžan, 
Visoko) 1:30,8, 2. Lamina (Kolar, 
Ljubljana) 1:30,8 in 3. Fedor 
(Tušak, Komenda) 1:34,5; 2. dir-
ka, avtostart za 3-12-letne kasače, 
1800 m, zaslužek do 60 tisoč SIT: 
1. Dina Lobell (Matko, Ljublja-
na) 1:28,5, 2. Lumina (Pavšič, 
Bled) 1:28,8 in 3. Šarita (Maletič, 
Šentjernej) 1:28,8; 3. dirka, av-
tostart za 3-12-letne kasače, 1800 
m, zaslužek do 250 tisoč SIT: 1. 
Ikea (Narat, Šentjernej) 1:24,4, 2. 
Avia (Hrovat, Vrhnika) 1:24,4 in 
3. Bonny Brisk (Vidic, Brdo) 
1:24,7; 4. dirka, prvi tek prijatelj-
skega slovensko-nemškega dvo-

boja, 1600 m:l . Akri (Lutz, 
Nemčija) 1:20,7, 2. Jard II. (Kon-
nen, Nemčija) 1:20,7 in 3. Lucky 
Star (Tušak, Komenda) 1:20,8; 5. 
dirka, avtostart za 3-12-letne 
kasače, 1800 m, zaslužek do 350 
tisoč SIT: 1. Sissi Sara (Maletič, 
Šentjernej) 1:22,9, 2. Filda 
(Seršen, Ljutomer) 1:23,1 in 3. 
Liktor Lobell (Seršen B, Ljuto-
mer) 1:23,8; 6. dirka, drugi tek 
prijateljskega slovensko-
nemškega dvoboja, 1600 m: 1. 
Jard II. (Kosec, Slovenija) 1:20,4, 
2. Anihila (Osolnik, Slovenija) in 
3. Stella II. (Tušak, Slovenija) 
1:20,5. Skupni zmagovalci so pos-
tali domačini, ki so zbrali 73 točk, 
gostje iz Viersena v Nemčiji pa 49 
točk. Posamezno je zmagala Moj-
ca Tušak iz Komende, ki je zbrala 
18 toč. Najboljši konj je bil Jard 
II. lastnika Franca Cetina iz 
Krškega. 7. dirka, avtostart za 3-
12-letne domače in uvožene 
kasače, 1800 m, hitra dirka: 1. 
Meadow Meritime (Gorjanc, 

Brdo) 1:19,1, 2. Somebody Lied 
(Zan, Ljubljana) 1:19,1 in 3. So-
ulman (Makoter, Ljutomer) 
1:19,2; 8. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 1800 m, zaslužek do 
450 tisoč SIT: 1. Ida MS (Slavič, 
Ljutomer) 1:22,4, 2. Sonja B (Ja-
godic, Brdo) 1:23,6 in 3. Perica B 
(Kuhar, Brdo) 1:23,8; 9. dirka, 
avtostart za 3-12-letne kasače, 
1800 m, zaslužek do 700 tisoč 
SIT: 1. Agil (Antončič, Šent-
jernej) 1:22,1 - po sodniški 
odločitvi, kar ga je oviral Zvone 
Vidic, ki so ga uvrstili na 2. mes-
to, 2. Lui B (Vidic, Brdo) 1:22,0 
in 3. Sadam (Hrovat, Ljubljana) 
1:22,2. 

Naslednja preizkušnja bo to so-
boto, ko bo v Ljubljani slovesnost 
ob 50-letnici tamkajšnjega KK in 
dirka za DP dveletnih kasačev z 
močno konkurenco. 

M . T o š 



Športne noWce 
ODBOJKA • 
Prevalje - Marsel Ptuj 0:3 
(1:15,3:15,7:15) 

Tekmovanje so pričele tudi odbojkarice ptuj-
skega Marsela v 1. B DOL. Start v Prevaljah je 
bil več kot uspešen. Ptujčanke so prikazale do-
bro igro v polju in bloku. Domačinke nikakor 
niso našle orožja za raznovrstno, predvsem pa 
učinkovito igro ptujskih igralk, pri katerih je to-
krat izstopala Marjana Gojkošek. Prva tako je 
debi v vrstah gostij odlično opravila okrepitev v 
tej sezoni Regina Terbuc. 

V soboto ob 20. uri bodo odbojkarice Marsela 
igrale v športni dvorani Mladika z odboj karica-
mi Hita iz Nove Gorice. 

MARSEL PTUJ: Gojkoškova, Merharjeva, 
Prauhartova, Terbučeva, Intiharjeva, Vindiševa, 
Zenunovičeva, Mohorkova, Godčeva, Šerona in 
Lipovčeva. 

Danilo Klajnšek 

ŠAHOVSKA ŠOLA ZA 
ZAČETNIKE 

Šahovsko društvo Ptuj bo v okviru svoje redne 
dejavnosti tudi letos priredilo šahovsko šolo za 
začetnike. Šola se prične v petek, 3. oktobra, ob 
15.30 uri v društvenih prostorih na Ptuju, Drav-
ska 18. Prijave sprejemajo neposredno pred 
pričetkom šahovske šole ali pisno na naslov 
društva: ŠD Ptuj, p.p. 4. 

Janko Bohak 

KOLESARSTVO • 
irka na kronometer 

Kolesarji Perutnine Ptuj so se udeležili držav-
nega prvenstva na kronometer v organizaciji 
KK Sava Kranj. 

Pri mlajših mladincih so vozili 10 kilometrov. 
Sedmi je bil Gregor Gazvoda, 16. Matjaž 
Finšgar, 24. Andrej Omulec. Pri starejših mla-
dincih je bil osmi Rado Rogina, dvanajsti Jernej 
Finšgar, petnajsti Marjan Klner, sedemnajsti 
Daniel Perša. V kategoriji elite so vozili 40 kilo-
metrov. Šesto mesto je osvojil Mitja Mahorič, ki 
je še vedno kandidat za nastop na SP v španskem 
San Sebastianu. Zaenkrat se selektor Gorazd 
Penko še ni odločil zanj, ker so bile razlike od 
drugega do šestega mesta minimalne. Za izpol-
nitev norme je Mitja vozil dirko v Italiji. Do 
zaključka redakcije nam ni uspelo izvedeti nje-

govega rezultata. 
Na etapni dirki v Italiji (Basilicata) sta nastopi-

la ptujska kolesarja Matej Marin in Iztok 
Kovačec. Matej Marin je bil triinštirideseti. Iz-
tok Kovačec pa štiriinpetdeseti. Najboljšo uvr-
stitev na posamični etapi je dosegel Matej Ma-
rin, ki je v drugi etapi zasedel enaindvajseto 
mesto. 

Danilo Klajnšek 

STRELSTVO • 
Pokal Maribora Rečici 

Strelska družina Dušana Poženela iz Rečice si 
je v Mariboru v streljanju s pištolo velikega kali-
bra pridobila pokal. Tudi ptujski strelci so strel-
jali dobro. Slavko Ivanovič je bil s 176 krogi 
osmi, Ivo Baklan pa s 169 deseti. Tretji strelec je 
zamudil zaradi obveznosti v šoli in ekipa je bila 
deseta. 

V nagradnem delu tekmovanja je med članica-
mi zmagala Majda Raušl, v članski konkurenci 
je bil Slavko Ivanovič deveti, Alojz Raušl pa dva-
najsti. 

Sf 

STRELSTVO • 
Jutri v Ptuju s pištolo 

v petek, 3. oktobra, bo prijateljsko strelsko 
srečanje reprezentanc Ptuja in Ruš v mladinski 
in članski konkurenci. Pri mladincih bodo nas-
topili David Valič^ Matija Potočnik, Robert 
Šimenko in Nada Žampa, pri članih pa Franc 
Bedrač, Milan Stražišar, Slavko Ivanovič in 
Majda Raušl. V ekipi ruških strelcev bodo nasto-
pili znani ptujski strelci mladinci Sašo Porok in 
Pavel Fabrici ter član Ludvik Pšajd ml. Zdaj je 
prehodni rok in lahko se zgodi, da se bodo 
Rušani okrepili za nastop v drugi državni ligi. 

SI 

BADMINTON • Urnik vadbe 
Po poletnem dvomesečnem premoru se je sredi 

septembra ponovno pričela vadba in igranje 
badmintona na Ptuju v organizaciji Badminton 
kluba Ptuj, namenjena tako rekreativcem vseh 
starosti kakor tudi nekoliko resnejšim igralcem 
oziroma tistim, ki bi to radi postali. Vadba in 
igranje potekata v telovadnici OŠ Breg na Bregu 
vsak ponedeljek od 19.00 do 20.30 ure, v četrtek 
od 21.00 do 22.30 ure in v soboto od 16.00 do 
17.30 ure. Za otroke pa organizirajo vadbo ob 
ponedeljkih od 17.30 do 19.00 ure pod vodstvom 
vaditelja. Badminton klub Ptuj vabi medse vse, 
ki bi se želeli rekreirati in preizkusiti v tej zani-
mivi in dinamični igri. 

Dušan Bosilj 

KIKBOKS 

Uspešni nas-
topi v Angliji 

Ptujski del reprezentance na svetovnem prvenstvu. 

Od 17. do 21. septembra je v 
angleškem mestu Birminghamu 
potekalo svetovno prvenstvo v 
kikboksu po verziji lAKSA. Na 
njem je nastopilo 390 tekmoval-
cev iz 32 držav, med temi tudi 12 
slovenskih tekmovalcev. Naj-
večji uspeh sta dosegla Tomaž 
Barada v kategoriji do 67 kilo-
gramov in Aleš Zemljič do 71 ki-

logramov, ki sta osvojila zlati 
medalji v light kontaktu. Uspeh 
je s petim mestom dopolnil 
Branko Pidler, član Kluba boril-
nih veščin Ptuj. Po besedah se-
lektorja slovenske reprezentance 
Vladimirja Sitarja so razočarali 
tekmovalci v kategoriji sami 
kontakt. 

Danilo Klajnšek 

KRCEVINA PRI 
VURBERKU / 
RIBIŠKA SREČA 
ŽIGA PAVLIČA 

Prava trofeja 
mladega ribiia 

žiga Pavlič, dvanajstletni mla-
di ribič iz Krčevine pri Vurber-
ku, je pred časom v spremstvu 
očeta lovil ribe na ptujskem jeze-
ru. Ob 19.30 pa je močno poteg-
nilo. Po tridesetih minutah dela 
s težkim tovorom se je izplačalo: 
ulovil je namreč 82 cm dolgega 
in 6,5 kg težkega smuča. Ni kaj, 
lepa ribiška trofeja že v rani mla-
dosti. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Žiga Pavlič s svojo trofejo. 

SAH / MOSTVENO DRŽAVNO PRVENSTVO ZA UPOKOJENCE 

Ptui 
najboliši 

V organizaciji Društva upoko-
jencev Ptuj in Šahovskega 
društva Ptuj je bilo izvedeno 4. 
državno prvenstvo upokojencev 
ekipno v šahu. Po predhodnih re-
gijskih tekmovanjih so se final-
nega dela udeležile vse prvo-
uvrščene ekipe razen z dolenjske 
regije. Tekmovanje je v okviru 
prireditev v počastitev 50-letnice 
DU Ptuj. Slavili^o ptujski šahis-
ti, ki so nastopili pod vodstvom 
Konrada Horvata, v ekipi pa so 
bili še Viktor Pernat, Djurica 
Škarja, Martin Majcenovič ter 
Janko Bohak. Iz 8 partij so Bo-
hak, Škarja in Pernat dosegli po 
6, Majcenovič pa 4,5 točke. 

Petumo tekmovanje je odlično 
vodil državni sodnik Boris Žlen-

der. 
Med tekmovalci je bil najstarejši 

84-letni Franjo Brezovič iz ekipe 
Lendave, v ekipi Kamnika pa je 
nastopila znana slovenska šahistka 
Pavla Košir. 

Vrstni red: Ptuj 15 točk, ekipno 

22,5 šahovskih točk, sledijo Slo-
venj Gradec 10 (19), Maribor -
Center 10 (19), Ljubljana Vič 9 
(19.5), Maribor-Tezno 9 (16.5), Pi-
ran 8 (18), Krško 7 (14), Lendava 2 
(8.5), Kamnik 2 (7). 

anc 

Zmagovalna ekipa (od desne): Bohak, Majcenovič, Škarja in 
Pernat. Foto: Kosi 

NAMIZNI TENIS 
I 

Krka - j 
Petovia 6:1 

Namiznoteniški igralci ptujske | 
Petovie so v drugem krogu 1. | 
SNL gostovali v Novem m^tu ! 
proti domači ekipi Krke in po j 
pričakovanju izgubili srečanje, j 
čerpav so se dobro borili. Sicer | 
pa poraz novincev v ligi ni tra- j 
gičen, saj ekipe, proti katerim bi j 
Ptujčani lahko osvojili točke, še i 
prihajajo. j 

Posamezni izidi: Hribar - M ; 
Zafošnik 2:0 (21:15,21:16), Ko- i 
mac - Grbič 2:0 (21:13, 21:13), i 

Retelj - G. Zafošnik 2:1 (21:15, 
11:21, 21:15), Komac/Hribar -
Grbi^G. Zafošnik 2:0 (21:15, 
21:11), Hribar - Grbič 2:0 
(23:21, 21:17), Retelj - Janžeko-
viČ 2:0 (21:4, 23:21), Kralj - G. 
Zafošnik 0:2(13:21,19:21). 

Danilo Klajnšek 

Kajuh Slovan 
- Petovia 4:3 

Namiznoteniške igralke ptuj-
ske Petovie so v srečanju dmge-
ga kroga v 1. SNTL gostovale v 
Ljubljani pri ekipi državnih 
prvakinj in skoraj presenetile 

domačo vrsto z dobro igro. 
Odločitev o zmagovalcu je prak-
tično padla v prvem dvoboju, ko 
je domačinka Polončičeva uspe-
la ugnati Katarino Golič. Poraz 
ni nič tragičnega, do sedaj so v 
prvih dveh krogih nastopile pro-
ti prvo- in drugouvrščeni ekipi z 
lanskega prvenstva, pa tudi for-
ma igralk je v vzponu. 

Posamezni izidi: Polončič -
Golič 2:0, Fagand - Zalezina 
0:2, Todorovič - Lukner 2:0, Po-
lončič/Todorovič - GoliČ Zalezi-
na 2:0, Polončič - Zalezina 2:0, 
Todorovič - Golič 0:2, Faganel -
Lukner 1:2. 

Danilo Klajnšek 





Jesen prinaša plodove na yea n^ 
luoi giasDeno ni izjema, 

saj so glasbene napovedi za nas-
le^je mesece zelo vroče, tako da 
nas ne bo zeblo. 

Najbolj vroča dekleta v glasbenem 
cirkusu SPICE GIRLS so prodale 
čez 30 milijonov primerkov svoje-
ga debitanskega albuma Spice. 
Začimbice pa so za hladnejše dni 
posnele zelo pozitiven komad SPI-
CE UP YOUR LIFE ()K)K)K)tO, ki 
ga v podlagi dopolnjujejo vroči 
jtižnoameriški ritmi. 

Podobno pot k zvezdam so si 
začrtale ptmce iz skupine PEACH 
UNION, ki pa jim doma v Veliki 
Britaniji še ni uspel velik pet. Ve-
lika medijska podpora pa fe pripo-
mogla skupini PEACH UNION k 
uspehu v ZDA s pop/rock pesmijo 
ON MY OWN ( ^ m e i e . Punce 
bodo doma poizkušale uspeti 6. 
oktobra, ko bodo izdale pesem 
Made in Vain. 

LL COOL J. bi lahko štel leto 
1996 za magično, saj je uspeval s 
komadi Hey Lover (duet z Boyz II 
Men), Loungin' in Ain't Nobody. 
Poptilami LL COOL J. se vrača v 
svojem rap stilu v komadu CAN-
DY ki bo tudi na njego-
vem novem albumu The Smithso-
nian. 

Plesna glasba ima v sebi posebno 
dinatniko in v prihodnih tednih 
bomo migali na tele komade: Bttr-
nin'- DAFT PUNK, Luv D' up -
CRUSH, Hold your Hand up 
High - BORIS DLUGOSCH & 
BOOM, Heroes - RONI SIZE, 

Offouoic - LHICANE and PO-
WER CIRCLE, Sunchyme - DA-
RIO G., For this World - RED 5., 
Never gonna let you Go - TINA 
MOORE, Satisfied - H 20, You got 
the Love - T 2 & ROBIN'S, Squirt 
- FLUKE, Strings for Yasmin -
TIN TIN OUT, Carry on -
MARTHA WASH, Don't Speak -
D-ZONE, I Feel UR Pain - SPA-
CE FROG, Sandman - THE 
BLUE BOY, Clouds - SOURCE, 
The Mind of the Machine - N-
TRANCE, Real Man - MELODIE 
MC & JOCELYN BROWN, Ain't 
no Need to Hide - SANDY B... 

Britanski duet LIGHTHOUSE 
FAMILY me je lani navdušil s po-
pevko Lifted. Ljubiteljem dobrega 
popa duet priporočam, saj me je 
ponovno navdušil s pop in rahlo 
soul obarvano pesmijo RAINC-
LOUD ki jo boste našli 
na prihajajoči zgoščenki October's 
Postcards from Heaven. 

ETERNAL so v zadnjih petih le-
tih slovele po hitih, kot so Stay, 
Save our Love, Just a Step from 
Heaven, Oh Baby I..., Someday, 
Secrets, Don't you Love me, I 
wanna be the only one... Tri tem-
nopolte odlične soul vokalistke 
pod imenom ETERNAL sedaj 
prepevajo atipično čutno balado 
ANGEL OF MINE ki 
vsebuje tudi mali country prizvok. 

V začetku 80. sta bila na višku svo-
je popularnosti DARYL HALL & 
JOHN OATES, ki prav sedaj 
končujeta snemanje novega albu-
ma Marigold Sky. HALL & OA-
TES pa sta pripravila izredno kva-

litetno pop/rock skladbo z naslov-
om PROMISE AINT ENOUGH 

Informacije, ki se navezujejo na 
pevko SHERYL CROW, lahko 
dobite na naslovu; Sheryl Crow, 
P.O.Box 884554, San Francisco, 
CA 94188. SHERYL tokrat nudi 
balado HOME ()K)K)K)tO, kmalu 
pa bo izdala naslovno pesem filma 
o Jamesu Bondu z naslovom Tom-
morovv never Dies. 

September je prinesel kup dobrih 
zgoščenk in izstopajoči albiuni so: 
My Soul - COOLIO, Next - VA-
NESSA WILLIAMS, Girl - DAN-
NII MINOGUE, Ghetto D. -
MASTER P., A Collection of Hits 
- TRISHA YEARWOOD, My 
Brother's Keeper - ALL 4 ONE, 
Mouth to Mouth - LEVELLERS, 
Experiance Hendrix - The best of -
JIMI HENDRIX, Much Love -
SHOLA AMA, Home Grown -
BIG MOUNTAIN, Suedehead -
The best of - MORRISSEY, Cal-
ling ali Stations - GENESIS, Time 
for Chance - SOUL II SOUL, 
Marchin' already - OCEAN C a 
LOUR SCENE, Aquarium -
AQUA, Behind the Eyes - AMY 
GRANT, You Light up my Life -
LEANN RIMES, Butterfly - MA-
RIAH CAREY, Homogenic -
BJORK, Goodbye - DUBSTAR, 
Kylie Minogue - KYLIE M I N a 
GUE, Time out of Mind - BOB 
DYLAN, Portishead - PORTIS-
HEAD, Life Through a Lens -
ROBBIE WILLIAMS, Urban 
Hymns-THEVERVE... 

David Breznik 

ČEBELICA 
PRIPOVEDUJE 

Sem majhna , pr idna in zelo po-
gumna čebelica. Ali se spomni te 
zgodbice o kozi, ki vzame zajčku 
hišico ? Samo mene se je koza pre-
strašila. Iz hišice sem jo nagnala s 
svojim želom. To je takšen pikec, ki 
ga imam na nitki. Z njim se branim 
in se ga vsi zelo bojijo. Na trupu mi 
rastejo krila, ki jih potrebujem, ka-
dar letam. Imam tudi nožice. Z njimi 
hodim, nanje se mi prilepi cvetni 
prah, ki ga pobiram na rožicah. Na 
glavi imam tipalke - antene in oči, s 
katerimi zelo dobro vidim. 

Doma sem v čebelnjaku, kjer živi 
več čebeljih družin. Vsaka družina 
ima svojo sobo, ki se imenuje panj. 
Čebelnjak in panj nam postavi čebe-
lar, ki za nas skrbi. Pobarva hišico, 
pazi, da nas ne zebe, in nam daje hra-
no - sladkor. Čebele ga imamo rade 

in mu pridno delamo med. 
Imam mamico. Čebelar jo imenuje 

matica. Je zelo velika, leže jajčeca, iz 
katerih se razvijejo čebelice, moje se-
strice. Bratom in atijem čebelar pravi 
troti. Oni ne nabirajo cvetnega pra-
hu. Troti čuvajo matico. 

Jaz sem še majhna čebela in sem še 
sama v panju, kjer iz voščene plošče, 
ki nam jo je dal čebelar, delam satov-
je. To so majhne luknjice, v katere 
bo matica odložila jajčeca in v katere 
bodo velike starejše čebele delavke 
nosile cvetni pah, iz katerega naredi-
mo med. Ko bo satovje polno, ga bo 
čebelar odnesel in z mlinom, ki se 
vrt i , iz lukn j ic na satovju iztočil 
med. 

Želim, da bi hitro zrastla, da bom 
postala delavka in bom tudi jaz lahko 
nabirala cvetni prah in delala med. 

Bine Gegič, 2. h, 
OŠ Kidričevo 

LVJZEK 
Dober den vsoki den! Toto pi-

smo pišem v nedelo zvečer, saj 
podnevi neje cajta bilo. Z Mico 
sma pri sosedovem Juži v brotvi 
bila. Obirali smo seveda samo 
rone in srednje pozne sorte, tiste 
ta pozne pa pridejo na vrsto tan 
negi v sredini oktobra. Kak zgle-
da, se nam obeta zlo dobra leti-
na, seveda samo tistim, kijih 
neje preveč toča potukla, spom-
ladanska pozeba posmodila ali 
pa jih je kokšni drugi narovni 
ali pa držovni škodljivec obiska. 
Grozdje je tak sladko, ke se ti 
prsti lepijo eden na drugega, in 
sladkorne stopnje kožejo, da 
marsikeri mošta sploh nede tre-
ba cukrati. To je seveda veselje 
za vinogradore in kletore in 
žalost za trgovce, ki so se s cu-
krom dobro založili. 

Pa saj vete ali pa ste vena že 
čuli, kak more biti na trgotvi. 
Tri so božje zapovedi: vjutro 
more biti na mizi žganica v obli-
ki dobre slivovke ali pa tudi vis-
kija, potli pa moreta slediti še 
prašiča in povitica. Vmes more 
biti dosti veselja, pocukranega s 

smehom, kokšnim harmoni-
košom, petjom, juckajom in nas-
loh židano voljo. Brotev je med 
prleškimi in haloškimi goricami 
že od negi negda eden najbolj 
veselih domočih proznikov, ki se 
lehko primerja samo še s kolina-
mi, gostuvajom ali pa krstom 
novega družinskega člana. Vi-
nogradniki dobro vejo, daje tre-
ba v gorici celo leto švicati in 
špricati od rone pomlodi, gdoje 
treba trseke najprej lepo obreza-
ti, potli je treba kopati, pleti, 
večkrot špricati in švicati, da 
vam dale niti ne naštevlen totih 
opravil. Ker je večina goric na 
strme brege položenih, moreš 
tudi kozje noge meti s palco 
podprte, da se med delom v gra-
bo ne skotaš. Celo leto moreš 
meti dobre odnose z bogecom in 
hujdičeki, da ti trseki dobro 
obrodijo, se lepo osladijo, 
moštek v sodi dozori, se v kupici 
blešči in v duši dobro počuti 

Pa še malo politike: ob kunci 
prejšnjega tjedna sen gleda 
državnozborovsko prekpul-
nočnico na televiziji. Drgoč sen 
se križa in si svoje misla. Inter-
pumpalacija jim je dola največ 
dela, besed in prozne slame. Moj 
soimenjok Peterletov Lujzek je 
celo lepo pesmico zrecitira in po-
zicijo zrevoltira ... Vidite, ke 
tudi jaz ven kitice rimati 

Srečno do drugega tjedna. Vaš 
"zrimani" LUJZEK 

c^Mladi dopisniki 
KONCERT SKUPINE 
KELLY FAMILV 

v času počitnic se vsi sprostimo in 
se pripravimo na začetek šole. Neka-
teri grejo na morje, drugi v planine, 
eni pa poči tn ice preživi jo doma. 
Moja družina se je odpravila na mor-
je, nekaj dni po morju pa smo se od-
pravili na koncert skupine Kelly Fa-
mily. 

Zjutraj smo se zbudili in se odpra-
vili na pot proti Ljubljani. Spremlja-
li sta me tudi Mateja in Maja. Med 
potjo smo se ustavili v Trojanah in 
vsak si je privoščil velik krof. Po pri-
b l ižno eni ur i smo se že znašli v 
Ljubljani. Ura je bila približno ob 
enih popoldan, a so najstnice kljub 
temu že stale pred vrati. Mamica in 
ati, ki sta nas pripeljala do stadiona, 
sta se odpravila na kratek izlet. Ogle-
dala sta si Brezje in Bled. Zvečer pa 
sta tudi onadva spremljala koncert. 
Veliko število deklet je omedlelo, ker 
niso imele dovolj svežega zraka. Pred 
vrati je bila prava gneča zaradi najst-
nic, ki so si vse želele stati v prvi 
vrsti in videti svoje idole. Taka je 
bila tudi moja želja. Ob peti uri po-
poldan pa so nas končno spusuh na 
stadion. Ko smo si našle svoj prostor, 
smo se usedle na da in se nismo pre-
maknile, dokler se koncert ni začel. 
Točno ob pol devetih pa so se uga-
snile luči in iskrice v očeh so se nam 
zasvetile ob prihodu Kelly Family. 
Koncert so uspešno začeli s pesmijo 
When the Boys Came to Town. Med 
koncertom je bil tudi kratek odmor, 
da so si člani družine Kelly lahko 
odpočili, saj so namreč igrali in peli 
v živo. Koncert se je počasi iztekal. 
Ko so se Kellijevi resnično poslovili, 
smo jih z aplavzom in vzkliki: "Kel-
ly, Kelly!" priklicali nazaj. Paddy in 
Angelo pa sta nam zapela uspešnico I 
can't Help myself. Nato pa je napočil 
čas, ko smo se zares morali poslovit. 
Ta trenutek je bil za nekatere najst-
nice najtežji. 

Počasi smo se odpravili proti izho-
du. Na parkirišču kjer smo se zmeni-
li, da se dobimo, če se slučajno izgu-
bimo, pa sta nas že čakala mami in 
ati. Utrujene od tega, ker smo stale 
devet ur, smo v avtomobilu zaspale. 

Naslednji dan so nas bolele noge, a 
smo zaradi lepih spominov vse poza-
bile. Najlepši spomin pa je bil takrat, 
ko nam je Angelo pomahal iz avto-
busa. Najboljše pa je bilo to, da je 
Angelo pomahal samo meni, Mateji 
in Maji. 

Nuša Maharič, 7. b, 
OŠ Gorišnica 

ROKOMETNA ŠOLA V 
IZOLI 

Moj prvi počitniški izlet se je pričel 
že zjutraj prvega dne počitnic. Oče 
me je odpeljal na železniško postajo 
na Ptuj, kjer so me že čakali klubski 
kolegi iz Cirkulan in Gorišnice. Sku-
paj smo pričakali odhod vlaka, s ka-
terim smo se odpeljali v Koper. 

V Koper in Izolo smo šli z name-
nom, da se pridružimo mladim prija-
teljem rokometašem iz vse Slovenije. 
Rokometna šola je trajala lepih, a na-
pornih pet dni. Začelo se je že z dol-
go vožnjo tja, kajti z nestrpnostjo 
smo pričakovali pogled na ameriško 
letalonosilko, ki je bila zasidrana v 
našem morju. Toda ob pogledu nan-
jo sem bil malo razočaran, ker je bila 
predaleč zasidrana in prave predsta-
ve o njej nisem dobil. Zaradi preveli-
ke gneče pa tudi obisk ni bil mogoč. 
V Izoli smo bivali v hotelu ob prista-
nišču. Urnik je bil vsak dan dokaj 
enak z jutranjim in večernim trenin-
gom ter spoznavanjem rokometnih 
veščin. Dneve smo popestrili s ko-
panjem v morju in večernimi prire-
ditvami. Najzanimivejša je bila pred-
stavitev klubov. Kot kapetan ekipe 
sem moral sestaviti tekst v čim bolj 
smešni obliki in v narečju. Za pred-
stavitev našega kluba so nas nagradi-
li z velikim aplavzom in prvim mes-
tom. 

Teh pet dni je bilo zelo prijetnih in 
napornih, posebej še zaradi trdih tre-
ningov, zato nam je dobra hrana zelo 
teknila. Poleg tega da smo se veliko 
novega naučili, mi je bilo všeč tudi 

zaradi dobre družbe. Na koncu nam 
je ostala le še dolga vožnja domov in 
da čimprej povemo staršem vsa svoja 
doživetja. 

Neje Sok, 7. b, 
OS Gorišnica 

MOJA ŠIBKA TOČKA 
Po končanem plesu sva s sošolcem 

Petrom hotela z avtobusom domov, a 
sva bila nekaj minut prepočasna in 
sva ga zamudila. Hotela sva počakati 
naslednjega, vendar bi morala čakati 
dolgo v noč. Tako nama ni preostalo 
nič drugega, kakor da se proti domu 
odpraviva peš. 

Naj ina nočna mora so bili pote-
puški psi, katerih je kar mrgolelo. Že 
v Mihovcah sva se srečala z njimi. Za 
vsak primer pa sva držala v rokah ka-
menje, če bi se nama hotel kateri pre-
več približati. Prišla sva že skoraj do 
konca Mihove, ko so se nama začele 
tresti noge in roke. 

Na dvorišču sva zaslišala psa, ki 
nama je meril do pasu. Obstala sva 
kot pribita. Nobeden od naju ni upal 
iti mimo dvorišča. Odločila sva se, da 
bova odšla naprej za hišami, vendar 
sva zaradi številnih ograj to misel 
opustila. Peter se je odločil, da gre 
naprej. Hodil sem daleč za njim. Ni-
sem si upal iti pred njim. Peter se je 
približeval dvorišču in njegov korak 
je bil vse počasnejši. Strahoma je 
pogledoval na dvorišče. Bil je zelo 
tiho. Njegova molčečnost se je razvi-
la v glasen smeh, ko je ugotovil, da je 
pes privezan na verigo. 

V hipu sva se odločila, da bova te-
kla proti domu. Takrat pa se je z av-
tom pripeljala Petrova mamica. Glo-
boko sva si oddahnila. 

Oh ti nes rečn i psi . Moja š ibka 
točka... 

Dejan Pernat 8. r., 
OS Cirkovce 

KOT PTIČ NA NEBU 
Bili smo v Mariboru po opravkih. 

Po poti domov je oče predlagal, da bi 
šli malo pogledat na športno leta-
lišče. Pripeljali smo se do športnega 
letališča in se malo razgledali po leta-
lih. Po naključju smo tam srečali pri-
jatelja, ki je pilot. 

Oče ga je pozdravi l in vprašal : 
"Zdravo. Ali si kam namenjen?" "Ja," 
je odgovoril. Nato ga je vprašal, ali bi 
me lahko vzel s seboj. V tistem tre-
nutku so se mi zasvetile oči. "Peljal 
se bom z letalom," sem si govoril. 
Toda kaj kmalu je nastopil moj po-
gum ali "nepogum". Pilot je že začel 
pregledovati letalo. 

Srce mi je bilo vedno hitreje. Celo 
tresel sem se. Mama me je vprašala: 
"Matjaž, ali se boš peljal?" Odgovoril 
sem: "Ne vem." Odkloniti vožnje z 
letalom nisem mogel, poguma za let 
pa še tudi nisem zbral. "Ne veš?" je 
začudeno vprašala mama. "Takšne 
priložnosti nimaš vsak dan, da bi 
lahko ogledoval domačo vas iz zra-
ka," me je prepričevala mama. Ker 
nisem rekel niti mu, je nadaljevala: 
"Ali te je strah? Saj se ti ne more nič 
zgoditi!" "No prav!" sem odvrnil. 

Usedel sem se v špormo letalo, ki je 
bilo napolnjeno z gorivom, pilot je 
preveril, ali lahko vzleti. Peljal je na 
pisto in letalo se je z vso hitrostjo 
začelo dvigati. Že sva bila v zraku. 
Ko sva preletela Cirkovce, sva se 
vrnila v Maribor. 

Pristala sva in izstopila. Svojim 
domačim sem pripovedoval o čudo-
vitem razgledu. Bil sem srečen zara-
di čudovite vožnje z letalom in zato, 
ker sem ugotovil, da sem še kar po-
gumen. 

Matjaž Trčko, 8. r., 
OŠ Cirkovce 







Lov€em ukradli in 
pobili 200 fazanov 
Rudi Kakuša, ki je vsako jutro in zvečer v gojišču Lovske 
družine Ptuj na Seliti krmil 450 fazanov, je minuli 
ponedeljek opazil , da so njegovi rejenci zelo nemirni. 
Zato se je sprehodil okoli kakšnih 70 metrov dolgega in 
30 metrov širokega gojišča in opazil luknjo v mreži. Ne-
daleč stran so ležali fazani z odsekanimi glavami. Takoj 
je poklical druge lovce in policijo. Ugotovili so, da je bilo 
s topim predmetom, na krut način ubitih 15 fazanov, po-
leg tega pa je manjkalo še od 150 do 200 fazanov. 

"V začetku smo mislili, da jih 
manjka kakšnih 300, saj so bili 
drugi skriti v koruzi, na varnem. 
Čez nekaj dni smo ugotovili, da 
jih le niso ukradli toliko, pač pa 
kakšnih 150 do 200," pripovedu-
je član ptujske lovske družine 
Tone Cestnik. 

Lovska družina Ptuj goji faza-
ne že nekaj let. Kupijo jih 
spomladi v Beltincih, stare le ne-
kaj tednov, nato jih spustijo v 
pripravljeno in obraslo gojišče, v 
katerem jih do jeseni krmijo z 
vitaminiziranimi krmili. V ok-
tobru jih izpustijo in tako 
dosežejo, da si fazan j i rod na tem 
delu Dravskega polja vsaj neko-
liko opomore, pravijo ptujski lo-
vci, saj so zaradi sodobnega 
kmetijstva že dodobra iztreblje-
nj. Prav zato je večina fazanov v 

gojišču pravzaprav fazanic, na 
štiri kure gojijo le enega samca. 
V času kraje so bili težki 1 kg do 
1,3 kg, lovska družina pa je ime-
la z vsakim približno 1000 tolar-
jev stroškov. Čez nekaj dni so jih 
nameravali izpustiti. Vendar se 
je za polovico fazanic in fazanov 
življenje končalo drugače. Kako, 
bo morda ugotovila policija. 

"Če bi jih odpeljali nekaj, mor-
da deset ali dvajset, bi še razu-
meli, saj bi se nekdo pač oskrbel 
s fazanjo pečenko za zimo. Kdo 
pa bo sam pojedel 200 fazanov?" 
se sprašuje Tone Cestnik. "Kaj 
bo torej z našimi 200 fazani? 
Včasih smo lovci čuvali ob 
gojišču fazane tudi ponoči, v 
zadnjem času pa smo napeljali 
električnega pastirja. Tisti, ki je 
odpeljal fazane, je dobro poznal 

kraj, saj je najprej pastirja 
preščipnil, nato naredil luknjo v 
mrežo in jih polovil. Upamo, da 

bo podlehniška policija, ki je 
primer prevzela, našla lopova." 

M Z 

Tone Cestnik je ogorčen zaradi krutega pobijanja in 
kraje fazanov LD Ptuj. 

SLOVENSKA BISTRICA / ODSLEJ M A N J HRUPA IN KVALITETNEJŠE ŽIVLJENJE 

OdpHi nov izvoz z avbnesle 
v ponedeljek je minister za promet in zveze Anton Ber-
gauer odprl avtocestni izvennivojski priključek Devina 
oziroma Slovenska Bistrica - sever. S tem je sklenjena 
obvoznica Slovenske Bistrice, to je povezava med južnim 
in severnim priključkom po cesti Hoče - Arja vas. Tran-
zitni promet iz smeri Ormoža, Središča ob Dravi in Ptuja 
bo odslej speljan mimo Slovenske Bistrice. 

Bistriški župan dr. Ivan Žagar 
je ob tej pomembni pridobitvi 
poudaril, da jo bodo najbolj 
občutili prebivalci mesta, saj se 
bo promet umiril in tako bo veli-
ko manj hrupa ter kvalitetnejše 
življenje. Dodal je še, da je cesta 
skozi mesto bilo sicer v pretek-
losti gibalo razvoja, saj so si tako 
tudi pridobili trške pravice, ven-
dar sodobni način razvoja mesta 
narekuje drugačne potrebe. 
Tako bodo zdaj lahko uredili sta-
ro mestno jedro, ki ga prej ob s 
tranzitom preobremenjeni cesti 
niso mogli. Ob koncu je dodal, 
da bodo prebivalci vrednost te 
pridobitve znali veliko bolj ceni-
ti šele čez nekaj mesecev. 

Predsednik družbe za avtoces-
te v Republiki Sloveniji (DARS) 
Jože Brodnik, je povedal, da je 
izvennivojski priljuček Devnina 
stal 550 milijonov tolarjev, od 
maja letos pa ga je gradilo 
Cestno podjetje Maribor. Ob tej 
priložnosti je še povedal, da so so 
bile vse ostre kritike na račun 
cestninskih postaj in novega 
načina obračunavanja cestnine 
na Sloveniki neutemeljene, saj se 
je Slovenija pred dvema letoma 
odločila odpreti avtocestni pro-
met za regijska središča. 
Odločitev o tem je sprejel 
državni zbor. V teh dneh bodo 
izvedli manjša dela pri bivši 
cestninski postaji v Ar j i vasi, v 
enem mesecu pa bodo vse 

cestninske postaje na Sloveniki 
opremljene za brezgotovinsko 
plačilo cestnine. Cestninsko pos-
tajo v Hočah, ki je po odprtju 
nove v Tepanjah ne bodo več 
uporabljali, bodo previdoma 

podrli do konca leta, brž ko si 
bodo pridobili ustrezno doku-
mentacijo. Na tistem mestu 
bodo zgradili nadhod za pešce. 
Priključek na avtocesto v Slo-
venskih Konjicah pa bodo odpr-
li 15. oktobra. 

Med drugim je Brodnik še 
poudaril, da predlog rebalansa 
nacionalnega programa gradnje 
cest predvideva dokončanje slo-
venskega avtocestnega križa do 
leta 2006 in zdi se mu zelo po-
membno, da bo gradnja potekala 
neprekinjeno. S tem bodo 
zmogljivosti izkoriščene, kar bo 
pocenilo gradnjo. 

Anton Bergauer je najprej pou-
daril pomen ponedeljkove prido-
bitve in predstavil še načrte za pri-
hodnje. Obljubil je, da bo magist-
ralna cesta od Slovenske Bistrice 
do Hajdine obnovljena do konca 
leta 1999. Opozoril je na zelo pereč 
problem na Pragerskem in pove-
dal, da naj bi že prihodnje leto do-
končali obvoznico mimo Pragers-
kega. Obljubil je še, da si bo 
močno prizadeval, da bi sprejeli 
dopolnitev zakona o bencinskem 
tolarju, s čimer bi zakonsko omo-
gočili zbiranje denarja od pro-
danega goriva tudi za gradnjo 
avtoceste v smeri sever - jug. 
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Vrvico je prerezal minister za promet in zveze Anton 
Bergauer v družbi bistriškega župana dr. Ivana 
Žagar ja in Jožeta Brodnika, predsednika družbe za 
avtoceste 

UUTOMER/ DENACIONALIZACIJSKI MARATON 

Zgodba brez konca 
Denacionalizacijski postopki v Sloveniji pote-

kajo že od leta 1991. Zakon, ki je bil sprejet v osa-
mosvojitvenem letu, je prinesel tudi niz 
nevšečnosti, njegovo izvajanje in hitrost reševan-
ja vloženih zahtevkov pa je že večkrat sprožilo 
plaz očitkov tako slovenski vladi kot parlamen-
tarnim strankam.V tem času je pristojnim v Slo-
veniji v povprečjku uspelo reštiti le 35 odstotkov 
zahtevkov, ki so jih vložili bivši lastniki naciona-
liziranega premoženja ali njihovi dediči. In kako 
so pri reševanju denacionalizacijskih zahtevkov 
uspešni v občini Ljutomer? 

S postopki se ukvarja referat za denacionalizacijo, 
ki deluje pod okriljem oddelka za kmetijstvo pri 
ljutomerski upravni enoti, vodi pa ga Desanka No-
vak. Petim uslužbencem, ki se ukvarjajo z omenje-
no problematiko, je od 512 vloženih zahtevkov dos-
lej uspelo rešiti in končne odločbe vročiti 180 upra-
vičencem, sprejeli so 227 delnih odločb in zavrnili 
27 zahtevkov. 

In kdo je v ljutomerski občini z zakonom o dena-
cionalizaciji in po uspešno rešenih zahtevkih dobil 
največji del premoženja, ki se vrača prejšnjim 
lastnikom? 44,5 hektarjev gozdov in 20,5 ha vino-

gradov je bilo vrnjeno pokojni upravičenki 
Frančiški Žitek oz. njenim dedičem, najvišja 
odškodnina v obveznicah slovenskega 
odškodninskega sklada v višini 216.817 DEM pa je 
bila vrnjena Vandi Krulc in Mariji Lašič. 

"Pri reševanju posameznih zadev nam največje 
težave povzroča pridobitev listin po uradni 
dolžnosti (zemljiškoknjižni izpiski, listine iz zbirke 
listin, mapne kopije, identifikacijska potrdila), up-
ravičenci se ne udeležujejo ustnih obravnav Slo-
venskega odškodninskega sklada, ne upoštevajo se 
rori za odgovore, pa tudi komasacijski postopki, ki 
še niso pravnomočno zaključeni, so eden izmed 
razlogov za zamude," je dejala Desanka Novak, 
vodja ljutomerskega referata za denacionalizacijo. 

Od šestih zahtevkov po vrnitvi podjeuj so štirje 
upravičenci že prejeli pravnomočne odločbe, ena 
izmed večjih upravičenk v denacionalizacijskem 
postopku, ki je prav tako dočakala vrnitev pre-
moženja (gostilne in poslovnih prostorov), pa je 
znana pevka zabavne glasbe Eva Sršen. 

Bojan Pintarič 

PADEL Z OSTRESJ^ 
STANOVANJSKE HISE 

v sredo, 24. septembra, zjutraj 
so delavci samostojnega podjet-
nika na Rogaški cesti v Ruju 
popravljali streho na stano-
vanjski hiši. Okoli 8.45 so dela-
vca, 18-letnega Davida K. iz Ru-
ja, s transportnim dvigalom dvig-
nili na ostrešje. Ko je fant stopil 
na opaž, je ta popustil in fant je 
padel okoli 5 metrov globoko na 
železno ograjo stopnišča, od tam 
pa ga je odbilo na betonsko 
ploščo. Pri tem se je hudo ranil in 
so ga prepeljali v ptujsko bol-
nišnico. 

TRČILA AVTOBUS IN 
TOVORNJAK 

z dvorišča podjetja Štajertours 
na Ormoški cesti v Ptuju je v četr-
tek, 25. septembra, ob 11.45 
voznik tovornjaka, 31-letni Dušan 
D. iz Maribora, s svojim vozilom 
zapeljal na lokalno dovozno ces-
to. Prav tedaj pa je po tej cesti 
vozil prazen avtobus 52-letni Fri-
derik K. iz Ptuja in vozili sta trčili. 
Pri tem je voznika tovornjaka 
vrglo skozi vetrobransko steklo, 
padel je na parkirni prostor in se 
hudo ranil. Na obeh vozilih je 
nastala škoda za okoli dva milijo-
na tolarjev. 

Z AVTOM V NASIP IN 
OBCESTNI JAREK 

Po lokalni cesti skozi naselje 
Žice, Sv. Ana v Slovenskih gori-
cah, je v nedeljo, 28. septembra, 
ob 4.30^vozil osebni avto 24-letni 
Janez Č. iz Lenarta. Domnevno 
zaradi prevelike hitrosti ga je v 
ostrem nepreglednem ovinku za-
neslo s cestišča. Avto je treščil v 
nasip, kjer ga je odbilo v zrak in 
obrnilo za 180 stopinj, potem pa 
je trčil še v drevo in končno obs-
tal v obcestnem jarku. Med 
prevračanjem je voznika vrglo na 
cestišče, kjer je obležal hudo 
ranjen. V razbitinah sta ostala so-
potnika, 32-letni Herbert K., ki je 
bil huje ranjen, in 18-letni David 
G., ki je utrpel le lažje poškodbe. 
Tudi oba sopotnika sta doma iz 
Lenarta. 

VLOM V 
OKREPČEVALNICO 

v noči na soboto, 27. septem-
bra, je neznanec vlomil v okre-
pčevalnico Čebela v Ruju. Od-
nesel je blagajno s tistim, kar je 
bilo v njej, cigarete in ojačevalec. 
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PTUJ /KONEC GOS-
TINSKE VOJNE? 

Mestne gostilne 
Kombinatove 

Več kot dve leti se ni vedelo, 
čigave so mestne gostilne, last 
Kmetijskega kombinata Ptuj 
ali mestne občine. O tem je 
pred dnevi odločilo višje 
sodišče v Mariboru in potrdilo 
odločitev prvostopenjskega 
sodišča. To je pogodbo o 
neodplačnem prenosu kultur-
nozgodovinskih spomenikov, 
ki sta jo sklenila mestna občina 
Ptuj in KK in s katero so 
mestne gostilne prešle v roke 
občine, razveljavilo, stroške 
pravde pa naložilo mestni 
občini Ptuj. 

Mestno gostinstvo je s tem 
ponovno postalo Kombinato-
vo. Kako pa se bo razvijalo v 
bodoče, bo pokazal čas. Upa-
jmo, da bo razvoj šel v pravi 
smeri in da bo mesto znova lah-
ko ponosno na svoje gostinstvo. 
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RODILE SO - ČESTITA-
MO!: Olga Plajnšek, Lancova 
vas A2, Videm - Žana; Franja 
Grof-Stumberger, Ul. Ks. 
Meška 3, Ormož - Matica; 
Marta Novak, Dravska 26, 
Ptuj - deklico; Simona Sam-
bolič, Vonarje 12, Pristava -
Jasmino; Irena Mohorko-
Hernja, Lešje 34, Majšperk -
dečka; Jožica Perša, Sardinje 
62, Velika Nedelja - Damjana; 
Mateja Cimerman, Kog 86, 
Kog - Kajo; Zinka Zabavnik, 
Kog 49 - Anjo; Nataša Marin, 
Rimska pl. 11, Ptuj - Tadeja; 
Simona Munda, Zamušani 
17, Gorišnica - Špelo; Marja-
na Borko, Dr. Hrovata 7, 
Ormož - deklico; Irena Ne-
mec, Trg talcev 2, Središče -
Samanto; Marta Lončar, Na 
tratah 15/a, Ptuj - Evo; .Olga 
Plohi, Rucmanci 48, Sv. 
Tomaž - Tadeja. 
POROKE - PTUX: Jožef 
Kovačec in Marica Gurman, 
Draženci 35/a; Anton Cep, 
Kočice 16, in Valerija Bede-
nik, Planjsko 9; Alojz Kauf-
man, Zgoša 12, in Majda Mu-
hovec, Hraše 32. 
POROKA V ZAVRČU: Ivan 
Kokot, Turški Vrh 104/a, in 
Marjeta Trančar, Korenjak 32. 
UMRLI SO: Jožef Tkalec, 
Osojnikova c. 5, Ptuj ^ 1918, 
t 21. septembra 1997, Tomaž 
Bedjanič, Goričak 33, * 1958, 
t 19. septembra 1997, Ciril 
Kužner, Tovarniška c. 15, 
Kidričevo, 1921, t 19. sep-
tembra 1997, Štefanija Pres-
tor, roj. Mohorko, * 1928, t 
20. septembra 1997, Ana Šija-
nec, roj. Bohanec, Godemarci 
2, 1909, t 20. septembra 
1997, Romana Brezočnik, 
Trstenjakova ul. 9, Ptuj, ^ 
1922, t 21. septembra 1997, 
Rudolf Junger, Volkmerjeva 
C. 10, Ptuj, t̂J 1908, t 22. sep-
tembra 1997, Marija Majcen, 
roj. Geč, Mala vas pri Ormožu 
15, ^ 1926, t 22. septembra 
1997, Amalija Vuk, Kopališka 
ul. 23, Kidričevo, * 1913, t 
21. septembra 1997, Jožef 
Rajh, Apače 294, 1933, t 23. 
septembra 1997, Matilda 
Orlač, roj. Lesjak, Volkmerje-
va C. 10, Ptuj, 1925, t 23. 
septembra 1997, Slavko 
Starček, Praprotnikova 13, 
Sp. Hajdina, 1926, t 23.sep-
tember 1997, Jožefa Toplak, 
roj. Šoštarič, Mostje 4, ^ 1938 
t 23. septembra 1997. 

Kulturni 
križem Itražem 
PTUJ • Danes bo v pravljični 
sobi mladinskega oddelka 
ptujske knjižnice v Malem gra-
du prva pravljična ura v 
letošnjem šolskem letu. Liljana 
Klemenčič bo pripovedovala 
pravljico Pravljice, kje ste? 

PTUJ • V nedeljo, 5. oktobra, 
bo ob 15. uri v športni dvorani 
Mladika prireditev za otroke z 
naslovom Jesenski tropski živ 
žav. 

PTUJ • V ponedeljek, 6. ok-
tobra, bo ob 20. uri v gledališču 
premiera Schisgalovega gleda-
liškega dela Strojepiski v iz-
vedbi skupine Sodobnik. 

PTUJ • V palaciju ptujskega 
gradu so na ogled slike aka-
demskega slikarja Nika Slane. 
PTUJ • V razstavišču na gradu 
so na ogled slike akademskega 
slikarja Albina Lugariča. 
SLOVENSKA BISTRICA • V li-
kovnih salonih gradu so do 20. 
oktobra na ogled dela Franca 
Sagadina iz Ruja in Leona 
Piška iz Cirkovc, članov likovne 
sekcije DPD Svoboda Ruj. 
Razstava je odprta med ted-
nom od 7. do 20. ure, v soboto 
in nedeljo pa med 9. in 15. uro. 

KINO ORMOŽ • V soboto ob 
20. uri si lahko ogledate film 
Sanjsko moštvo. 

KINO PTUJ • Do konca tega 
tedna bo ob 18. uri na sporedu 
Sanjsko moštvo, ob 20. uri pa 
Na vrat na nos. Naslednji teden 
bodo vrteli film Možje v črnem 
(Man in Black), in sicer od torka 
do četrtka ob 18. in 20. uri, od 
petka do nedelje pa ob 17., 19. 
in 20. uri. 


